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Daar waar een nieuwe leefomgeving wordt gerealiseerd, is het DNA van een plek een belangrijk 

vertrekpunt. En wie hebben meer kennis en gevoel bij een plek dan de mensen die er dag in 

dag uit leven? Dat zijn de mensen die wonen, werken en recreëren in en rond de te 

herontwikkelen gebieden van de Zwarte Waterzone. Hen hebben wij vanaf het eerste moment 

gevraagd om te vertellen wat zij als belangrijk ervaren in het gebied. Zij hebben hun wensen en 

zorgen gedeeld: een uitzicht dat verandert, wensen om te kunnen wandelen in het groen en om 

aan de oevers te kunnen zitten. Alle wensen en zorgen hebben wij serieus genomen door deze 

waar mogelijk te verwerken in het plan voor de nieuwe leefomgeving. In dit uitgebreide 

participatiejournaal geven wij een beknopte weergave van alle communicatie- en 

participatieactiviteiten, van de start van de planvorming tot heden. Omdat de communicatie en 

participatie ook in de volgende fasen belangrijk blijft, wordt het participatiejournaal continu 

aangevuld.  

Participatie is niet iets van één moment: het is gestart bij de eerste schetsen tijdens het opstellen van 

de gebiedsvisie en gaat door tot aan de uiteindelijke invulling. Naast het in kaart brengen van wat er 

speelt, is het ook een kwestie van een goede buur zijn om de omgeving mee te nemen in de 

planvorming. Alle input is op dit moment vertaald in een stedenbouwkundig ontwikkelplan (SOP). Dit 

participatiejournaal, dat een bijlage is van het stedenbouwkundig ontwikkelplan, laat zien hoe dit is 

gebeurd.  

Om zoveel mogelijk mensen voor de verschillende participatiemomenten te bereiken hebben we de 

afgelopen jaren verschillende communicatiemiddelen ingezet. Zo hebben wij voor iedere bijeenkomst 

meer dan 3000 huis-aan-huisbrieven verspreid, zowel in Holtenbroek als de rand van Stadshagen. 

Daarnaast zijn er persberichten verstuurd naar de lokale huis-aan-huis kranten, briefjes in het Engels 

opgehangen bij de flat en hebben we via de website en social media-kanalen van de gemeente 

gecommuniceerd. Sinds 2019 hebben we een mailingbestand van honderden mensen opgebouwd die 

deel hebben genomen aan de Oeverateliers. Waaronder ook 500 geïnteresseerden op 

www.zwartewaterzone.nl. Op deze manier hebben we geprobeerd jong en oud, Nederlands- en 

anderstalig via verschillende kanalen te bereiken. Op het participatieprocesschema, hoofdstuk 4 in het 

stedenbouwkundig ontwikkelplan, ziet u wat wanneer heeft plaats gevonden 

Vanaf maart 2021 tot en met het moment dat het SOP is aangeboden aan de gemeente zijn 
omwonenden en andere betrokkenen geïnformeerd over hoe hun wensen en zorgen zijn vertaald in 
het stedenbouwkundig ontwikkelplan. Nadat het stedenbouwkundig is vastgesteld door de 
gemeenteraad zal het participatietraject verder gaan. Vertaald naar de niveaus waarop participatie 
kan plaatsvinden, worden in dit traject meeweten, meedenken, meewerken en meebepalen ingezet.  
 

 
In november 2020 heeft de gemeenteraad vragen gesteld over de participatie rondom de 

herontwikkeling. Aanleiding was een onbedoelde ‘radiostilte’. Deze radiostilte heeft na de sessies eind 

2019 tot de herfst van 2020 plaatsgevonden, waarin de omwonenden en geïnteresseerden geen 

terugkoppeling gehad hebben van de ontwikkelcombinatie. De ontwikkelcombinatie is daarna weer in 

contact getreden met onder meer de omgeving. Rekening houdende met de toen geldende 

beperkingen door Corona gebeurde dit eerst via onder meer website en mailings, en vanaf maart 

2021 door middel van online contactmomenten. De online contactmomenten leverden een aanzienlijk 

bereik op.  



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

 

Hieronder geven wij een beschouwing van de sentimenten en beelden die spelen rondom de 

herontwikkeling van de Zwarte Waterzone. Tevens geven wij een sfeerimpressie van de reacties uit 

de online informatiebijeenkomsten. Dit geeft een indruk van wat er leeft in de omgeving en hoe 

betrokkenen en belanghebbenden staan tegenover de veranderingen.  

Weergave gesprekken omgevingsmanager 

Vanaf eind maart 2021 is de Omgevingsmanager van de Zwarte Water Ontwikkelcombinatie in 

gesprek gegaan met onder meer omwonenden, belanghebbenden en gemeenteraadsleden. Waar 

nodig of op specifiek verzoek van omwonenden is in de gesprekken gebruikgemaakt van 

beeldmateriaal van de ‘nieuwe’ situatie. Hieronder staat een geanonimiseerde weergave van deze 

gesprekken. Opgemerkt dient te worden dat waar ‘omwonenden’ of ‘gemeenteraadsleden’ genoemd 

worden, dit alleen de gesproken personen betreft en niet alle omwonenden of gemeenteraadsleden. 

Gesproken partijen/individuen (deze lijst is zo volledig mogelijk en wordt continu aangevuld), onder 

meer: 

 Wijkplatform Holtenbroek 

 Groen Holtenbroek 

 Platform Zwolse Wijken 

 Milieuraad Zwolle 

 Natuurplatform Zwolle 

 Schippersinternaat 

 Deltion 

 Varo  

 Projectleider Zwarte Waterzone gemeente Zwolle 

 Individuele bewoners: overzijde Zwarte Waterzone en James Lastflat 

 Diverse leden van de gemeenteraad 

Algemeen 

Grofweg zijn er drie groepen belanghebbenden:  

1. Een groep die in algemene zin positief is over de ontwikkeling en aanvullende informatie 

wenst. 

2. Een groep die zich zorgen maakt over de ontwikkeling. Deze groep vindt het belangrijk dat er 

zoveel als mogelijk rekening gehouden wordt met hun zorgen over specifieke thema’s. 

3. Een groep die principieel tegen de ontwikkeling is.  

Dit wordt verderop nader toegelicht.  

Het algemene sentiment is dat belanghebbenden de contacten van de afgelopen periode waarderen 

en wachten tot de volgende ontwikkelingsfase en de contactmomenten.  

 Het algemene sentiment (gemiddelde beeld) bij omwonenden, stakeholders en 

gemeenteraadsleden is dat het gebied langs het Zwarte Water een ontwikkeling verdient. 

 De ontwikkeling dient rekening te houden met de natuur en de leefbaarheid van het gebied. 

 Gemeenteraadsleden geven aan dat rekening gehouden dient te worden met de 

woningbouwopgave waarvoor Zwolle staat. 

 Er wordt zowel met zorg als ambitie gekeken naar buitendijks woningen ontwikkelen aan de 

rand van een Natura 2000-gebied.  

Verschillen belanghebbenden gebied en gemeenteraad 

Er is een verschil hoe belanghebbenden uit het gebied (omwonenden) en de gemeenteraadsleden 

tegen hun eigen rol aankijken rondom de inbreng in het proces. Gemeenteraadsleden die door de 

omgevingsmanager zijn gesproken geven over het algemeen aan dat je niet iedereen op elk punt kunt 

betrekken en ze vinden dat de ontwikkelcombinatie verantwoordelijk is en moet blijven voor de 

participatie. Volgens hen moet de gemeente erop toezien hoe dat gebeurt. In die zin kun je spreken 

van een samenwerking in de participatie tussen de gemeente en de ontwikkelcombinatie.  



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

De door de omgevingsmanager gesproken omwonenden vinden dat ze voorafgaand aan de 

ontwikkeling, voordat de gebiedsvisie werd ontwikkeld, de vraag hadden moeten krijgen: wat vinden 

jullie van een gebiedsontwikkeling in het gebied? De gesproken omwonenden vinden dat zij daarover 

meer inspraak hadden moeten hebben (oftewel een hoger niveau van de participatieladder). Daarin 

wordt met name naar de rol van de gemeente gekeken en minder naar de rol van de 

ontwikkelcombinatie.  

Inhoudelijk - omwonenden 

 Een deel van de direct omwonenden geeft aan liever geen hoogbouw te willen, maar ook 

geen laagbouw ten koste van de natuur.  

 Er zijn zorgen over de verkeersdrukte aan de Palestrinalaan, de ontsluitingen, hoe parkeren 

wordt opgelost en of de parkeerdruk in de wijk toe zal nemen.  

 Er zijn zorgen over de natuur. Met name vlak langs het water en direct binnen de dijk. 

Aandachtspunten participatie - omwonenden en (gesproken) gemeenteraadsleden: 

 Voordat er gestart wordt met participatie moet heel duidelijk zijn: wat is het doel van de 

participatie, waar heeft men invloed op en wat wordt er met de uitkomsten gedaan (wel of 

geen invloed en met welk effect).  

 Communiceer ook wanneer je geen nieuws hebt.  

 De gemeenteraadsleden vinden het belangrijk dat het totaalbeeld zichtbaar wordt, dus niet 

alleen de mensen die tegen zijn, maar ook diegenen die enthousiast zijn over het plan.  

 De gemeenteraadsleden kwamen in de gesprekken terug op de eerdere suggestie van de 

raad om het draagvlak te meten, omdat dit erg complex is.  

 De betrokkenen geven aan dat er een terugkoppeling gegeven moet worden op wat er is 

opgemerkt tijdens de verschillende participatiemomenten en hoe dat wel of niet verwerkt is.  

 Gemeenteraadsleden geven aan dat zij door de bril van de nieuwe Omgevingswet naar deze 

ontwikkeling kijken, waarmee er extra nadruk op de participatie lijkt komen te liggen.  

 Ze hebben allen aangegeven dat ze graag betrokken blijven. 

 Betrokkenen krijgen graag inzicht in de fasen van de gebiedsontwikkeling, welke rol de 

ontwikkelcombinatie en de gemeente in deze fasen hebben, welke formele 

besluitvormingsmomenten er zijn en waar men formeel inspraak op kan hebben. 

 In verband met de relaties tussen de diverse gebiedsontwikkelingen in en rondom 

Holtenbroek is het van belang om in de communicatie en participatie duidelijkheid te geven 

over deze relaties en hoe hiermee omgegaan wordt. Dit vraagt om een integraal verhaal van 

de gemeente naast de communicatie en participatie met betrekking tot de Zwarte Waterzone. 

 Na vaststelling van het SOP zal op een gestructureerde wijze de communicatie en participatie 

voor de volgende fase in worden gericht en af worden gestemd met de gemeente. 

 De op- en aanmerkingen uit de fasen tot het SOP zullen meegenomen worden in de 

opvolgende communicatie en participatie. 
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Sfeerimpressie reacties 

Hieronder leest u een greep uit de reacties die gegeven zijn tijdens de online informatiebijeenkomsten, 

opmerkingen en vragen die via de mail zijn binnengekomen of tijdens 1-op-1-gesprekken. Dit zijn 

reacties van onder meer inwoners van Holtenbroek, gebruikers van de jachthavens en 

belangstellenden. Alle vragen die gesteld zijn tijdens de online informatiebijeenkomsten en 

antwoorden staan op zwartewaterzone.nl.  

 

“De vervallen industrie naast het Deltion College en het gedateerde en vervallen havengebied is wel    

toe aan een nieuwe inrichting die past bij de rest van de wijk. Net als vele anderen zie ik als trotse  

Holtenbroeker de ontwikkelingen van de initiatiefnemers als een verrijking van de buurt waarbij de  

natuur en de openbaarheid van de kades in combinatie met horeca en vermaak een mooie  

aanvulling is op ons Holtenbroek.” 

“Ik woon in Holtenbroek en heb al een aantal jaren een klein bootje, (sloepje), bij jachthaven De 

Hanze liggen. Mijn vraag is of met de aanstaande veranderingen mijn ligplaats nog wel gewaarborgd 

is of dat ik moet uitkijken naar een andere jachthaven in of buiten Zwolle.” 

“Als er eengezinswoningen worden gebouwd ben ik geïnteresseerd om te kopen. Wat moet ik  

 doen?” 

‘Mooi om te zien hoe betrokken jullie zijn en erover nagedacht word hoe de natuur verbeterd kan 

worden!’ 

“Sinds de eerste berichten en inloopavonden was ik erg enthousiast over de ontwikkelingen. Het  

 gebied nu is erg gesloten en verpauperd, en met het plan kan dit echt een prachtig stukje Zwolle  

worden. Op de dijk lopend of fietsend is het buiten de havens al een prachtige omgeving.”  

“Komen er ook zorgwoningen?” 

 “Wij zijn geen omwonenden, wel woonachtig in Dieze-Oost. Is er al een inschrijving mogelijk voor niet 

direct omwonenden?” 

 “Ik heb nu een winterstalling voor mijn sloep bij jachthaven De Hanze. Hoe ziet dat er in de toekomst 

uit? Komt er weer een loods waar boten tijdens de winter overdekt gestald kunnen worden?” 

“De wooneenheid ‘de Nooten’ (aan de klooienberglaan) zou ook meet deelauto’s etc. werken. Wat is 

het resultaat tot nu toe van die optie? Kan dat gebruikt worden voor dit nieuwe gebeuren? Of had het 

bij ‘De Nooten’ andere voorwaarden…?” 

“Nieuwe bedrijvigheid heeft ook toeleveranciers (vrachtverkeer)…hoe is dat meegenomen in de 

verkeersstudie bij de Industrieweg?” 

“Ik begrijp dat Bemog en BPD niet verantwoordelijk is voor verkeer buiten het gebied. Daarom is dit 

een dringend verzoek aan de gemeente om groter en lange termijn te denken. Een rigoureuze ingreep 

en verbetering voor de gehele stad (!) zou een aquaduct zijn (zie ook Sneek en Leeuwarden).” 

“Wat gebeurt er preventief op het gebied van klimaatadaptatie? Co2-neutraal, circulair etc?” 

“Ik zie nog niet zoveel groen op gebouwen. hoe en in welke mate wordt dat toegepast? Overigens wel 

eens gehoord dat dat excuusgroen wordt genoemd. voegt het eigenlijk wel heel veel toe?” 

“Hoe zorg je dat de soorten niet verjaard worden in de tussentijd (tijdens de werkzaamheden)? Komen 

ze nog terug?” 

“Qua groen ziet het er erg goed uit. Komt er ook een integrale sessie over het totaal plaatje? Ik kan 

het namelijk nog niet helemaal totaal met elkaar rijmen. Meer groen, beter groen, meer woningen, 

minder infrastructuur gaat natuurlijk ook problemen en risico's opleveren. Ben daar echt benieuwd 

naar.” 
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Vervolgparticipatie 

De fase waarin deze ontwikkeling zich bevindt vraagt om heldere en duidelijke besluitvorming. Waarna 

vervolgens een nieuwe fase van de gebiedsontwikkeling ontstaat en daarmee ook een nieuwe fase 

voor de vervolgparticipatie met onder meer de omgeving, gebruikers, belanghebbenden en 

toekomstige bewoners en gebruikers. Wat is een leerpunt van het participatietraject van 2017 tot 

heden en wat nemen we daarvan mee in het vervolgproces?  

Zwarte Water Ontwikkelcombinatie voelt zich een nieuwe buur in de wijk. Hieronder omschrijven we 
onze uitgangspunten voor participatie en communicatie. Als goede buur willen we de herontwikkeling 
in overleg met de buurt en gebruikers, toekomstige bewoners en gebruikers en andere betrokkenen 
tot stand laten komen. Samen met de gemeente willen we de gebieden in samenhang met elkaar 
ontwikkelen met als doel dat het voor alle, ook de nieuwe, (wijk)bewoners iets oplevert. In 
gebiedsontwikkelingen hebben we per definitie te maken met meerdere en soms tegenstrijdige 
belangen van verschillende grootten die we zorgvuldig afwegen. Daarbij zijn niet alle wensen in te 
willigen. We gaan voor het beste gezamenlijke resultaat.  
 
In de vervolgfase is het kader van het door de gemeenteraad vastgestelde stedenbouwkundig 
ontwikkelplan voor ons leidend. Verdere planuitwerking met participatie gaat onder meer over 
openbare groeninrichting en wandelroutes. We werken met de stappen in participatie van 
meebepalen, meewerken, meedenken, meeweten, volgens de participatieladder. Afhankelijk van het 
doel en de mogelijkheden zal per participatie-activiteit een weloverwogen keuze gemaakt worden voor 
een trede van de participatieladder. Om het geleerde over participatie en onze ervaringen naar de 
toekomst toe te gebruiken hebben we de volgende uitgangspunten opgesteld: 

 Wij communiceren met de participanten over het doel van de participatie-activiteit en de 
mogelijke invloed die zij hebben. Ook koppelen wij terug wat met de inbreng van de 
participanten in de ontwikkeling gedaan is. 

 Wij ontwikkelen de participatie-activiteiten in afstemming met de gemeente. 

 Wij organiseren de participatie zoveel als mogelijk op basis van thema’s of doelgroepen.  

 Eind maart 2021 is een vast contactpersoon voor de buurt gestart, een omgevingsmanager. 
Hij wordt voor de omgeving het gezicht in de wijk en is zowel online als fysiek (zodra het weer 
kan in verband met Corona) aanwezig en bereikbaar.  

 In de wijk spelen verschillende ontwikkelingen, denk aan de ontwikkelingen rondom de Zwarte 

Waterallee, de Stadsdijken,de nieuwbouw van Van der Capellen Scholengemeenschap, de 

energietransitie, renovatie en sloop- nieuwbouw van verschillende woningcorporaties en de 

Zwarte Waterzone. De Zwarte Water Ontwikkelcombinatie wil in overleg met de gemeente 

onderzoeken welke mogelijkheden er zijn voor een regelmatig terugkerende bijeenkomst, 

vergelijkbaar met het Spoorcafé in de Spoorzone. 

 Na vaststelling van het stedenbouwkundig ontwikkelplan vragen we de omgeving, 
toekomstige bewoners en gebruikers mee te denken over een aantal zaken. Denk aan de 
inrichting van het openbare groen en wandelroutes. Maar ook de vormgeving van de 
architectuur, passend bij het stedenbouwkundig ontwikkelplan, bijvoorbeeld door een 
klankbordgroep te samen te stellen. 

 Ook willen we in de toekomst samen met de huidige gebruikers van de jachthavens nadenken 
over hoe een moderne, vernieuwde jachthaven eruitziet. Daarnaast is er nog ruimte om mee 
te denken over de invulling van het theehuis. 
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Leeswijzer 
Het participatiejournaal is een uitgebreid verslag. Hieronder volgt een korte leeswijzer. 
 

AVG 
 Vanwege de Algemene Verordening Gegevensbescherming zijn persoonsnamen van derden 

uit dit logboek weggelaten en vervangen door XXX.  

 Voor het maken van foto’s is tijdens de bijeenkomsten toestemming gevraagd 
 
Gebiedsvisie en stedenbouwkundig ontwikkelplan 
Het participatieproces is begonnen vanaf de start van de planvorming. Voor een volledig en compleet 
beeld is dit journaal een weergaven van het traject tot nu toe. Het eerste gedeelte gaat over de 
gebiedsvisie en vanaf februari 2019 gaat het over het stedenbouwkundig ontwikkelplan.  
 
In het participatiejournaal staan diverse soorten verslagen.  

 
 Interpretatieverslag 

Het interpretatieverslag is een weergave van een gesprek of een afspraak. Dit hebben we zo 
secuur mogelijk omschreven, maar het is geen afgestemde weergave.  

 

 Gespreksverslag 
De gespreksverslagen zijn weergaves van gesprekken die hebben plaatsgevonden. Deze 
verslagen zijn afgestemd met de aanwezige(n).  

 
Levend document 
Participatie is een continu proces. In dit participatiejournaal staan de verslagen tot nu toe. Het 
document wordt doorlopend aangevuld.  
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20-10-2017 KICK-OFF bijeenkomst Zwarte Waterzone  

Onderwerp :  KICK-OFF bijeenkomst Zwarte Waterzone  
Datum :  20 oktober 2017 
Aanwezig :  Paula Bijlsma (gemeente Zwolle), Rienko Baarslag (gemeente Zwolle), Marjan 

Willems (gemeente Zwolle), Monique Wiegers (gemeente Zwolle), Peter van Saane 

(gemeente Zwolle), XXX (provincie Overijssel), XXX (Deltion College), XXX (Deltion 

College), Gerard van Dooremolen (ambassadeur Zwarte Waterzone), XXX (Travers), 

Andre van der Eijk (Buro MAAN), Herman Reezigt (Buro MAAN), XXX (buurtbewoner), 

XXX (Waterschap DOD), XXX (Waterschap DOD), XXX (Het Zwolse 

Watersportcentrum), XXX (Rijkswaterstaat), XXX (namens Triferto) XXX (namens 

Leenman) XXX (gemeente Zwolle), Stefan Fieten (BEMOG Projektontwikkeling), 

Johan Lindeboom (BEMOG Projektontwikkeling) 

 
In samenspraak met de gemeente Zwolle, zijn op 20 oktober 2017 diverse stakeholders uitgenodigd 

om deel te nemen aan de kick-off bijeenkomst van de gebiedsontwikkeling genaamd ‘De Zwarte 

Waterzone’. In dit memo een korte samenvatting van de uitkomsten hiervan. 

Na een korte voorstelronde is er door Johan Lindeboom van BEMOG en Herman Reezigt van Buro 

MAAN een presentatie gegeven over het plangebied, de kansen die er liggen en het beoogde proces 

voor ontwikkeling.  

Na de presentatie zijn de aanwezigen met een opdracht in de rondvaartboot gestapt om het 

plangebied te bekijken. De opdracht was om een ieder zijn persoonlijke droom, zijn kansen en 

problemen op te schrijven. Na afloop zijn deze gegevens verzameld en als input meegenomen voor 

verdere ontwikkeling. 
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Uitnodiging: 
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15-09-2017 Deltion College  

 

Onderwerp :  Stakeholderinventarisatie  
Datum :  15-09-2017 
Aanwezig :  XXX (Deltion College), Gerard van Dooremolen (ambassadeur Zwarte Waterzone), 

Johan Lindeboom (BEMOG Projektontwikkeling) 

 
Alvorens de kick-off bijeenkomst gepland is, is er gesproken met belangrijke stakeholders, buiten de 

grondeigenaren en overheidsinstanties om. 

In dit gesprek is door Deltion aangegeven dat men momenteel gebruik maakt van het Triferto-terrein 

om te parkeren. De verwachting is dat in de toekomst het aantal leerlingen op het college af zal 

nemen en deze parkeerbehoefte overbodig zal zijn.  

Daarnaast is aangegeven dat Deltion momenteel geen kansen ziet tot uitbreiding van de school op het 

Triferto- en of Leenmanterrein.  

Afgesproken is om Deltion uit te nodigen voor de aanstaande kick-off bijeenkomst en ze in het 

vervolgproces verder aan te haken en waar nodig te informeren. 
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18-10-2017 Schippersinternaat (Stichting Meander) 

 

Onderwerp :  Stakeholderinventarisatie  
Datum :  18-10-2020 
Aanwezig :  XXX (schippersinternaat stichting Meander), Gerard van Dooremolen (ambassadeur 

Zwarte Waterzone), Johan Lindeboom (BEMOG Projektontwikkeling) 

 
Interpretatieverslag: 

Alvorens de kick-off bijeenkomst gepland is, is er gesproken met belangrijke stakeholders, buiten de 

grondeigenaren en overheidsinstanties om. 

Helaas kon er geen afvaardiging van het Schippersinternaat naar de kick-off komen. Vandaar dat er 

met hun separaat een gesprek is ingepland. In dit gesprek is door het Schippersinternaat aangegeven 

dat zij graag op de hoogte willen blijven van de ontwikkelingen rondom het internaat. In het verleden is 

er al eens contact geweest met het waterschap. Hierin is aangegeven dat mogelijk een deel van het 

speelveld zou kunnen verdwijnen omdat de dijk verbreedt zou moeten worden.  

Afgesproken is om het internaat in het vervolgproces verder aan te haken en waar nodig te 

informeren. 
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06-12-2017 Stakeholderbijeenkomst proces  

 

Onderwerp :  Stakeholder bijeenkomst proces  
Datum :  06 december 2017 
Aanwezig :  Paula Bijlsma (gemeente Zwolle), Rienko Baarslag (gemeente Zwolle), Henk Snel 

(gemeente Zwolle), Monique Wiegers (gemeente Zwolle), Gerard van Dooremolen 

(ambassadeur Zwarte Waterzone), Andre van der Eijk (Buro MAAN), Herman Reezigt 

(Buro MAAN), XXX (buurtbewoner), XXX (Waterschap DOD), XXX (Waterschap 

DOD), XXX (Het Zwolse Watersportcentrum), XXX (Rijkswaterstaat), XXX (namens 

Triferto), XXX (Loostad namens Leenman), XXX (Loostad namens Leenman) Stefan 

Fieten (BEMOG Projektontwikkeling), Johan Lindeboom (BEMOG Projektontwikkeling) 

 
In december 2017 is op het stadshuis van Zwolle, door de gemeente Zwolle en initiatiefnemers 
Loostad en BEMOG een presentatie gegeven over de inrichting van het vervolgproces. In deze 
vergadering is afgesproken; 
 

 De inrichting van de werk-, project- en stuurgroep. 

 De doelstelling;  
Het gezamenlijk opstellen van een integrale gebiedsvisie voor de Zwarte Waterzone, waarna 
door middel bestemmingstransformatie, onhaalbare herontwikkelingen haalbaar worden.  
 
De visie brengt in beeld hoe de verschillende wensen, ambities en ontwikkelingen elkaar 
versterken ,meerwaarde creëren en in de tijd optimaal ontwikkeld kunnen worden. 
 

 Onderzoek woonbehoefte + recreatievaart Zwolle 

 Bewoners, gebruikers en belangstellenden betrekken door middel van Oeveratieliers in het 
wijkcentrum. 

 
  



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

 
  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

 

08-03-2018 Travers (Klooienberg)  

 

Onderwerp :  Klooienberg  
Datum :  08 maart 2018 
Aanwezig :  XXX (Travers), Gerard van Dooremolen (ambassadeur Zwarte Waterzone), Johan 

Lindeboom (BEMOG Projektontwikkeling) 

 
Interpretatieverslag:  
 
In maart 2018 is er een gesprek geweest tussen Travers Welzijn (beheerder van wijkboerderij de 
Klooienberg) en vertegenwoordigers van de Zwarte Waterzone. Tijdens dit gesprek is duidelijk 
geworden wat de functie van de wijkboerderij is in de wijk.  
 
Er bestaat een grote wens om een sterkere verbinding te maken  met de oevers vanuit de wijk. 
Momenteel is dit alleen mogelijk rondom de wijkboerderij. Het zou een grote impuls aan de wijk geven 
door zowel het vervallen industriegebied, als het jachthavengebied bereikbaar te maken voor de 
bewoners uit de wijk. Denk hierbij onder andere aan een wandelpad langs het water en enkele plekjes 
om te zitten en te genieten van het Zwarte Water. 
 
Travers heeft zelf een wensbeeld gemaakt voor de uiterwaarden rondom de Klooienberg. Er is 
afgesproken om dit gebied als groengebied mee te nemen in de te organiseren Oeverateliers. Om 
zodoende ook het wensbeeld vanuit de wijk op te halen. Zodoende kunnen alle deelgebieden elkaar 
mogelijk in de toekomst versterken.  

  



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

 

12-09-2018 Ondernemersvereniging Voorst  

 

Onderwerp :  Zwarte Waterzone i.r.t. geluidscontour 
Datum :  12 september 2018 
Aanwezig :  Bestuur ondernemersvereniging, Gerard van Dooremolen (ambassadeur Zwarte 

Waterzone), Johan Lindeboom (BEMOG Projektontwikkeling) 

 
In september 2018 is er een gesprek geweest tussen de ondernemersvereniging Voorst en 
vertegenwoordigers van de Zwarte Waterzone. Tijdens dit gesprek, dat plaats vond bij O. de Leeuw 
Groep, zijn de ideeën voor ontwikkeling gedeeld met de ondernemersvereniging.  
 
Hierbij is gemeld dat er geen woningen binnen de geluidscontour van Voorst gebouwd zullen worden. 
De ondernemersvereniging geeft aan dat er afspraken zijn gemaakt met de gemeente Zwolle hoe met 
het gebruik van deze geluidszone wordt omgegaan: er mogen geen woningen binnen de geluidzone 
worden gebouwd, omdat hiermee de groeimogelijkheden van bedrijven worden ingeperkt. 
 
Door niet geluidsgevoelige functies te combineren met jachthavens, zal er geen aantasting van de 
geluidscontour plaatsvinden. Zodoende zullen de groeimogelijkheden niet aangetast worden.  
 
De ondernemersverenging geeft aan dat zij graag nog eens om tafel gaan indien de ontwikkeling echt 
concreet is. Gerard geeft hierbij aan dat, voordat de plannen voor definitieve besluitvorming worden 
aangeboden, deze eerst nog een keer besproken worden met de ondernemersvereniging.  

  

  



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

 

19-09-2018  Travers (Klooienberg)  

 

Onderwerp :  Bewonersparticipatie 
Datum :  19 september 2018 
Aanwezig :  XXX (Travers), Johan Lindeboom (BEMOG Projektontwikkeling) 

 
Interpretatieverslag:  
 
In oktober 2018 is er een gesprek geweest tussen Travers Welzijn en Johan Lindeboom van de 
Zwarte Waterzone. Aanleiding van dit gesprek was de aanstaande inwonersparticipatie voor de 
gebiedsvisie van de Zwarte Waterzone. 
 
Niet alle inwoners van Holtenbroek hebben het vermogen om op vakantie te gaan. Het openbaar 
maken van de oevers zou een mooie aanvulling op de kwaliteit van leven in Holtenbroek zijn. Een 
openbaar wandelpad langs de waterkant zal voor veel mensen een dagelijks rondje kunnen worden 
waarbij mensen rust kunnen vinden.  
 
De aan- en afvoer van grondstoffen middels vrachtverkeer wordt als gevaarlijk gezien in de wijk. 
Dagelijks rijden er grote vrachtwagens midden door de woonwijk, langs het Deltion, naar de Zwarte 
Waterallee. Het herontwikkeling van dit terrein zal een mooie toevoeging zijn voor de wijk.  
 
Momenteel is het bosje rondom het Schippersinternaat een donkere plek waar niet altijd sociale 
veiligheid is. Door meer activiteiten te creëren in het omliggende gebied, zal het gehele gebied veiliger 
aanvoelen. 
 
Niet iedereen in Holtenbroek heeft de beschikking over werkend internet of leest de krant. 
Afgesproken is dat we alle huishoudens in Holtenbroek aanschrijven door middel van een brief. 
Opname volgt via telefoon of website die vermeld zal staan in de brief. 
 
Er zijn veel nationaliteiten in Holtenbroek. Afgesproken is dat de uitnodiging voor de oeverateliers ook 
in het Engels zal worden opgehangen bij zowel het wijkcentrum als de supermarkt in Holtenbroek om 
zodoende het bereik te vergroten. 
  



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

 

 

01-10-2018  Oeverateliers Gebiedsvisie Zwarte Waterzone 

 

Onderwerp :  Bewonersparticipatie Oeverateliers  
Datum :  1 en 2 oktober 2018 
Aanwezig :  Bart Cosijn (Gespreksleider), Paula Bijlsma (gemeente Zwolle), Wim van Hattum 

(gemeente Zwolle) Rienko Baarslag (gemeente Zwolle), Marjan Willems (gemeente 

Zwolle), Henk Snel (gemeente Zwolle), Gerjan Timmerman (gemeente Zwolle),  Han 

Goodijk (gemeente Zwolle), XXX (Gooitz) Gerard van Dooremolen (ambassadeur 

Zwarte Waterzone), XXX (Travers), Andre van der Eijk (Buro MAAN), Herman Reezigt 

(Buro MAAN), XXX (buurtbewoner), XXX (Waterschap DOD), XXX (Waterschap DOD, 

XXX (Waterrecreatie advies), Stefan Fieten (BEMOG Projektontwikkeling), Johan 

Lindeboom (BEMOG Projektontwikkeling) 

 
‘Er gaat wat veranderen! Denkt u met ons mee op 1 en 2 oktober?’ Dit was de titel van de uitnodiging 
die, vanuit de gemeente Zwolle en BEMOG, naar in totaal ruim 3.000 adressen in en rondom 
Holtenbroek is gegaan alvorens de Oeveratieliers gehouden werden in het Wijkcentrum van 
Holtenbroek. 

 
 
 
 
  



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

 

 
Verdeeld over 2 avonden zijn er in totaal meer dan 200 personen aanwezig geweest bij de 

Oeverateliers voor de gebiedsvisie van de Zwarte Waterzone. De avond werd begeleid door Bart 

Cosijn. Bart heeft jaren lange ervaring in burgerparticipatie en heeft onder andere meegeholpen bij het 

participatietraject in de Merwedezone in Utrecht. De avond startte met een presentatie over het doel 

en opzet van de Oeverateliers, de rolverdeling en een goed beeld van de te ontwikkelen locaties en 

het gebied. 

Bij binnenkomst konden de belangstellenden aangeven voor welk gebied zij het meeste interesse 

hadden. Na de plenaire presentatie gingen de belangstellenden uiteen in kleine groepen om aan tafels 

verder te praten over de verschillende gebieden. Op deze manier kon iedereen input leveren. Vooraf 

hadden initiatiefnemers vragen bedacht om zodoende iedereen aan het woord te laten. Aan iedere 

tafel zat een ontwerper van de gemeente Zwolle of Buro MAAN, die de teksten van de 

belangstellenden in beeld vertaalden. Daarnaast zijn de quotes die niet te verbeelden waren 

opgeschreven door de gespreksleider aan de betreffende tafel. 

Na een korte pauze werden de groepen vervolgens opnieuw opgedeeld en startte het gesprek over 

het andere deelgebied. Zodoende is er een ruim beeld ontstaan van alle deelgebieden uit 

verschillende invalshoeken en standpunten. 

Nadat alle tafelgesprekken geëindigd waren, zijn alle belangstellende weer naar de plenaire zaal 

gegaan waar alle tekeningen en quotes die die avond verzameld waren (oogst) tentoon waren 

gesteld. Gespreksleider Bart nodigde diverse mensen uit om een samenvatting te geven van hun 

deelname en tafelgesprek. Als afsluiter is er nog gevraagd of er belangstellenden waren die een 

hartenkreet kwijt wouden. Hierin werd door een bewoonester uit de wijk aangegeven dat het 

fantastisch zou zijn als de oevers toegankelijk zouden zijn en deze zacht en groen ingericht zouden 

worden. 

Afgesproken is dat alle gegevens gebundeld zouden worden en verwerkt worden in een concept-visie, 

die door middels van inloopavonden, weer teruggekoppeld zal worden aan alle belangstellenden. 

Plenair: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

 

 

Tafelgesprekken: 

 

 

 

Oogst: 

  



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

 

Hieronder de top 10 met meest genoemde items per deelgebied; 

Industriegebied (Leenman/Triferto/Boterman) 
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Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

Groengebied (Uiterwaarden Klooienberg)  



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 
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Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

Jachthavengebied (Dijkzicht/Zwolse Watersportcentrum/De Hanze) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

 

 

 

  

  



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 
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Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

  



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

 

05-11-2018  Inloopavonden Gebiedsvisie Zwarte Waterzone 

 

Onderwerp :  Inloopavonden conceptvisie Oeverateliers  
Datum :  5 en 8 november 2018 
Aanwezig :  Paula Bijlsma (gemeente Zwolle), Wim van Hattum (gemeente Zwolle), Gerard van 

Dooremolen (ambassadeur Zwarte Waterzone), Andre van der Eijk (Buro MAAN), 

Herman Reezigt (Buro MAAN), Stefan Fieten (BEMOG Projektontwikkeling), Johan 

Lindeboom (BEMOG Projektontwikkeling) 

Nadat alle opmerkingen, tekeningen en notities waren verzameld en geclusterd zijn de stedenbouwers 

van Buro MAAN en de gemeente Zwolle aan de slag gegaan met het maken van een eerste aantal 

eerste concepten ten behoeve van de gebiedsvisie.  

Deze eerste conceptkaarten zijn vervolgens in het begin van de maand november ter inzage gelegd in 

het wijkcentrum van Holtenbroek. Gedurende deze inloopavonden zijn een groot deel van de 

belangstellenden, die ook aanwezig waren bij de oeverateliers, langs geweest om de eerste 

conceptkaarten in te zien en te beoordelen. 

 

  



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 
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Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

                                                                                                                                                                                            

18-03-2019 Buurtbijeenkomst parkeren rondom Deltion 

 

Onderwerp :  Parkeren rondom Deltion 
Datum :  18 maart 2019 
Aanwezig :  Herman Reezigt (Buro MAAN),  Johan Lindeboom (BEMOG Projektontwikkeling) 

 
Interpretatieverslag:  
Op initiatief van Deltion is er een bijeenkomst voor buurtbewoners georganiseerd om te kijken naar de 

parkeerproblematiek rondom Deltion. Als stakeholder werd de projectgroep van de Zwarte Waterzone 

uitgenodigd. Omwonenden hebben aangegeven dat scholieren veelal nabij woongebouwen parkeren 

waardoor zij, bij thuiskomst, verderop in de wijk moeten parkeren.  

Tijdens deze bijeenkomst van Deltion werd door XXX de huidige situatie beschreven. Deltion is zich 

bewust van de overlast en doet er binnen de mogelijkheden die zij heeft alles aan om dit terug te 

dringen. Deltion wil haal leerlingen zoveel mogelijk stimuleren om gebruik te maken van het openbaar 

vervoer. Daarnaast geven de huidige demografische cijfers aan dat het aantal leerlingen in de 

toekomst af zal nemen. Het bijbouwen van parkeerplekken zal dus bouwen voor de leegstand zijn. 

Na een plenaire presentatie zijn alle deelnemers uiteen gegaan in groepen waar gezocht werd naar 

oplossingen voor de problematiek. De uitkomsten van deze bijeenkomst zijn nadien teruggekoppeld 

naar alle betrokkenen. 

  



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

09-07-2019  Direct omwonenden Jachthavengebied  

 

Onderwerp :  Bewonersparticipatie (direct omwonenden) 
Datum :  9 juli 2019 
Aanwezig :  Marielle Numan (gemeente Zwolle), Gerard van Dooremolen (ambassadeur Zwarte 

Waterzone), Herman Reezigt (Buro MAAN),  Johan Lindeboom (BEMOG 

Projektontwikkeling) 

 
Interpretatieverslag:  
Bij de uitwerking van zowel het industriegebied, als het jachthavengebied zijn de eerste ruimtelijke 

schetsontwerpen gedeeld met de direct aanwonenden van het desbetreffende gebied. Tijdens deze 

informele bijeenkomst, die bijna 3 uur duurde, zijn de omwonenden bijgepraat over het tussentijdse 

ontwerp en het aankomende proces. Met een uitgebreide presentatie en een werkmaquette is 

getoond wat de eerste ideeën zijn. 

Enkele buurtbewoners spraken tijdens dit overleg hun zorgen uit over de hoogte van de bebouwing op 

jachthaven de Hanze. Men was bang dat ze hun uitzicht vanuit de flat volledig kwijt zouden raken. 

Daarnaast gaf men aan dat er goed gekeken moest worden naar de verkeersveiligheid in de wijk en 

was er een sterke wens om voldoende openbare ruimte in het plan op te nemen zodat er aan de 

waterkant gerecreëerd kon worden door mensen uit de wijk die niet de beschikking hebben over een 

tuin. 

Om inzicht te krijgen in de zorgen en situatie van de bewoners, is er afgesproken dat de projectgroep 

op huisbezoek gaat bij enkele bewoners. Zodoende krijgt men een goed perspectief van de huidige 

situatie van de omwonenden. Afgesproken is dat er na aanloop van het stedenbouwkundig 

ontwikkelingsplan, nogmaals Oeverateliers georganiseerd worden zodat het overige deel van de wijk 

ook mee kan denken. 

  



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

 

11-07-2019  Direct omwonenden Industriegebied  

 

Onderwerp :  Bewonersparticipatie (direct omwonenden) 
Datum :  11 juli 2019 
Aanwezig :  Paula Bijlsma (gemeente Zwolle), Gerard van Dooremolen (ambassadeur Zwarte 

Waterzone), Herman Reezigt (Buro MAAN),  Johan Lindeboom (BEMOG 

Projektontwikkeling) 

 
Interpretatieverslag:  
Bij de uitwerking van zowel het industriegebied, als het jachthavengebied zijn de eerste ruimtelijke 

schetsontwerpen gedeeld met de direct aanwonenden van het desbetreffende gebied. Tijdens deze 

bijeenkomst zijn de omwonenden bijgepraat over het tussentijdse ontwerp en het aankomende 

proces. De hulpmiddelen waren een uitgebreide presentatie en een werkmaquette. 

In het gesprek met de omwonenden van het industriegebied kwam net als bij het jachthavengebied de 

verkeersveiligheid naar boven. Met name het huidige vrachtverkeer, de oversteek tussen de 

Industrieweg/Obrechtstraat en de Klooienberglaan, werd als onveilig gezien. Naast de 

verkeersveiligheid zijn er ook zorgen over het parkeren rondom Deltion. Aangegeven is dat er een 

verkeersonderzoek gedaan zal worden met daarin opgenomen de voorliggende plannen. Voor wat 

betreft parkeren zal de gemeentelijke parkeernorm gehandhaafd worden.  

De omwonenden gaven aan dat zij het liggende industriegebied graag zien transformeren. Het zou 

fantastisch zijn voor de wijk om een plek te hebben waar je kunt eten en drinken langs de waterkant. 

Momenteel is er bijna geen horeca in de wijk. Er was een discussie of het hotel van 11 verdiepingen 

niet te hoog zou zijn en of je die kan zien vanuit de Stradivariusflat (10 lagen hoog). 

Een grote wens is het om de bomen die langs de Klooienberg, ter hoogte van de Obrechtstraat, staat 

te handhaven. Aangegeven is dat de projectgroep Zwarte Waterzone hier helaas niet over gaat.  

  



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

 

24-09-2019  Huisbezoek Klooienberglaan (Drive-Inwoningen)   

 

Onderwerp :  Burgerparticipatie (huisbezoek) 
Datum :  24 september 2019 
Aanwezig :  Gerard van Dooremolen (ambassadeur Zwarte Waterzone), Herman Reezigt (Buro 

MA.AN), familie aan de Klooienberglaan dichtbij de ontwikkeling 

 
Interpretatieverslag:  
Op 24 september is er een kleine afvaardiging van de projectgroep en naar aanleiding van de 

bijeenkomst met de omwonenden op huisbezoek geweest bij een familie aan de Klooienberglaan van 

een van de drive-in woningen achter de dijk. Tijdens dit bezoek is er gesproken over de inhoud van de 

bijeenkomst en is uitgelegd hoe de processen ingericht zijn. Met name hoe het stedenbouwkundig 

plan bezien moet worden als vervolg op de gebiedsvisie; en dan specifiek over de rolverdeling van 

projectontwikkelaar en gemeente. De familie heeft hun zorgen kenbaar gemaakt. Concreet gaat het 

dan over het uitzicht (waarvoor het huisbezoek ook bedoeld is-> het uitzicht met eigen ogen zien) en 

de rust die nu ervaren wordt aan de achter/ parkzijde van de woning. Is de bebouwing straks boven de 

bomen uit te zien? Gaan de nieuwe bewoners straks ook gebruik maken van het park. Kansen ziet 

men ook in het opknappen van de enigszins verpauperde jachthavens en een beter beheer van de 

parkstrook langs de dijk.  

 

  



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

 

  



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

 

24-09-2019  Schippersinternaat   

 

Onderwerp :  Schippersinternaat (Prokino) 
Datum :  24 september 2019 
Aanwezig :  XXX (Prokino), Gerard van Dooremolen (ambassadeur Zwarte Waterzone), Johan 

Lindeboom (BEMOG Projektontwikkeling) 

 
Interpretatieverslag:  
Eind september is er gesproken met de regiodirectrice van Prokino. Tijdens dit gesprek is zij 

bijgepraat over de stand van zaken van het ontwerp.  

Tijdens dit gesprek is aangegeven dat de privacy van hun bewoners een belangrijk item is. Mede 

doordat het nieuwe dijkprofiel nog niet bekend is, is het nog niet inzichtelijk of er een deel van het 

speelveld moet verdwijnen en welke bomen er gekapt moeten worden. Indien alle bomen verwijderd 

worden, zal er weinig beschutting zijn tegen wandelaars op de dijk.  

JL geeft aan dat de woningen zoveel mogelijk richting het water zullen worden gericht aangezien dat 

dit de mooiste zichtzijde is. Afgesproken is dat ten tijde van de definitieve planvorming opnieuw een 

gesprek zal worden ingepland. 

  



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

02-10-2019  Huisbezoek James Last-flat 

 

Onderwerp :  Burgerparticipatie (huisbezoek) 
Datum :  2 oktober 2019 
Aanwezig :  Gerard van Dooremolen (ambassadeur Zwarte Waterzone), Herman Reezigt (Buro 

MA.AN), 4 tot 6 bewoners James Lastflat 

 
Interpretatieverslag:  
Op 2 oktober is er een kleine afvaardiging van de projectgroep en naar aanleiding van de bijeenkomst 

met de omwonenden op 11 juli, op huisbezoek geweest bij enkele bewoners op de 7e woonlaag (9e 

verdieping) van de James Last-flat. Tijdens dit bezoek is er nagepraat over de inhoud van de 

bijeenkomst en is uitgelegd hoe de processen ingericht zijn. Met name hoe het stedenbouwkundig 

plan bezien moet worden als vervolg op de gebiedsvisie; en dan specifiek over de rolverdeling van 

projectontwikkelaar en gemeente. Bewoners hebben hun zorgen kenbaar gemaakt. Concreet gaat het 

dan over het uitzicht (waarvoor het huisbezoek ook bedoeld is-> het uitzicht met eigen ogen zien) 

maar ook over het verkeer. Kansen ziet men ook in het opknappen van de enigszins verpauperde 

jachthavens. Het gebied moet wel echt openbaar toegankelijk worden! 

 

  



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

Eind oktober 2019- Uitnodiging Oeverateliers november  
 

Onderwerp :  Uitnodiging Oeverateliers 
Aanwezig :  Alle deelnemers van eerdere Oeverateliers  zijn uitgenodigd voor de Oeverateliers in 

november 2019 

Beste omwonende, 

U woont in Holtenbroek of kijkt vanuit uw woning in Stadshagen uit op het gebied tussen de 

Holtenbroekerbrug en de Mastenbroekerbrug, de Zwarte Waterzone. In de winter van 2018 hebben 

tijdens de Oeverateliers, in het wijkcentrum van Holtenbroek, circa 200 personen uit de wijken 

Holtenbroek en Stadshagen input gegeven voor de gebiedsvisie voor de Zwarte Waterzone.  

Deze visie is in januari vastgesteld door de gemeenteraad van de gemeente Zwolle. Heeft u deze visie 

nog niet gezien? Deze kunt u downloaden via www.zwartewaterzone.nl.  

Schetsplan 

Nadat de gebiedsvisie is vastgesteld door de gemeenteraad zijn we als gebiedsontwikkelaars in 

samenwerking met betrokken partijen aan de slag gegaan met de verdere uitwerking. Dit schetsplan 

willen we graag met u delen en aanscherpen, zodat we samen de wijk Holtenbroek nog levendiger 

kunnen maken en de verbinding met het Zwarte Water kunnen leggen.  

Oeverateliers 

Daarom organiseren we weer twee Oeverateliers. Op maandag 4 en woensdag 6 november bent u 

vanaf 19.00 uur van harte welkom in het wijkcentrum van Holtenbroek aan de Bachlaan 20. Tijdens 

deze avonden worden twee gebieden besproken. Het ene gebied gaat over de jachthavens waar 

mensen zouden kunnen wonen, recreëren en beleven. Het andere gebied betreft het industriegebied 

(Botermanhaven en Triferto) waar kansen liggen voor vrijetijdsbesteding.  

U kunt zich voor één van de avonden opgeven via het aanmeldformulier op www.zwartewaterzone.nl 

of 038 - 331 58 99. Er is per avond plek voor voor 80 - 100 mensen.  

Wilt u bij uw aanmelding aangeven of u omwonende of geïnteresseerde bent en in welk gebied u het 

meeste interesse heeft? Dan proberen we hier rekening mee te houden.  

In de ‘rondetafelgesprekken’ behandelen we per gebied diverse onderwerpen, zoals; beleving van 

buitendijks wonen en recreëren, verkeer & parkeren en invulling openbaar gebied. Ook zijn wij 

benieuwd naar uw mening en hoe wij u het beste kunnen informeren over de verdere voortgang van 

dit plan.  

Programma 

19.00 uur Ontvangst met koffie en thee. 

19.30 uur Welkom, terugblik en stand van zaken proces (Gerard van Dooremolen)  

20.00 uur Toelichting gebiedsvisie  (Stedenbouwkundig Buro MAAN) 

20.30 uur Groepsgesprekken aan thematafels (8 – 10 personen per tafel) 

21.20 uur Gezamenlijke terugkoppeling thematafels en avond 

Zien we u op 4 of 6 november in het wijkcentrum Holtenbroek aan de Bachlaan? 

Met vriendelijke groet, 

Team Zwarte Waterzone 

 

 

 

 

 



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

Resultaten Oeverateliers 

 

Onderwerp :  Reacties Oeverateliers 
Aanwezig :  Tijdens de Oeverateliers waren er ruim 200 omwonenden, gebruikers van het gebied, 

geïnteresseerden en stakeholders. 

 

   



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

   



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

  



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

  



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   

Oeverateliers
Inloopavonden 

uitkomsten
SOP naar college & 

gemeenteraad
Ontwerp 

bestemmingsplan

Website www.zwartewaterzone.nl zal fungeren als 

informatieplatform vanaf december 2019. Hiervoor 

dient u zich aan te melden. 

http://www.zwartewaterzone.nl/
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28-11-2019  Deltion College 

 

Onderwerp :  Update ontwikkeling + parkeren 
Datum :  28 november 2019 
Aanwezig :  XXX (Deltion college) XXX (Deltion college), XXX (Deltion college), Stefan Fieten 

(BEMOG Projektontwikkeling), Johan Lindeboom (BEMOG Projektontwikkeling) 

 
Eind november heeft de projectgroep met een afvaardiging van Deltion om tafel gezeten om de stand 

van zaken van de Zwarte Waterzone door te nemen en gezamenlijk te kijken naar het verkeer en 

parkeren op en rondom de locatie.  

Deltion is momenteel gebruiken van een deel van het Triferto-terrein, daarnaast word er bij de 

Industrieweg in de berm geparkeerd. Bij herontwikkeling van het Triferto-terrein zal een deel van de 

parkeercapaciteit van Deltion verdwijnen. Deltion geeft aan dat de demografische cijfers aangeven dat 

het aantal leerlingen in de toekomst af zal nemen. Er zal ten tijde van de ontwikkeling integraal 

gekeken moeten worden naar een mobiliteitsoplossing voor het gebied. Hierbij kan gedacht worden 

aan deelfietsen en deelauto’s. Daarnaast moet er slim nagedacht worden over dubbelgebruik tussen 

de diverse parkeerterreinen tijdens piekmomenten en kan P3 van Deltion mogelijk in de toekomst 

fungeren als buffer. 

Er is afgesproken elkaar aan te haken rondom het onderwerp mobiliteit. De projectgroep geeft aan in 

samenspraak met de gemeente Zwolle en de gebiedsontwikkeling aan de Zwartewaterallee bezig te 

zijn met een verkeersonderzoek. Zodra de onderzoeksresultaten hiervan definitief zijn, zullen deze 

gedeeld worden met het Deltion college.  
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29-11-2019 Uitnodiging inloopavonden 17 en 18 december  

 

Onderwerp :  Uitnodiging inloopavonden 
Datum :  29-11-2019 
Aanwezig :  Alle deelnemers van de Oeverateliers  zijn uitgenodigd voor de inloopavonden 

 

Beste omwonende/geïnteresseerde, 

Via deze weg willen we u nogmaals bedanken voor uw aanwezigheid en inbreng bij de Oeverateliers 

op 4 en 6 november. Tijdens deze avond is het schetsontwerp voor de herontwikkeling van de Zwarte 

Waterzone met u gedeeld.  

Met al uw opmerkingen, vragen en complimenten zijn we aan de slag gegaan om te kijken wat de 

overeenkomsten zijn en of en hoe we deze kunnen verwerken in het stedenbouwkundig plan. 

Dit willen we graag met u delen tijdens één van onze inloopavonden op 17 en 18 december van 

19:00 tot 21:00 uur. Deze avonden vinden plaats in het wijkcentrum van Holtenbroek aan de 

Bachlaan 20 in Zwolle.  

Voor deze avond hoeft u zich niet aan te melden, u kunt komen wanneer het u uitkomt. Via de website 

www.zwartewaterzone.nl kunt u zich inmiddels inschrijven om nu en in de toekomst op de hoogte 

gehouden te worden. Na afloop van de inloopavonden komen op deze site de impressies te staan. 

Wij hopen u allen weer te mogen ontmoeten op 17 of 18 december. 

Met vriendelijke groet, 

Team Zwarte Waterzone 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.zwartewaterzone.nl/
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17 en 18 december 2019  Inloopbijeenkomsten Oeverateliers 

 

Onderwerp :  Update ontwikkeling + parkeren 
Datum :  17 en 18 december 2019 
Aanwezig :  Omwonenden en gebruikers, stakeholders en geïnteresseerden 
Inhoud: Tijdens de inloopbijeenkomsten zijn de aanpassingen in het ruimtelijk plan  
                       gedeeld met de deelnemers.  
 

Tijdens de inloopavonden op 17 en 18 december zijn de aangepaste plannen gepresenteerd, naar 

aanleiding van de Oeverateliers in november. Er ontstond een genuanceerd geluid met bevestiging 

van enthousiasme over het plan aan de ene kant en vragen/zorgen/ tegenstand aan de andere kant. 

Mensen raakten beter geïnformeerd en konden beter hun standpunten verwoorden. Naar aanleiding 

van de reacties, zowel positief als negatief, is de ontwikkelcombinatie in samenspraak met de 

gemeente aan de slag gegaan met de aanpassingen van het plan.  
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14-01-2020  Stadsdijken Zwolle (Waterschap DOD) 

 

Onderwerp :  Ontwerpsessie met omgeving 4A+4B 
Datum :  14 januari 2020 
Aanwezig :  Johan Lindeboom, Herman Reezigt, Jeroen Bollen (BEMOG / BPD / bureau MAAN), 

Peter van Saane (gemeente Zwolle), XXX, XXX, XXX, XXX, XXX (Dijkteam Zwolle). 
 

Opening 

In het project Stadsdijken werkt het Dijkteam Zwolle toe naar een Voorlopig Ontwerp welke het 

Algemeen Bestuur van WDODelta in het najaar van 2020 vast wil stellen. Op basis van het Voorlopig 

Ontwerp zullen de procedures (waaronder projectplan waterwet) doorlopen worden. Om te komen tot 

het voorlopig ontwerp, voert het Dijkteam Zwolle een variantenstudie uit: per deeltraject worden 

ongeveer 2 varianten opgesteld en tegen elkaar afgewogen. Het doel van deze sessie is het verder 

uitwerken van de verschillende varianten voor deeltraject 4A en 4B, vanaf de industrieweg, Leenman 

en Triferto, t/m de margriethaven. De inleidende presentatie is opgenomen als bijlage bij dit verslag. 

Uitwerking schetssessie  

Tijdens de schetssessie zijn voor deeltraject 4a twee varianten besproken, voor deeltraject 4b is er 

één variant besproken. Voor beide deeltrajecten zijn er ook variantoverschrijdende aandachtspunten 

genoemd.  

De opbrengst van de sessie is zoveel mogelijk vastgelegd in klanteisen (nieuw of refererend aan 

bestaand), acties voor Dijkteam Zwolle of stakeholders, en een lijst met overige aandachtspunten per 

variant. Deze opbrengst is onder de schetsen gebundeld in een drietal lijsten. 

De besproken varianten zijn in ontwikkeling, en gedurende het ontwerpproces komt steeds nieuwe 

informatie en inzichten naar boven. Zowel uit gesprekken met belanghebbenden, als uit de hoek van 

techniek en ontwerp. Deze informatie gebruikt het Dijkteam om de varianten verder te brengen. Op 

deze manier werken we in de ‘ontwerploops’ op een cyclische manier, door steeds meer detail aan te 

brengen aan het ontwerp, en onzekerheden eruit te halen. 

In april/mei komen we bij betrokkenen terug met de varianten die op basis van bovenstaande zijn 

aangepast en aangescherpt. Deze worden vervolgens met beoordeeld en met elkaar vergeleken. 
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21-01-2020  Stadsdijken Zwolle (Waterschap DOD) 

 

Onderwerp :  Ontwerpsessie met omgeving 
Datum :  21 januari 2020 
Aanwezig :  Johan Lindeboom (BEMOG), Henri van Nieuwenhuizen (BPD), XXX, XXX, XXX 

(Prinses Margrietinternaat/stichting Meander), Herman Reezigt, Jeroen Bollen, 
(Bureau MAAN), Peter van Saane (gemeente Zwolle), XXX, XXX, XXX, XXX, XXX 
(Dijkteam Zwolle) 

 

Opening 

In het project Stadsdijken werkt het Dijkteam Zwolle toe naar een Voorlopig Ontwerp dat het 

Algemeen Bestuur van WDODelta in het najaar van 2020 vast wil stellen. Op basis van het Voorlopig 

Ontwerp zullen de procedures (waaronder projectplan waterwet) doorlopen worden. Om te komen tot 

het voorlopig ontwerp, voert het Dijkteam Zwolle een variantenstudie uit: per deeltraject worden 

ongeveer 2 varianten opgesteld en tegen elkaar afgewogen. Het doel van deze sessie is het verder 

uitwerken van de verschillende varianten voor deeltraject 4D, vanaf de Holtenbroekerdijk tot aan de 

Bachlaan-Mastenbroekerbrug (de jachthavens). De inleidende presentatie is opgenomen als bijlage bij 

dit verslag.  

Uitwerken schetssessie 

Tijdens de schetssessie zijn verschillende varianten voor deeltraject 4D besproken. Het deeltraject is 

opgedeeld in het zuidelijk en noordelijk gedeelte. Zowel voor het zuidelijke als het noordelijk gedeelte 

zijn er twee varianten besproken. Daarnaast zijn voor het deeltraject variantoverstijgende 

aandachtspunten genoemd.  

Extra aandachtpunt was de geintegreerde variant met projectontwikkelaar BEMOG. Deze wordt om 

proceduele redenen verder niet meegnomen in het proces van Stadsdijken. Vanuit het Dijkteam 

Zwolle en BEMOG is tijdens het overleg uiteengezet waarom deze keuze is gemaakt.  

De opbrengst van de sessie is zoveel mogelijk vastgelegd in klanteisen (nieuw of refererend aan 

bestaand), acties voor Dijkteam Zwolle of stakeholders, en een lijst met overige aandachtspunten per 

variant. Deze opbrengst is onder de schetsen gebundeld in een drietal lijsten. 

De besproken varianten zijn in ontwikkeling, en gedurende het ontwerpproces komt steeds nieuwe 

informatie en inzichten naar boven. Zowel uit gesprekken met belanghebbenden, als uit de hoek van 

techniek en ontwerp. Deze informatie gebruikt het Dijkteam om de varianten verder te brengen. Op 

deze manier werken we in de ‘ontwerploops’ op een cyclische manier, door steeds meer detail aan te 

brengen aan het ontwerp, en onzekerheden eruit te halen. 

In april/mei komen we bij betrokkenen terug met de varianten die op basis van bovenstaande zijn 
aangepast en aangescherpt. Deze worden vervolgens met beoordeeld en met elkaar vergeleken. 
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Zuidelijk deel, variantoverstijgend:    Zuidelijke deel, variant 1: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zuidelijk deel, variant 2:      Noordelijk deel, variant 1: 
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06-05-2020  Stadsdijken Zwolle (Waterschap DOD) 

 

Onderwerp :  Uitgewerkte varianten 
Datum :  06 mei 2020 
Aanwezig :  Johan Lindeboom & Henri van Nieuwenhuizen (Zwarte Water Ontwikkelcombinatie), 

XXX, XXX en XXX (Dijkteam Zwolle) 
 

Opening & korte voorstelronde 

XXX opent de bespreking en geeft een toelichting op deze online werkwijze. Een ieder stelt zich voor. 

Proces van Stadsdijken Zwolle 

Tijdens deze fase van het project zullen de verder uitgewerkte varianten van het ontwerp worden 

getoetst en beoordeeld op de criteria 1) technische maakbaarheid, 2) kosten en 3) impact op de 

omgeving. Draagvlak van betrokken partijen valt in de laatste categorie. 

 

Deze afspraak dient voor het bespreken van de varianten van het deeltraject 4B+4D, 4B langs de 

Klooienberglaan, 4D tussen de Twistvlietbrug en de Mastenbroekerbrug. Daarbij hoort Dijkteam 

Zwolle graag of Zwarte Water Ontwikkelcombinatie voorkeur heeft voor één van de gepresenteerde 

varianten. 
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25-05-2020  Stadsdijken Zwolle (Waterschap DOD) 

 

Onderwerp :  Aanvullend gesprek uitgewerkte varianten 
Datum :  25 mei 2020 
Aanwezig :  Johan Lindeboom & Henri van Nieuwenhuizen (Zwarte Water Ontwikkelcombinatie), 

XXX, XXX en XXX (Dijkteam Zwolle) 
 

1. Opening 

XXX opent de bespreking. Tijdens het vorige overleg op woensdag 6 mei 2020 waren de aanwezigen 

niet toegekomen aan het bespreken van de klanteisen. Vanuit de Zwarte Waterzone 

Ontwikkelcombinatie (hierna ZOC) waren er tevens enkele vragen gesteld die nog uitgezocht moesten 

worden in het Dijkteam. 

Voorgesteld wordt de volgende punten te bespreken: 

 Klanteisen 

o Van de ZOC 

o Van andere partijen 

 Mogelijkheid voor dieplader bij de dijkovergang van de Prinses 

Margriethaven 

 Wens tot verhoging van de dijk in DT 4D 

 Vraag over ‘beheerstrook’ aan de buitenzijde van de dijk (DT 4B, 

Triferto terrein) 

 Status damwand bij jachthaven De Hanze (DT 4D noord, ingebracht door het Dijkteam) 

 Vervanging grasmat bij Jachthaven de Hanze (kleidekbekleding) 

o Raakvlak met perceelgrenzen 

o Raakvlak met bomen en ander bestaand groen 

 Rondvraag 
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29-06-2020  Milieuraad (NPZ) + buurtbewoners (dijkwandeling) 

 

Onderwerp :  Dijkwandeling NPZ + buurtbewoners 
Datum :  29 juni 2020 
Aanwezig :  XXX (Milieuraad voorzitter), XXX (Milieuraad), XXX (Ecoloog milieuraad), XXX 

(Ecoloog milieuraad), XXX (Wijkbewoner), XXX (Wijkbewoners), Herman Reezigt 

(Buro MAAN), Marielle Numan (Gemeente Zwolle), Johan Lindeboom (Zwarte Water 

Ontwikkelcombinatie) 

Interpretatieverslag:  
Naar aanleiding van de ingezonden brief d.d. 1 maart 2020 aan het college van B&W, heeft de 
projectgroep contact opgenomen met de Natuurplatform Zwolle. Op maandagavond 29 juni heeft de 
projectgroep het NPZ, samen met enkele betrokken buurtbewoners uitgenodigd, om hen mee te 
nemen in het gelopen proces en het toekomstige proces. Daarnaast heeft er een wandeling over de 
dijk plaatsgevonden om e.e.a. nader toe te lichten. 
 
In de brief van het NPZ aan het college wordt ingegaan op de gebiedsvisie van de Zwarte Waterzone. 
De gemeente geeft aan dat deze in januari van het jaar 2019 al is vastgesteld door de gemeenteraad 
van Zwolle en dat de ontwikkelaars nu vanuit deze visie bezig zijn met een stedenbouwkundig 
ontwikkelingsplan. Voorafgaand aan deze gebiedsvisie hebben diverse oeverateliers plaatsgevonden. 
Uitnodigingen hiervoor zijn aan circa 3000 huishoudens gegaan en hebben in lokale media gestaan. 
Op de afgelopen oeverateliers in 2019, zijn leden van de milieuraad aanwezig geweest. Aangegeven 
wordt dat er na het vaststellen van de stedenbouwkundige context, nog een 
bestemmingsplanprocedure doorlopen moet worden.  
 
De milieuraad geeft aan tegen buitendijks bouwen te zijn. Herman Reezigt geeft aan dat dit anderhalf 
jaar geleden al is vastgesteld door de gemeenteraad van Zwolle en dat de ontwikkelaars binnen deze 
kaders nu bezig zijn met de planvorming. Indien de plannen toch door mogen gaan, zou de milieuraad 
graag nauwer worden betrokken bij de planvorming.  
 
Johan geeft aan dat Ecogroen in opdracht van de ontwikkelcombinatie onderzoek uitvoert naar 
beschermde diersoorten in het gebied. Het is een sterke wens van de milieuraad dat niet alleen 
gekeken wordt naar de beschermde diersoorten maar ook naar de niet beschermde natuursoorten in 
het gebied en de bestaande natuurwaarden. Johan geeft aan dat er momenteel al een onderzoek 
loopt naar het versterken en verbinden van de bestaande natuurwaarden in het gebied. 
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Mevrouw XXX vraagt zich af of het Waterschap wel op de hoogte is van de plannen. Johan geeft aan 
dat er een samenwerkingsovereenkomst is met het Waterschap waarin afgesproken is dat partijen de 
plannen zoveel mogelijk op elkaar aan laten sluiten. Dit noemen we meekoppelkansen. Mevrouw XXX 
geeft aan dat zij graag inzicht wil in deze overeenkomst. Johan geeft aan dat hij deze toe zal zenden 
en een afspraak zal organiseren met een afvaardiging van het Waterschap om deze verder toe te 
lichten.  
 
Er wordt aangegeven dat er voorafgaand aan de indiending bij het bestuur er een online webinar zal 
plaatsvinden waarin de plannen worden toegelicht. Voorafgaande aan dit webinar zal er een gesprek 
georganiseerd worden met de milieuraad om deze plannen nogmaals door te nemen. Afgesproken is 
dat de ontwikkelingscombinatie bij de verdere planuitwerking de milieuraad zal betrekken en gaat 
kijken of de niet beschermde diersoorten ook in beeld gebracht kunnen worden. Johan geeft aan dat 
zij tevens een onderzoek zullen starten naar het versterken en uitbreiden van de huidige biodiversiteit 
in het gebied.  
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19-08-2020  Milieuraad (Samenwerking Waterschap DOD) 

 

Onderwerp :  Update ontwikkeling + parkeren 
Datum :  19 augustus 2020 
Aanwezig :  XXX & XXX (Milieuraad), Gerard van Dooremolen & Johan Lindeboom (Zwarte Water 

Ontwikkelcombinatie), XXX & XXX (Dijkteam Zwolle) 

Raakvlakken van project en ontwikkeling Zwartewaterzone 
Beide projectorganisaties (Dijkteam en ZOC) hebben besloten dat de Zwarte Waterzone-ontwikkeling 

en de dijkversterking als 2 losse trajecten doorgaan, om niet aan elkaars procedures en planning vast 

te zitten (dijkversterking: projectplan waterwet, ZOC: bestemmingsplan). Hiermee behouden beide 

projecten hun flexibiliteit en autonomie. 

Het doel van de intentieovereenkomst is om elkaar tijdens de ontwikkelingen niet in de weg te zitten, 

en waar mogelijk wel slimme combinaties te maken om beide ontwikkelingen ruimtelijk en 

planologisch goed op elkaar te laten aansluiten. 

Bespreken intentieovereenkomst 
Ter plekke bekijken de aanwezigen de intentieovereenkomst, en bespreken deze op hoofdlijnen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

4-11-2020 Website live  

 

Onderwerp :   Website live 
Datum :   4-11-2020 
Doelgroepen :    Website informatievoorziening  

De website zwartewaterzone.nl is in vernieuwde versie live gegaan. Op de website staat algemene 

informatie, proces, planning, contact en nieuws 
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4-11-2020 Q&A Zwarte Waterzone  

 

Onderwerp :   Q&A 
Datum :   4-11-2020 
Doelgroepen :  Op basis van de veelgestelde vragen is er een q&a gemaakt voor de website. 

De q&a wordt regelmatig geüpdatet.   

Vraag Antwoord 

Kan iedereen straks in Zwarte Waterzone 
komen? 
 

Ja! Zwarte Waterzone wordt een plek voor 
iedereen: bewoners, ondernemers en 
bezoekers. In de gebiedsvisie staat dat we de 
uiterwaarden en kades op veel plekken 
openbaar toegankelijk maken, zodat je lekker 
langs het water kunt wandelen en zitten. In het 
stedenbouwkundig ontwikkelplan leggen we uit 
hoe we dat doen.  

Welk type woningen komen er? 
 

Je kunt hier straks huren en kopen. Er komen 
appartementen en woningen. De prijzen lopen 
uiteen. Je kunt hier een sociale huurwoning 
vinden, er komt vrijesectorhuur, middeldure 
koop en koop in het hogere segment. Echt voor 
elk wat wils. In het stedenbouwkundig 
ontwikkelplan gaan we hier dieper op in. 

Waarom komen er appartementengebouwen?    Zwolle groeit. Er zijn te weinig woningen voor de 
huidige inwoners. Om zo veel mogelijk mensen 
een fijne woonplek te bieden, wordt er hoger 
gebouwd. Het fijne is dat er hierdoor meer 
ruimte ontstaat voor groen. 

Wat is de relatie tussen de Zwarte Waterzone 
en de Zwartewaterallee? 
 

Beide gebieden liggen aan de rand van 
Holtenbroek. Met de andere ontwikkelaars kijken 
we samen hoe we dit qua bereikbaarheid en 
parkeren het best kunnen oppakken. 

Wat is er met de opmerkingen van de 
inloopavonden in december 2019 gebeurd? 
 

Op basis van de feedback tijdens de 
inloopavonden en gesprekken met de gemeente 
hebben we het plan deels aangepast. Zo zijn er 
meer doorkijkjes naar het water gemaakt en is 
het appartementengebouw iets verlaagd en 
ranker geworden. We houden rekening met de 
privacy van de bewoners in de omgeving. 
Voordat het nieuwe plan naar de gemeenteraad 
gaat, presenteren we - waarschijnlijk in een 
webinar - het nieuwe plan. 

Waarom hebben we al even niets gehoord? Stil betekent niet dat er niets gebeurt. Op de 
achtergrond hebben we hard gewerkt aan de 
optimalisatie van het stedenbouwkundig 
ontwikkelplan. Bij deze optimalisatie is de 
feedback van de inloopavonden in december 
2019 meegenomen en zijn we met de 
opmerkingen van de gemeente aan de slag 
gegaan.  

Wat is de rol van de gemeente?  
 

De gemeente heeft samen met de 
initiatiefnemers in een eerder stadium de 
gebiedsvisie Zwarte Waterzone <link> 
opgesteld. De gemeenteraad heeft deze 
gebiedsvisie begin 2019 vastgesteld. Nu de 
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ontwikkelaars de plannen verder uitwerken, 
heeft de gemeente vooral een sturende en 
toetsende rol: past de uitwerking binnen de 
gebiedsvisie, het gemeentelijk beleid en 
wettelijke regels? Wordt het participatieproces 
op een goede manier doorlopen? Waar nodig 
stuurt de gemeente bij. Als het 
stedenbouwkundig ontwikkelplan klaar is, 
leggen we dit voor aan de gemeenteraad van 
Zwolle ter besluitvorming. Ook in het 
vervolgproces blijft de gemeente betrokken. 

Wat is er gedaan aan participatie en waarom op 
deze manier? 

Vanaf 2018 zijn we al in gesprek met 
omwonenden, stakeholders en andere 
belanghebbenden, onder meer tijdens 
Oeverateliers en 1-op-1-gesprekken. Dat doen 
we om de kracht van het gebied te ontdekken en 
om de behoeftes van alle omwonenden, 
belanghebbenden en toekomstige gebruikers in 
kaart te brengen. Daar is een gebiedsvisie uit 
voortgekomen. In januari 2019 keurde de 
gemeenteraad onze gebiedsvisie voor Zwarte 
Waterzone goed.  
 
Dat was voor ons het startsein om de plannen 
verder uit te werken in een stedenbouwkundig 
ontwikkelplan. In december 2019 organiseerden 
we meerdere Oeverateliers en inloopavonden. 
Aanwezigen gaven hun feedback. De input van 
de inloopavond én aanvullende verbeteringen 
verwerken we op dit moment, zodat we 
binnenkort het resultaat met je kunnen delen. 
We willen dit via een webinar doen. 

Worden er nog informatieavonden 
georganiseerd? 

 

 

Ja. Er komen de aankomende jaren nog 
meerdere informatieavonden, over verschillende 
onderwerpen. In verband met corona 
organiseren we waarschijnlijk een online avond 
over het stedenbouwkundig ontwikkelplan in de 
vorm van een webinar. Als je je inschrijft voor de 
nieuwsbrief, krijg je hiervoor een uitnodiging. 
 

Wat is er nu al besloten? De gebiedsvisie van de Zwarte Waterzone is in 
januari 2019 door de gemeenteraad van Zwolle 
vastgesteld. Die visie wordt nu uitgewerkt in een 
stedenbouwkundig ontwikkelplan. Dat plan gaat 
begin 2021 naar de gemeenteraad van Zwolle. 
Voordat het zover is, worden alle 
geïnteresseerden en belanghebbenden 
daarover geïnformeerd.  

Hoe ziet de besluitvorming eruit? De visie wordt uitgewerkt in een 
stedenbouwkundig ontwikkelplan. Dit plan gaat 
naar de gemeenteraad voor akkoord. Als de 
gemeenteraad instemt, moeten we een nieuw 
bestemmingsplan maken. Ook het 
bestemmingsplan gaat weer voor besluitvorming 
naar de gemeenteraad. Als alle seinen op groen 
staan, verleent de gemeente de 
omgevingsvergunning, zodat de ontwikkelaar 
kan starten met de bouw.  
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Waar kan ik me inschrijven om op de hoogte te 
blijven? 
 

Onderaan elke pagina op deze website kun je je 
e-mailadres achterlaten. We houden je via e-
mailnieuwsbrieven op de hoogte over de 
ontwikkelingen van dit nieuwbouwproject 

Waar kan ik met mijn vragen en opmerkingen 
terecht? 
 
 

Je mag altijd bellen of mailen naar TEL of E-
MAIL. 

Bij wie kan ik terecht als ik interesse heb in een 
woning?  
 

Onderaan elke pagina op deze website kun je je 
e-mailadres achterlaten. We houden je via e-
mailnieuwsbrieven op de hoogte over de 
ontwikkelingen van dit nieuwbouwproject. 

Wat is een gebiedsvisie? In de gebiedsvisie staat hoe wij de toekomst van 
Zwarte Waterzone voor ons zien. Het vertelt het 
verhaal van de toekomst in hoofdlijnen. Deze 
gebiedsvisie is gemaakt door de gemeente 
Zwolle en de ontwikkelaars. Dat deden we 
samen met omwonenden, belanghebbenden en 
mogelijk toekomstige gebruikers. De 
gebiedsvisie voor de Zwarte Waterzone is in 
januari 2019 vastgesteld door de gemeenteraad. 
Het stedenbouwkundig ontwikkelplan dat we nu 
maken, is de verdere uitwerking van deze visie.  

Wat is een stedenbouwkundig ontwikkelplan? De gebiedsvisie wordt in het stedenbouwkundig 
ontwikkelplan uitgewerkt. In dit plan staat welke 
woningen, gebouwen en voorzieningen er 
komen en waar we deze willen bouwen. Ook 
staat in dit plan wat deze ontwikkeling betekent 
voor verkeer, natuur, parkeren en openbare 
ruimte. Het stedenbouwkundig ontwikkelplan is 
gemaakt met de toekomstige gebruikers in 
gedachten, in relatie tot de omgeving. Ook de 
gemeentelijke beleidsdoelstellingen zijn hierin 
meegenomen, bijvoorbeeld op het gebied van 
klimaatadaptatie, energie en natuurinclusief 
bouwen. 
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12-11-2020 Brief omwonenden  

 

Onderwerp :  Omwonendenbrief 
Datum :  12-11-2020 
Doelgroepen :  Brief omwonenden Holtenbroek en Stadshagen (3000 adressen)  

Beste heer, mevrouw, 
 
Omdat je in de buurt van de ontwikkeling van Zwarte Waterzone woont, ontvang je deze brief. We 
praten je graag bij over de stand van zaken. Soms is het even stil vanuit onze kant, maar dat wil niet 
zeggen dat we stilzitten. Waar we ons mee bezighielden de afgelopen periode én wat ons nog te 
doen staat, lees je hieronder. 
 
Dit hebben we gedaan 
Zoals je misschien weet, keurde de gemeenteraad onze gebiedsvisie in januari 2019 goed. 
De ambities en plannen die hierin staan, werken we uit in een zogenaamd stedenbouwkundig 
ontwikkelplan. Dat is een proces van stapjes maken en soms een stapje terug doen. De eerste versie 
van het stedenbouwkundig ontwikkelplan presenteerden we tijdens inloopavonden in november 
en december 2019. Er waren enthousiaste reacties en zeker ook verbeterpunten. 
 
Dit gaan we doen 
De input van de inloopavonden én aanvullende verbeteringen verwerken we op dit moment. In ons 
nieuwe voorstel komen meer open plekken. Zo krijg je leuke doorkijkjes en vormt de nieuwe wijk 
de verbinding tussen de bestaande buurt en het water. Ook hebben we het hoogteaccent uit de 
vastgestelde visie verlaagd. 
Wat we hier precies mee bedoelen, laten we snel zien. In verband met corona hebben we besloten 
dit te doen via een online informatiebijeenkomst. Na de bijeenkomst leggen we onze plannen ter 
goedkeuring voor aan het college, de raad én de stad. Zoals het er nu naar uitziet, is dat in de 1e helft 
van 2021. 
 
Onze focus 
We snappen dat deze verandering spannend kan zijn als je in de buurt woont. Toch zijn we ervan 
overtuigd dat deze verandering veel mensen blij gaat maken. Vanuit die focus zetten we ons in om 
hier een fantastische plek te creëren. Dat doen we heel zorgvuldig op basis van de feedback die we 
kregen én in samenspraak met de gemeente. Op die manier ontstaat een fijne thuishaven met water 
en groen, rust en reuring, oud en nieuw, wonen en werken, recreatie en horeca. 
 
Heb je na het lezen van deze brief vragen? 
Je kunt ons altijd mailen. Dan geven we zo snel mogelijk antwoord. Mail ons via het contactformulier 
op www.zwartewaterzone.nl. Onder het kopje Service staat een lijst met veelgestelde 
vragen en antwoorden. Wil je in de toekomst op de hoogte blijven en uitgenodigd worden voor 
informatiebijeenkomsten? Meld je dan ook aan via de site. 
 
Met vriendelijke groet, 
Team Zwarte Waterzone 
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12-11-2020 Mailing deelnemers Oeverateliers  

 

Onderwerp :   Mailing deelnemers Oeverateliers 
Datum :   12-11-2020 
Doelgroepen :   Mailing naar alle deelnemers van de Oeverateliers  

 

Beste heer, mevrouw, 

De laatste keer dat we elkaar ‘spraken’ was waarschijnlijk tijdens de Oeverateliers of de 

inloopavonden in december 2019 waar we de eerste versie van ons stedenbouwkundig ontwikkelplan 

presenteerden. Daarna was het even stil vanuit onze kant. Stil wil echter niet zeggen dat we stilzitten. 

We praten je graag bij. In deze brief lees je waar we ons mee bezighielden de afgelopen periode én 

wat ons nog te doen staat. 

Dit gaan we doen 

De input van de inloopavonden én aanvullende verbeteringen verwerken we op dit moment. In ons 

nieuwe voorstel komen meer open plekken. Zo krijg je overal leuke doorkijkjes en vormt de nieuwe 

wijk de verbinding tussen de bestaande buurt en het water. Ook hebben we het hoogteaccent uit de 

vastgestelde visie verlaagd.  

Wat we hier precies mee bedoelen, laten we snel zien. In verband met corona hebben we besloten dit 

te doen via een online informatiebijeenkomst. Na de bijeenkomst leggen we onze plannen ter 

goedkeuring voor aan het college, de raad én de stad. Zoals het er nu naar uitziet, is dat in de 1e helft 

van 2021.  

Onze focus 

We snappen dat verandering spannend kan zijn als je je betrokken voelt bij een buurt. Toch zijn we 

ervan overtuigd dat deze verandering veel mensen blij gaat maken. Vanuit die focus zetten we ons in 

om hier een fantastische plek te creëren. Dat doen we heel zorgvuldig op basis van de feedback die 

we kregen én in samenspraak met de gemeente. Op die manier ontstaat een fijne thuishaven met 

water en groen, rust en reuring, oud en nieuw, wonen en werken, recreatie en horeca. 

Heb je na het lezen van deze brief vragen?  

Je kunt ons altijd mailen. Dan geven we zo snel mogelijk antwoord. Mail ons via het contactformulier 

op www.zwartewaterzone.nl. Onder het kopje Service  staat een lijst met veelgestelde vragen en 

antwoorden. Wil je in de toekomst op de hoogte blijven en uitgenodigd worden voor 

informatiebijeenkomsten? Meld je dan ook aan via de site. 

Met vriendelijke groet, 

Team Zwarte Waterzone 

 

 

 

 

 

http://www.zwartewaterzone.nl/
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23-12-2020 Webpagina omwonenden en gebruikers gebied 

 

Onderwerp :   Webpagina omwonenden 
Datum :   23-12-2020 
Doelgroepen :    Omwonenden en gebruikers gebied  

Voor omwonenden en gebruikers van de Zwarte Waterzone is een speciale pagina ingericht op 

zwartewaterzone.nl. Deze pagina is één van de communicatiekanalen voor omwonenden de 

aankomende jaren, bijvoorbeeld ook tijdens de bouw. Op deze pagina staat ook een q&a die gericht is 

op vragen voor omwonenden en gebruikers.  

Zie link: https://www.nieuwbouw-zwartewaterzone.nl/omwonenden-pagina.  

 

 

 

https://www.nieuwbouw-zwartewaterzone.nl/omwonenden-pagina
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23-12-2020 Nieuwsbericht website  

 

Onderwerp :   Nieuwsbericht website 
Datum :   23-12-2020 
Doelgroepen :  Breed (omwonenden, stakeholders en geïnteresseerden) 

Aan het eind van het jaar is op zwartewaterzone.nl een korte update geplaatst over de voortgang van 

de Zwarte Waterzone, zie: https://www.nieuwbouw-zwartewaterzone.nl/nieuws/voortgang-zwarte-

waterzone.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.nieuwbouw-zwartewaterzone.nl/nieuws/voortgang-zwarte-waterzone
https://www.nieuwbouw-zwartewaterzone.nl/nieuws/voortgang-zwarte-waterzone
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5 maart 2021  

Uitnodigingen online informatiebijeenkomst 18 maart  

Onderwerp :   Uitnodigingen (huis-aan-huisbrieven, mailings) 
Datum :   5-03-2021 
Doelgroepen :    Breed (omwonenden, stakeholders en geïnteresseerden) 

 

Uitnodiging online informatiesessie  
herontwikkeling Zwarte Waterzone 

 

5 maart 2021 

 
Geachte bewoner(s)/gebruiker(s) van dit adres, 
 
Graag nodigen wij u uit voor een online informatiebijeenkomst over de stand van zaken rondom de 
herontwikkeling van de Zwarte Waterzone. De herontwikkeling beslaat twee locaties: een deel van het 
industrieterrein aan de Industrieweg (voormalige Triferto-locatie) en de jachthavens aan de 
Holtenbroekerdijk. 
 
Tot en met 2019 heeft een groot aantal omwonenden en andere betrokkenen meegedacht over de 
planvorming van deze herontwikkeling. Met als doel om tot een nieuwe leefomgeving te komen met 
wonen, werken, groen en recreatie. In 2020 zijn wij bezig geweest met het verwerken van deze input 
en is er veel aanvullend onderzoek gedaan.  
 
We willen u graag laten weten wat er is gedaan met de input van de buurt en andere betrokkenen. We 
hebben echter nog niet op alle vraagstukken een antwoord voor de invulling van de Zwarte 
Waterzone. Er wordt nog aan het stedenbouwkundig ontwikkelplan gewerkt. Daarom gaan we het 
komende half jaar een aantal online informatiemomenten houden, waarin we u bijpraten, en u ook 
kunt reageren.  
 
De eerste online informatiebijeenkomst is op donderdag 18 maart om 19.30 uur. Een ontwikkelaar 
van Zwarte Water Ontwikkelcombinatie, de stedenbouwkundige en een projectbetrokkene van 
gemeente Zwolle geven in deze sessie een toelichting op de input die door de buurt is gegeven en 
wat daarmee gedaan is.  
 
Aanmelden kan via communicatie.nom@bpd.nl. U ontvangt op de dag van uitzending een kijklink 
van ons.  
U kunt de bijeenkomst thuis op uw eigen laptop of computer volgen. Ook kunt u tijdens de uitzending 
via de chat nog vragen stellen. Schikt dit tijdstip u niet, dan kunt u later terugkijken via dezelfde link die 
u heeft ontvangen om te kijken. Als u geen internet heeft om online te kunnen kijken, dan kunt u 
contact opnemen via 038-4254460. 
 
Bijgaand treft u de kaart aan van de gebieden waar het om gaat. Mocht u voorafgaand specifieke 
vragen of een reactie hebben, dan kunt u deze bij uw aanmelding doorgeven.  
 
Graag tot donderdag 18 maart.  
 
Met vriendelijke groet,  

mede namens de gemeente Zwolle 

 

Zwarte Water Ontwikkelcombinatie 

mailto:communicatie.nom@bpd.nl


 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

 

 

 

 

 

Plattegrond van de twee te herontwikkelen gebieden van Zwarte Waterzone 

De gebieden waar het om gaat zijn blauw omcirkeld. Bovenaan de locatie van de (voormalige) 

jachthavens, onderaan het industrieterrein waar voorheen Triferto gehuisvest was.  
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10 maart 2021  

Nieuwsbericht online informatiebijeenkomst 18 maart  

 

Onderwerp :   Nieuwsbericht online informatiebijeenkomst 18 maart 
Datum :   12-03-2021 
Doelgroepen :    Breed (omwonenden, stakeholders en geïnteresseerden) 
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11 maart 2021  

Engelse uitnodiging online informatiebijeenkomst 18 maart  

 

Onderwerp :   Engelse uitnodiging 
Datum :   11-03-2021 
Doelgroepen :  Bewoners James Last-flat 

 

Invitation online session  

redevelopment Zwarte Waterzone 
 

11 march 2021 

 
Dear Sir/Madam, 
 
We would like to inform you that we are organizing an online meeting concerning the development in 
the Zwarte Waterzone near your house. It concerns the location on the (former) marina at the riverside 
Zwarte Water (Holtenbroekerdijk) and the industry location at the Industrieweg. 
 
From 2017 until 2019, a lot of people have thought with us about the plans on changing this area into 
a new living environment where people can live, work and recreate in green and vibrant surroundings. 
Last year, we did a lot of extra research, and we have adjusted the plan based on the input of people 
in the neighborhood. 
 
We are organizing several online meetings to inform you about the development plan. The first 
meeting takes place at Thursday, March 18 at 7.30 PM and can by watched on the internet on your 
laptop or computer. This online meeting is in Dutch. If you don’t understand the Dutch language and 
you do want to receive the information, please let us now by sending an email to 
communicatie.nom@bpd.nl.  
 
If you want to watch the online session, you will also have to send us an email at 
communicatie.nom@bpd.nl. And if you have any other questions concerning this redevelopment, 
please let us know.  
 
Note: every household in this building has also received a Dutch invitation in their mailbox.  
 
Kind regards,  

 

Zwarte Water Ontwikkelcombinatie 

 

 

 

 

 

mailto:communicatie.nom@bpd.nl
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18 maart 2021  

Online informatiebijeenkomst herontwikkeling  

 

Onderwerp :   Online informatiebijeenkomst 18 maart 
Datum :   18-03-2021 
Doelgroepen :    Breed (omwonenden, belanghebbenden en geïnteresseerden) 

 

Op donderdag 18 maart werd een online informatiebijeenkomst gehouden over de stand van zaken 

van de herontwikkeling Zwarte Waterzone. Er was veel belangstelling: vanuit honderden huiskamers 

werd de sessie gevolgd, en we ontvingen tijdens de sessie 199 vragen en opmerkingen.  

De informatiebijeenkomst was direct terug te kijken op www.zwartewaterzone.nl. Voor, tijdens en na 

de informatiebijeenkomst was er alle gelegenheid voor het stellen van vragen. Een aantal vragen is 

direct live in de uitzending beantwoord. Alle vragen en antwoorden  

De online informatiebijeenkomst en alle getoonde beelden zijn terug te kijken via 

www.zwartewaterzone.nl. Directe terugkijklink: Online informatiebijeenkomst 18 maart 2021: stand van 

zaken herontwikkeling Zwarte Waterzone, Zwolle on Vimeo.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.zwartewaterzone.nl/
http://www.zwartewaterzone.nl/
https://vimeo.com/526029182
https://vimeo.com/526029182
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26 maart 2021  

Mailing na informatiebijeenkomst herontwikkeling  

 

Onderwerp :   Mailing na online informatiebijeenkomst 18 maart 
Datum :   26-03-2021 
Doelgroepen :    Deelnemers online informatiebijeenkomst 

Geachte heer/mevrouw,  

De online informatiebijeenkomst van 18 maart is door een grote groep mensen met veel 

betrokkenheid gevolgd. Hartelijk dank daarvoor, ook namens gemeente Zwolle.  

 U ontvangt van ons bij deze de vragen die tijdens de bijeenkomst zijn gesteld in de chat. Met de 

antwoorden uiteraard.  

Als u de online bijeenkomst nog niet gezien hebt, of nogmaals wilt kijken, dan kan dat via deze 

terugkijklink.  

  

KLIK HIER OM NAAR DE VRAGEN EN ANTWOORDEN TE GAAN 

  

Aanspreekpunt voor omwonenden 
Zoals we in de bijeenkomst verteld hebben, hebben we iemand bereid gevonden die vanaf dit moment 

uw contactpersoon is voor vragen omtrent de herontwikkeling Zwarte Waterzone. Het gaat om 

Emanuel Borninkhof. Hij heeft veel ervaring met participatietrajecten waarbij de input van 

omwonenden en andere betrokkenen worden opgehaald bij de planvorming. Hij stelt zich via dit 

filmpje (klik hier) alvast kort aan u voor. Wilt u met hem in contact komen, of heeft u andere vragen? 

Dan kunt u reageren door dit e-mailbericht te beantwoorden. 

  

Wat vond u van de online bijeenkomst? 
Dit was voor ons de eerste keer dat we een informatiebijeenkomst online hebben georganiseerd 

rondom de herontwikkeling Zwarte Waterzone. Vanwege corona was dit momenteel voor ons de enige 

mogelijkheid. Omdat we u graag in de toekomst goed en regelmatig willen informeren, hebben we 

enkele vragen aan u om onze informatievoorziening te verbeteren. Wij stellen het op prijs als wij uw 

reactie mogen ontvangen. Klik hier om de vragenlijst te starten. 

De beelden die getoond zijn tijdens de online bijeenkomst zijn te bekijken op www.zwartewaterzone.nl 

(klik op ‘omwonenden’).  

Met vriendelijke groet, 

Stefan van Dijk (BEMOG) en Frans Holleman (BPD) 

Zwarte Water Ontwikkelcombinatie  

 

https://bit.ly/38VNQlX
https://bit.ly/38VNQlX
https://bit.ly/3cqdWjg
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fvimeo.com%2F528900700%2Faa0eaafb21&data=04%7C01%7Ca.helmink%40bpd.nl%7C61c6f426f261408aa91708d8f026775a%7Cb1b0fcff61de46079b61c2e660338324%7C0%7C0%7C637523395304708548%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=6BK6VidJ5hKMMGoRAVbO%2BdE10NB%2FinpYAZ4B5aau0Pw%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fvimeo.com%2F528900700%2Faa0eaafb21&data=04%7C01%7Ca.helmink%40bpd.nl%7C61c6f426f261408aa91708d8f026775a%7Cb1b0fcff61de46079b61c2e660338324%7C0%7C0%7C637523395304708548%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=6BK6VidJ5hKMMGoRAVbO%2BdE10NB%2FinpYAZ4B5aau0Pw%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fbpd.getfeedback.com%2Fr%2FwphLoQdd&data=04%7C01%7Ca.helmink%40bpd.nl%7C61c6f426f261408aa91708d8f026775a%7Cb1b0fcff61de46079b61c2e660338324%7C0%7C0%7C637523395304718541%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=NRCo3PNoRFTjHxV8oie4rk5NK9nIOjUo1hiJWEYsKyI%3D&reserved=0
http://www.zwartewaterzone.nl/
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26 maart 2021  

Q&A na vragen online informatiebijeenkomst 18 maart 

Vragen en antwoorden naar aanleiding van de online informatiebijeenkomst  
herontwikkeling Zwarte Waterzone - 18 maart 2021 
Versie 26 maart 2021 
 
Leeswijzer:  

- Om alle vragen en antwoorden zo transparant mogelijk weer te geven, zijn de vragen op 
volgorde van binnenkomst met de letterlijke vraag opgenomen. Het antwoord staat achter de 
vraag; 

- Als u uw eigen vraag zoekt, dan kunt u het beste met de zoekfunctie werken in dit document. 
Door control F (windows-apparaten) in te toetsen, kunt u een zoekterm ingeven. Bijvoorbeeld 
Natuur. U ziet dan alle vragen die gesteld zijn met de term ‘natuur’; 

- De eerste 199 vragen/opmerkingen zijn ontvangen in de chat tijdens en na de online 
bijeenkomst; 

- Indien vragen tijdens de online informatiebijeenkomst zijn beantwoord, staat er ‘privé chat’ in 
de laatste kolom; 

- Vraag 200 tot en met 221 zijn voorafgaand aan de online bijeenkomst per mail gesteld; 
- De vragen die de afgelopen dagen zijn ontvangen, zijn nog niet opgenomen in dit document. 

Dit document wordt periodiek aangevuld met vragen en antwoorden;  
- Helaas ontkomen wij er soms niet aan om vaktermen te gebruiken in de beantwoording. 

Mocht een antwoord niet helder zijn voor u, stuur ons dan gerust een bericht; 
- Al deze vragen zijn, met de kennis van nu, zo goed mogelijk beantwoord door  

Zwarte Water Ontwikkelcombinatie. Heeft u aanvullende vragen? Stel ze gerust.  
 

 
 
 VRAAG ANTWOORD Chat  

1 Mogelijk wordt uw vraag 
vanavond beantwoord lees 
ik net. Op welke wijze 
worden de vragen die 
vanavond niet beantwoord 
kunnen worden 
beantwoord? 

Als u uw mailadres achterlaat krijgt u in elk geval een reactie van 
ons per mail als het tijdens de uitzending niet lukt. 

Privé 
chat 

2 Ik wil graag vragen stellen 
over het Industrie locatie 
terrein 

Uw vraag ontvangen we graag nog!  



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

3 Kan er iets verteld worden 
over de verschillende 
woningtypes en de 
verschillende prijsklassess 
ten opzichte van vierkante 
meters aan woonruimte? 
Bij voorbaat dank. 
 
 
 

In de Zwarte Waterzone komen ongeveer 280 woningen, zowel 
koop als huur. Er komen appartementen en woningen met een 
buitenruimte. De prijzen lopen uiteen. U kunt hier een sociale 
huurwoning vinden, er komt vrijesectorhuur, middeldure koop en 
koop in het dure segment. De verdeling is 20% goedkoop, 50% 
middelduur en 30 % duur. Daarnaast willen we buurtbewoners, 
samen met de toekomstige bewoners, ook betrekken bij de keuze 
voor architectuur, bijvoorbeeld door een klankbordgroep samen te 
stellen. 
 
Toelichting na online informatiebijeenkomst 
Naar verwachting zijn de woningen in het goedkope segment 
tussen de 67 m² en 72 m², de woningen in het middensegment 
tussen de 90 m² en 105 m² en de woningen in het dure segment 
vanaf 135 m². 

 
 Prijsklassen afkomstig uit ontwikkelkader 2019-2024. 

Privé 
chat 

4 hoeveel woningen worden 
er gebouwd in 
holtenbroek? 
 
 
 

In de Zwarte Waterzone komen ongeveer 280 woningen, zowel 

koop als huur. Er komen appartementen en woningen met een 

buitenruimte. De prijzen lopen uiteen. U kunt hier een sociale 

huurwoning vinden, er komt vrijesectorhuur, middeldure koop en 

koop in het dure segment. De verdeling is 20% goedkoop, 50% 

middelduur en 30 % duur.  

Privé 
chat 

5 is bemog een particuliere 
partij dus een private 
partij? 
 
 

De Zwarte Water Ontwikkelcombinatie bestaat uit BEMOG 

Projektontwikkeling en BPD Gebiedsontwikkeling, wij zijn private 

partijen.  

Privé 
chat 

6 Er zijn 380 mensen die deze 
online bijeenkomst van 18 
maart bekijken. Hoe is de 
verdeling wijkbewoners / 
belangstellenden woningen 
(o.a. uitgenodigd via 
nieuwbouwmakelaar De 
Woningfabriek)? 
 
 
 

Hartelijk bedankt voor uw vraag. Deze vraag kunnen we nu niet 

precies beantwoorden, maar proberen we later deze week aan u te 

beantwoorden. Wilt u uw e-mailadres achterlaten, dan sturen we u 

achteraf een reactie per mail. 

 

Toelichting na online informatiebijeenkomst 

Dit hebben wij nog niet in beeld. Bij aanmelding hebben mensen 

niet aangegeven wat de reden is om de online bijeenkomst te willen 

volgen. Als hierover meer informatie is voegen we het antwoord 

toe aan de vraag&antwoord op www.zwartewaterzone.nl.  

Privé 
chat 

7 Wordt de jachthaven 
verplaatst? 
 
 
 

Het Zwols Watersportcentrum wordt inderdaad verplaatst naar de 
voormalige Botermanhaven.  
 
Toelichting na online informatiebijeenkomst 

Privé 
chat 
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 In de Zwarte Waterzone komt in de toekomst een nieuwe 
jachthaven, passend bij de toekomst van de recreatievaart in 
Zwolle. De jachthaven krijgt nagenoeg hetzelfde aantal ligplaatsen. 
De plannen voor de inrichting moeten nog gemaakt worden, dit 
gebeurt te zijner tijd met de eigenaar/exploitant en alle huurders 
van de jachthaven. Wilt u in de toekomst ook met ons meedenken 
over de invulling van de jachthaven? Geef het door via het 
contactformulier, dan houden we u op de hoogte. 
 

8 Is het ook mogelijk om een 
gelijkvloerse bungalow in 
dit project te realiseren? 
 
 
 

Het woningbouwprogramma bestaat uit ongeveer 20% 
grondgebonden woningen (laagbouw) en 80% gestapelde bouw 
(appartementen). De grondgebonden woningen hebben meerdere 
woonlagen. Er komen geen gelijksvloerse bungalows.  

Privé 
chat 

9 Goedenavond, mijn ouders 
waren ook van plan om 
mee te kijken maar 
vanwege werk kunnen ze 
er niet bij zijn. Is het 
mogelijk dat ik een opname 
ontvang en die doorstuur 
naar ze? Ze hadden zich 
ook aangemeld voor deze 
informatiebijeenkomst. 
 

De online informatiebijeenkomst wordt opgenomen en zal op de 
website www.zwartewaterzone.nl worden geplaatst. Zo kunnen uw 
ouders later terugkijken. 
 
Toelichting na online informatiebijeenkomst 
De terugkijklink staat op www.zwartewaterzone.nl. 

Privé 
chat 

10 Hallo, ik ben benieuwd 
hoeveel mensen er op dit 
moment meekijken. :) 
 

Er hebben zich ongeveer 380 deelnemers aangemeld.  
 
 

Privé 
chat 

11 er is aan de overzijde niet 
uitendijks gebouwd maar 
op de dijk. Hier was 
huisman en 
woonwagenkam de dijk 
 

Er is een beperkt aantal buitendijkse woningen in Frankhuis. De rest 
van de woningen staat op/achter een nieuw aangelegde verhoogde 
kade. 

 

12 dijkzicht gaat weg, komt er 
nog wel een (kleine) 
jachthaven? Bijna 
onmisbaar in het plan zoals 
Ed Anker net zei? 
 
 
 

In de Zwarte Waterzone komt in de toekomst een nieuwe 
jachthaven, passend bij de toekomst van de recreatievaart in 
Zwolle. De jachthaven krijgt nagenoeg hetzelfde aantal ligplaatsen. 
De plannen voor de inrichting moeten nog gemaakt worden, dit 
gebeurt te zijner tijd met de eigenaar/exploitant en alle huurders 
van de jachthaven. Wilt u in de toekomst ook met ons meedenken 
over de invulling van de jachthaven? Geef het door via het 
contactformulier op www.zwartewaterzone.nl, dan houden we u op 
de hoogte. 
 

Privé 
chat 

13 hoeveel woningen worden 
er gebouwd in 
holtenbroek? 
 
 

In de Zwarte Waterzone komen ongeveer 280 woningen, zowel 
koop als huur. Er komen appartementen en woningen met een 
buitenruimte. De prijzen lopen uiteen. U kunt hier een sociale 
huurwoning vinden, er komt vrijesectorhuur, middeldure koop en 

Privé 
chat 

http://www.zwartewaterzone.nl/
http://www.zwartewaterzone.nl/
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 koop in het dure segment. De verdeling is 20% goedkoop, 50% 
middelduur en 30 % duur.  

14 Waarom is de geplande 
bouwdichtheid veel groter 
dan op de meeste andere 
locaties in Zwolle? 
 
 
 

De woningdichtheid is op verschillende plekken in Zwolle anders. 
Over het algemeen is de woningdichtheid in en rond de binnenstad 
wat hoger dan in buitenwijken als Stadshagen, Zwolle-Zuid en Aa-
Landen. Dat kan variëren van plaatselijk 30/40 of soms meer dan 
100 woningen per hectare voor de stadsdelen in en rond de 
binnenstad en gemiddeld ongeveer 20 woningen per hectare in de 
buitenwijken. Hoewel ook daar plaatselijk een hoge dichtheid 
gehaald kan worden. Denk aan het winkelcentrum van Zwolle-Zuid. 
Holtenbroek is van oudsher een wijk met relatief veel gestapelde 
bouw en heeft daarmee een wat hogere dichtheid (40-45 woningen 
per hectare) dan de buitenwijken die later in de tijd gebouwd zijn. 
Ook met de vernieuwing van Holtenbroek, enige tijd geleden met 
de Muziekwijk bijvoorbeeld, is gekozen voor een dichtheid die 
aansluit bij de oorspronkelijke opbouw van de wijk. Voor de Zwarte 
Waterzone maken we dezelfde keuze: aansluiten op de dichtheid 
en het karakter van Holtenbroek 

Privé 
chat 

15 Is het een eis dat we straks 
vanuit de stad langs het 
ZWARTE WATER richting 
het landschap bij de 
MAstenbroekerbrug 
kunnen wandelen? 
 

In de gebiedsvisie is dit verwoord als een sterke wens en ambitie. In 
de Zwarte Waterzone worden de oevers daarom toegankelijk 
gemaakt. Tijdens de oeverateliers en inloopavonden was dit ook 
een van de wensen. 
 
 

Privé 
chat 

16 Aan de definitieve 
boywplannen moet de raad 
toch nog zijn toestemming 
geven?? 
 

Het klopt dat de raad voor de definitieve plannen nog toestemming 
moet geven. Op dit moment wordt er gewerkt aan het 
stedenbouwkundig ontwikkelplan. Dit verwachten wij in het tweede 
kwartaal aan te kunnen bieden aan de gemeenteraad. Daarna zal 
het vervolgproces voor het wijzigen van het bestemmingsplan 
starten. Ook hiermee moet de raad instemmen. Als het 
bestemmingsplan gewijzigd is, kan er op basis hiervan een 
omgevingsvergunning worden afgegeven.  

Privé 
chat 

17 is daarmee het 
bestemmingsplan al 
aangepast aan de nieuwe 
situatie? 

Nee, na het vaststellen van het stedenbouwkundig ontwikkelplan is 
het bestemmingsplan niet aangepast. Die procedure volgt daarna.  
 

Privé 
chat 

18 Wat inmiddels besloten tav 
het huizenplan op de plek 
waar nu nog de jachthaven 
ligt? 

Met het vaststellen van de gebiedsvisie heeft de gemeenteraad 
besloten dat er op deze plek woningen mogen komen. Als aan de 
spelregels van de gebiedsvisie wordt voldaan. 

 

19 mijn emailadres:    

20 Kan er iets verteld worden 
over de verschillende 
woningtypes en de 
verschillende prijsklassess 
ten opzichte van vierkante 
meters aan woonruimte? 
Bij voorbaat dank. Dit keer 
met e-mailadres:  

Deze vraag is vanavond aan tafel behandeld. Indien u aanvullende 

vragen heeft, horen wij ze graag. 

  
Toelichting na online informatiebijeenkomst 
In de Zwarte Waterzone komen ongeveer 280 woningen, zowel 
koop als huur. Er komen appartementen en woningen met een 
buitenruimte. De prijzen lopen uiteen. U kunt hier een sociale 
huurwoning vinden, er komt vrijesectorhuur, middeldure koop en 
koop in het dure segment. De verdeling is 20% goedkoop, 50% 

Privé 
chat 
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middelduur en 30 % duur. Naar verwachting zijn de woningen in het 
goedkope segment tussen de 67 m² en 72 m², de woningen in het 
middensegment tussen de 90 m² en 105 m² en de woningen in het 
dure segment vanaf 135 m². 

 
Prijsklassen afkomstig uit ontwikkelkader 2019-2024. 
 

21 Past de bouwdichtheid bij 
de kwaliteit die jullie nu 
schetsen? 
 

De woningdichtheid is op verschillende plekken in Zwolle anders. 
Over het algemeen is de woningdichtheid in en rond de binnenstad 
wat hoger dan in buitenwijken als Stadshagen, Zwolle-Zuid en Aa-
Landen. Dat kan variëren van plaatselijk 30/40 of soms meer dan 
100 woningen per hectare voor de stadsdelen in en rond de 
binnenstad en gemiddeld ongeveer 20 woningen per hectare in de 
buitenwijken. Hoewel ook daar plaatselijk een hoge dichtheid 
gehaald kan worden. Denk aan het winkelcentrum van Zwolle-Zuid. 
Holtenbroek is van oudsher een wijk met relatief veel gestapelde 
bouw en heeft daarmee een wat hogere dichtheid (40-45 woningen 
per hectare) dan de buitenwijken die later in de tijd gebouwd zijn. 
Ook met de vernieuwing van Holtenbroek, enige tijd geleden met 
de Muziekwijk bijvoorbeeld, is gekozen voor een dichtheid die 
aansluit bij de oorspronkelijke opbouw van de wijk. Voor de Zwarte 
Waterzone maken we dezelfde keuze: aansluiten op de dichtheid 
en het karakter van Holtenbroek 
 

 

22 Er wordt aangegeven dat 
met ruim 200 bewoners de 
gebiedsvisie is vorm 
gegeven? Dat komt wat al 
te positief op mij over. 
Destijds heeft Bemog hun 
plannen gepresenteerd. 
Hier en daar kon in die al 
ver uitgewerkte plannen 
nog een kleine aanvulling 
gegeven worden. Ik hoor 
steeds dat eea in 
samenspraak wordt 
ontwikkeld. Die 
samenspraak is echt 
nagenoeg nihil. Wat is jullie 
definitief van 
samenspraak? 
 

Dank voor uw vraag. Wij komen daar graag bij u op terug.  Graag 
ontvangen wij daarvoor uw mailadres om een reactie te kunnen 
geven. 
 
Toelichting na online informatiebijeenkomst: 
Bij het opstellen van de gebiedsvisie hebben wij, in samenwerking 
met de gemeente Zwolle, een tweetal avonden georganiseerd 
waarbij op beide avonden ruim 100 personen aanwezig zijn 
geweest. Na een plenaire toelichting van de bedoeling van deze 
avond zijn de aanwezigen uiteengegaan in kleine groepen zodat 
eenieder zijn mening kon laten gelden. 
 
Om de meningen te verbeelden zaten er naast ambtenaren en 
leden uit de projectgroep, stedenbouwkundigen van de gemeente 
Zwolle en Buro MA.AN aan tafel. Deze schetsten op blanco 
luchtfoto's de opmerkingen van de aanwezigen. Op basis van deze 
tientallen tekeningen en honderden opmerkingen is vervolgens de 
gebiedsvisie opgesteld. 

Privé 
chat 
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23 Er wordt buitendijks 
gebouwd en dat is eigenlijk 
gevaarlijk gezien het water. 
Hoe wordt gezorgd dat 
veilig gewoond kan worden 
ondanks het gevaar van 
hoog water? 
 

De locatie wordt niet beschermd door een dijk, dat betekent niet 
dat de locatie gevaarlijk is. Er wordt rekening gehouden met 
hoogwater. De nieuwe woonlocatie zal voorbereid zijn op hoog 
water, waardoor er geen schade ontstaat en de woningen te allen 
tijde toegankelijk blijven. De veiligheid van de bewoners en 
gebruikers van de Zwarte Waterzone komt niet in het gedrang. Hier 
is wetgeving voor waar het plan aan moet voldoen. 
 
 

Privé 
chat 

24 Is die waardevolle 
informatie ook 
beschikbaar? 
 

Zou u ons een mail kunnen sturen met daarin de specifieke vraag 
over welke informatie u het heeft? 

Privé 
chat 

25 waar worden de woningen 
precies gebouwd en in 
welke prijsklasse? 
 

In de Zwarte Waterzone komen ongeveer 280 woningen, zowel 
koop als huur. Er komen appartementen en woningen met een 
buitenruimte. De prijzen lopen uiteen. U kunt hier een sociale 
huurwoning vinden, er komt vrijesectorhuur, middeldure koop en 
koop in het dure segment. Op www.zwartewaterzone.nl kunt u 
precies zien waar de woningen komen.  

Privé 
chat 

26 welke fase zijn we nu in het 
proces? bestemmingsplan? 
of? en waarom hebben 
jullie er niets over gemeld? 
 

Op dit moment wordt er gewerkt aan het stedenbouwkundig 
ontwikkelplan. Wij verwachten deze in het tweede kwartaal aan te 
kunnen bieden aan de gemeenteraad. Vervolgens komt de 
bestemmingsplanwijziging. Op www.zwartewaterzone.nl staat 
binnenkort uitgebreid het vervolgproces.  

Privé 
chat 

27 wordt het project gasloos? 
is er stadsverwarming of 
wordt er eventueel met 
waterstof gewerkt. komen 
overal balkons?zijn er 
zonnepanelen .koken op 
inductie? is er een beroep 
gedaan op bv energiefonds 
Gemeente Zwolle? kan de 
grondprijs nog omlaag? 
Welke doelgroep heeft 
men in gedachten. is er een 
huismeester , beheerder? 
Bemiddelen in overlast bv. 
is er intercom met beeld? zi 
er een standaard 
hangtoilet? is er keuze 
vrijheid.bv keuken, tegels 
etc. hoe zit het met de 
ventiilatie? ruik je niet de 
koolraapjes vd buren? hoe 
hoog is het aanrecht? is de 
woning geheel 
rolstoelgeschikt? Hoe 
liggen de appartemeneten 
Voor en achterkant 
gebouwd? is er een eigen 

Het project zal voldoen aan de geldende BENG-regelgeving. Naast 
de wettelijke vereisten m.b.t. duurzaamheid willen wij de 
bebouwing graag aansluiten op de toekomstige geothermische 
bron van de gemeente Zwolle en zal het Zwarte Water worden 
ingezet als extra verwarming en verkoeling.  
 
De overige vragen die u stelt zullen in een latere fase aan bod 
komen. Indien u zich aanmeldt via de website 
www.zwartewaterzone.nl zult u op de hoogte gehouden worden 
van de verdere uitwerking van het stedenbouwkundig 
ontwikkelplan.  

Privé 
chat 
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kelder? heb je een eigen 
parkeerplek?is er 
uniformiteit in 
zonnewerende 
voorzieningen? 
 

28 Voor de omwonenden is 
het niet prettig, zo’n 
radiostilte. Waarom is dit 
gebeurd?? Dat had toch 
niet gehoeven? 
 

Na de 2 Oeverateliers en 2 inloopbijeenkomsten in november en 
december 2019 zijn we aan de slag gegaan met de opmerkingen 
vanuit onder meer de buurt en de gemeente. Een belangrijk 
onderdeel daarvan was het doen van aanvullende onderzoeken. 
Dergelijke onderzoeken kosten veel tijd, bij de natuuronderzoeken 
is bijvoorbeeld rekening gehouden met het broedseizoen. Dit 
hadden we moeten laten horen, in plaats van de radiostilte die is 
opgetreden het afgelopen jaar. De informatiebijeenkomsten en 
Oeverateliers hebben een groot aantal aanpassingen aan de 
plannen opgeleverd. Deze worden verwerkt in het 
stedenbouwkundig ontwikkelplan. 

 

29 Even checken of het klopt 
dat ik nog geen enkele 
vraag voorbij zie komen? 
 

 Dat klopt. Vragen worden in privé-chats beantwoord en komen in 
de week van 18 maart op www.zwartewaterzone.nl.  

Privé 
chat 

30 is er vloerverwarming 
 

Dat klopt!  

31 zijn jullie ook aan de 
overkant bij mensen 
geweest? 
 

Bewoners aan de overkant van de Zwarte Waterzone, in 
Stadshagen, zijn uitgenodigd voor de Oeverateliers. De 
huisbezoeken hebben alleen in de wijk Holtenbroek 
plaatsgevonden. 
 
 

 

32 Met hoeveel mensen uit de 
James Last flat is er dan 
gesproken? 
 

Er is gesproken met een drietal bewoners van de James Last-flat 
tijdens huis-aan-huisbezoeken. Daarnaast zijn alle bewoners 
uitgenodigd voor alle Oeverateliers. 

Privé 
chat 

33 s bemog een particuliere 
partij dus een private 
partij? 
 
dus de gemeente hangt 
zich op aan een partij die 
winst moet maken? 
 

De gemeente bepaalt de kaders voor de ontwikkeling van het 
gebied. De gemeente heeft geen grondpositie, dus ook geen 
financieel belang. 

 

34 Het terrein van Leenman 
Scheepswerf is op dit 
moment nog niet 
opgenomen in de plannen, 
Hoe ziet dit eruit in de 
toekomst? Zijn er 
gesprekken gaande of 
afspraken in de maak om 
dit terrein aan het plan toe 
te voegen? 

Het terrein van Leenman is momenteel niet opgenomen in de 
plannen. Het stedenbouwkundig ontwikkelplan houdt er rekening 
mee om de locatie in de toekomst te verbinden aan de 
gebiedsontwikkeling. Dit komt vanavond ook aan tafel aan bod.  

Privé 
chat 
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35 Kunnen de plannen per 
mail aan ons worden 
togestuurd? Graag zou ik 
dit met het bestuur van de 
ondernemersvereniging 
bespreken 
 

Wij maken graag een afspraak met u om de plannen toe te lichten. 
Wilt u uw e-mailadres achterlaten? 

Privé 
chat 

36 Kunnen we die 
onderzoeken naar flora en 
fauna ook inzien?  
 

Op dit moment worden de onderzoeken afgerond en verwerkt in 
het stedenbouwkundig ontwikkelplan. Bij indiening van het 
stedenbouwkundig ontwikkelplan aan de gemeenteraad worden de 
onderzoeken openbaar. 
.  

Privé 
chat 

37 Wat gaat er gebeuren met 
de beschutte ligplekken 
van jachthaven de Hanze? 
Blijft er een plek in Zwolle 
voor onze boot? 
 

In de Zwarte Waterzone komt in de toekomst een nieuwe 
jachthaven, passend bij de toekomst van de recreatievaart in 
Zwolle. De jachthaven krijgt nagenoeg hetzelfde aantal ligplaatsen. 
De plannen voor de inrichting moeten nog gemaakt worden, dit 
gebeurt te zijner tijd met de eigenaar/exploitant en alle huurders 
van de jachthaven. Wilt u in de toekomst ook met ons meedenken 
over de invulling van de jachthaven? Geef het door via het 
contactformulier op www.zwartewaterzone.nl, dan houden we u op 
de hoogte. 
 

Privé 
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38 Hoe ga je de flora en fauna 
in stand houden wanneer 
er zoveel meer mensen 
(lees: rommel, 
geluidsoverlast, 
stankoverlast etc) op zo’n 
klein gebied gaan wonen? 
 

Het in stand houden van de wettelijke beschermde soorten is 
verplicht. Wij denken echter leefomstandigheden voor veel niet-
beschermde soorten te kunnen creëren en/of verbeteren. De 
biodiversiteit is in stedelijke gebieden groot. Dat lijkt tegenstrijdig, 
maar is het niet. Hier is al veel kennis over. In de Zwarte Waterzone 
hebben we te maken met een overgang van een stedelijk naar een 
natuurlijk landschap en dat is bijzonder aantrekkelijk voor veel 
verschillende dier- en plantensoorten. Afhankelijk van het soort 
wordt het gebied ingericht. Sommige diersoorten storen zich niet 
aan de mens, maar anderen wel. Verschillende vogels zijn 
gemakkelijk aan te trekken met nestgelegenheid. Voor de veel 
schuwere otter moet je bijvoorbeeld denken aan het inrichten van 
schuil- of vluchtmogelijkheden. Welke soorten precies en welke 
maatregelen wordt in later stadium van het inrichtingsplan verder 
uitgewerkt. 
 

 

39 Wanneer komen de 
onderzoeksresultaten ook 
beschikbaar / inzichtelijk 
voor ons? (onbewerkt)  
 
 

Op dit moment worden de onderzoeken afgerond en verwerkt in 
het stedenbouwkundig ontwikkelplan. Bij indiening van het 
stedenbouwkundig ontwikkelplan aan de gemeenteraad worden de 
onderzoeken openbaar. 
 
 
 

Privé 
chat 

40 Wandelen in een rustige 
groene omgeving. Dat is 
wat we willen. Een mooi 
streven. Hoe gaan we dat 

De stad groeit en wordt drukker. Het mooie van deze ontwikkeling 

is dat er wel een continue buitenruimte ontstaat die grotendeels 

toegankelijk wordt, langs het water. Een wandeling langs het water 

wordt straks dus echt mogelijk. 
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voor elkaar krijgen met 
zoveel meer mensen? 
 

41 valt de oude werf Leenman 
ook binnen het gebied? 
 

Het terrein van Leenman is momenteel niet opgenomen in de 
ontwikkelplannen, maar maakt wel onderdeel uit van de 
gebiedsvisie. Het stedenbouwkundig ontwikkelplan houdt er 
rekening mee om de locatie in de toekomst te verbinden aan de 
gebiedsontwikkeling. Dit komt vanavond ook aan tafel aan bod. 

Privé 
chat 

42 Is bekend hoe erg vervuild 
Triferto is? gezien de 
historie?  
 

Dit wordt nog onderzocht door middel van bodemonderzoek. Privé 
chat 

43 Waarom in het voormalig 
industrie terrein (tegenover 
hornbach) is er geen 
bestemming ook voor 
wonen? bijv met 
hoogbouw? 
 

De gemeenteraad van Zwolle heeft besloten dat er binnen de 
geluidscontouren van Voorst geen woningen gebouwd mogen 
worden. Het gebied waar u op wijst, valt binnen deze 
geluidscontour.  
 
 

Privé 
chat 

44 Word er ook gekeken naar 
de standplaats van 
vrachtwagens Scania 
 

Deze vallen niet in het visiegebied. Privé 
chat 

45 wordt de Klooienberglaan 
fietssnelweg? en worden 
auto's geweerd uit het 
gebied? 
 

De Klooienberglaan is geen eigendom van de ontwikkelcombinatie. 
Tijdens de Oeverateliers is door veel buurtbewoners aangegeven 
dat hier veel fietsverkeer is en dit in combinatie met autoverkeer 
gevaarlijke situaties oplevert. Het wel of niet maken van een 
fietsstraat is een keuze van de  gemeente Zwolle. 

 

46 Welk deel van de 
Hanzehave wordt 
opgeofferd voor het plan? 
Kunt u dat en het 
overblijvende deel in beeld 
brengen op basis van kaart 
of luchtfoto huidige 
situatie? 
 

Bij jachthaven de Hanze komen op de plek van de parkeerplaatsen 
en de stallingsplaatsen woningen. Op www.zwartewaterzone.nl 
kunt u de overzichtskaarten vinden.  
 

 

47 Hoe houden jullie het 
dijkgebied bij de 
jachthavens veilig voor 
recreanten? Fietsers, 
hardlopers, wandelaars, 
spelende kinderen, etc. als 
daar een grote stroom aan 
verkeer naartoe gaat? 
 

Er is bewust gekozen voor één gecentreerd oversteekpunt bij de 
Palestrinalaan voor de woningen in de Zwarte Waterzone. Hierdoor 
is de kruising van langzaam verkeer op de dijk overzichtelijk. De 
bestaande functies die samenhangen met de jachthavens 
(ligplaatsen, theehuis en woningen rondom haven) blijven 
overigens gebruik maken van de bestaande ontsluiting. 
 

 

48 zijn de sheets, zoals de 
planning en de verwerkte 
onderdelen uit de inspraak 
ook te delen? 
 

De online informatiebijeenkomst, inclusief de getoonde beelden, 
staan op www.zwartewaterzone.nl. 
 
Aanvullend na online informatiebijeenkomst:  
Klik hier voor de directe link 

Privé 
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zijn de sheets, zoals de 
planning en de verwerkte 
onderdelen uit de inspraak 
ook te delen? 
 

49 wat zijn op dit moment de 
verkeersintensiteiten in de 
Obrechtstraat? En wat 
worden die volgens de 
verkeersmodellen als het 
gebied Triverto wordt 
ontwikkeld? 
 

De toekomstige verkeersintensiteit van de nieuwe stadskades zijn 

door onderzoeksbureau RHDHV onderzocht. De uitkomsten hiervan 

liggen ter beoordeling bij de gemeente Zwolle.  

 

Bij indiening van het stedenbouwkundig ontwikkelplan aan de 

gemeenteraad worden de onderzoeken openbaar. 

 

 

50 Is er al een schets van hoe 
deze woningen eruit 
komen te zien? 
 

Dit is een vervolgstap in de uitwerking van het plan.  Privé 
chat 

51 Wanneer wordt de bouw 
gestart? 
 

De bouw start naar verwachting in 2024. Privé 
chat 

52 welke aanpassingen zijn er 
gedaan nav oeverateliers 
 

De online informatiebijeenkomst, inclusief de getoonde beelden, 
staan op www.zwartewaterzone.nl. 
 
 

Privé 
chat 

53 In hoeverre is Leenman 
betrokken? Dat is namelijk 
een zeer opvallend deel 
van het industriegebied. 
Zowel vanaf de dijk, de wijk 
en de brug 
Zwartewaterallee. 
 

Het terrein van Leenman is momenteel niet opgenomen in de 
ontwikkelplannen, maar maakt wel deel uit van de gebiedsvisie. Het 
stedenbouwkundig ontwikkelplan houdt er rekening mee om de 
locatie in de toekomst te verbinden aan de gebiedsontwikkeling. 

 

54 Is al we duidelijk via welke 
hoofdader de nieuwe wijk 
qua auto's wordt 
ontsloten? Met de 
aanwezigheid van Deltion 
staat het in de middag 
geregeld helemaal vast qua 
auto's en bussen als 
Deltion leeg loopt.  
 

De wijk Holtenbroek wordt door middel van de huidige hoofdwegen 
ontsloten. Mobiliteitsberekeningen hebben aangetoond dat het 
huidige wegennetwerk volstaat. De oprit vanaf de Palestrinalaan 
naar het woningbouwgedeelte moet aangepast moeten worden om 
aan te sluiten bij het nieuwe gebruik. In samenwerking met de 
gemeente Zwolle wordt er momenteel nog verder onderzoek 
gedaan naar hoe de wijk en de beide deellocaties het beste 
ontsloten kunnen worden.  
 

Privé 
chat 

55 Het is dan echt heel 
jammer dat Hornbach er is 
gekomen en VARO er nog 
is. 
 

Bedankt voor uw reactie.  Privé 
chat 

56 Wordt er vanavond ook 
verder in gegaan op de 
planning van de bouw van 
de woningen? Wanneer de 

De planning staat binnenkort op www.zwartewaterzone.nl. Het is 

mogelijk om u in te schrijven als geïnteresseerde via 

www.zwartewaterzone.nl. Zo kunnen we u op de hoogte houden 

van de ontwikkelingen en start verkoop. 

Privé 
chat 
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bouw begint? Wanneer en 
hoe de verkoop verloopt en 
wanneer en in welke staat 
de woningen worden 
opgeleverd? 
 

  

57 Hoe vindt de inschrijving 
voor de koopwoningen 
plaats? Wanneer starten 
deze? 
 

Het is mogelijk om u in te schrijven als geïnteresseerde via 
www.zwartewaterzone.nl. Zo kunnen we u op de hoogte houden 
van de ontwikkelingen en start verkoop. 

 

58 Wij zijn benieuwd of er ook 
ééngezinswoningen 
komen? 
 

Dat klopt. In de Zwarte Waterzone komen ongeveer 280 woningen, 
zowel koop als huur. Er komen appartementen en woningen met 
een buitenruimte. De prijzen lopen uiteen. U kunt hier een sociale 
huurwoning vinden, er komt vrijesectorhuur, middeldure koop en 
koop in het dure segment. De verdeling is 20% goedkoop, 50% 
middelduur en 30 % duur. 

 

59 Als de tendens is 'ze krijgen 
er ook wat voor terug' dan 
zie ik alle toekomstige 
ontwikkelingen en 
besluitvorming zeer treurig 
tegoed. Hoe gaan jullie 
deze zorg wegnemen? 
 

Na de 2 Oeverateliers en 2 inloopbijeenkomsten in november en 
december 2019 zijn we aan de slag gegaan met de opmerkingen 
vanuit onder meer de buurt en de gemeente. Een belangrijk 
onderdeel daarvan was het doen van aanvullende onderzoeken. 
Dergelijke onderzoeken kosten veel tijd, bij de natuuronderzoeken 
is bijvoorbeeld rekening gehouden met het broedseizoen. Dit 
hadden we moeten laten horen, in plaats van de radiostilte die is 
opgetreden het afgelopen jaar. De informatiebijeenkomsten en 
Oeverateliers hebben een groot aantal aanpassingen aan de 
plannen opgeleverd. Deze worden verwerkt in het 
stedenbouwkundig ontwikkelplan. 
 
Hieronder geven we beknopt weer hoe de vervolgstappen qua 

participatie er in de Zwarte Waterzone uitzien: 

 Er komt een vast contactpersoon voor de buurt. Hij of zij 

wordt voor de omgeving het gezicht in de wijk, is zowel 

online als fysiek (zodra het weer kan in verband met Covid-

19) aanwezig en bereikbaar. Ook tijdens alle volgende 

participatiemomenten.  

 In de wijk spelen verschillende ontwikkelingen, denk aan de 

ontwikkelingen rondom de Zwarte Waterallee, de 

Stadsdijken, de nieuwbouw van Van der Capellen 

Scholengemeenschap, de energietransitie en de Zwarte 

Waterzone. De Zwarte Water Ontwikkelcombinatie wil in 

overleg met de gemeente onderzoeken welke 

mogelijkheden er zijn voor een regelmatig terugkerende 

bijeenkomst, vergelijkbaar met het Spoorcafé. 

 In een van de volgende online informatiebijeenkomsten 

vertellen we de omgeving en belangstellenden meer over 

onder meer mobiliteit en natuur. Hierover zijn we nog met 

de gemeente in gesprek. 

 Na vaststelling van het stedenbouwkundig ontwikkelplan 

vragen we de omgeving, toekomstige bewoners en 
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gebruikers mee te denken over een aantal zaken. Denk aan 

de inrichting van het openbare groen en wandelroutes. 

Maar ook de keuze voor architectuur, passend bij het 

stedenbouwkundig ontwikkelplan, bijvoorbeeld door een 

klankbordgroep samen te stellen.  

 Ook willen we in de toekomst samen met de huidige 

gebruikers van de jachthavens nadenken over hoe een 

moderne, vernieuwde jachthaven eruitziet. Daarnaast is er 

nog ruimte om na te denken over de invulling van het 

theehuis. 

 

60 Wat wordt er nu eigenlijk 
voor nieuws verteld wat 
nog niet ekend was bij 
belanghebbenden 
 

De gemeente heeft aan de overzijde buitendijkse kavels uitgegeven. 
Deze zijn inmiddels ook bebouwd. In de online 
informatiebijeenkomst is uitgelegd hoe de input, die is opgehaald 
tijdens de Oeverateliers, verwerkt is in de plannen.  

Privé 
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61 die meeneer van het 
"bouwfonds" spreekt wel 
of ons uitgaans gebied 
woont hij hier in 
holtenbroek of is hij wat 
laatdunkend over onze 
holterbrokers? 
 

We betreuren het dat u dit gevoel heeft gekregen. Dit was niet de 
bedoeling.  

 

62 Waarop zijn de 280 
woningen gebaseerd? Is er 
een harde eis voor dit 
aantal of kan het ook 
minder worden? 
 

Bij de stedenbouwkundige opzet is rekening gehouden met een 
bebouwing die aansluit bij de wijk Holtebroek. Het gaat om de 
woningdichtheid in dit geval. Holtenbroek is geen typische 
buitenwijk met alleen rijtjeswoningen. Er is sprake van een mix van 
rijtjeswoningen en gestapelde woningen (appartementen). Die 
combinatie zorgt voor een typisch woningdichtheid van ongeveer 
45 woningen/ hectare (zo wordt dat uitgedrukt) voor de hele wijk. 
Holtenbroek 2 is ongeveer 50 woningen/ hectare en de Muziekwijk 
bijna 60 woningen/hectare. De nieuwe ontwikkeling sluit op deze 
woningdichtheden aan en past bij Holtenbroek. 
 
Als het aantal woningen binnen de huidige massa omlaag gaat, 
worden de woningen groter. Dit gaat ten koste van het aantal 
goedkope en middeldure woningen in het plan. Hiermee wordt dan 
niet meer voldaan aan de uiteenlopende prijsklassen en worden de 
woningen niet meer toegankelijk voor een brede doelgroep. Dit 
willen wij niet, omdat wij vinden dat het woongebied voor alle 
inkomensgroepen bereikbaar moet kunnen zijn.  
 

 

63 Kan er ook wat meer uitleg 
gegeven worden over het 
geluidonderzoek, omdat er 
sprake is van een 
gezoneerd industrieterrein 
waarbinnen geen 
woningen gebouwd 
kunnen worden? Is het 

Binnen de geluidszonering worden geen nieuwe woningen 
gebouwd.  
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akoestisch onderzoek 
hiervoor beschikbaar? 
 

64 De dichtheid van 
Holtenbroek wordt 
doorgezet in de plannen. 
Dit voelt ontzettend 
abstract. Kan daar wat 
meer toelichting op 
komen? 
 

Het gaat om de woningdichtheid in dit geval. Holtenbroek is geen 
typische buitenwijk met alleen rijtjeswoningen. Er is sprake van een 
mix van rijtjeswoningen en gestapelde woningen (appartementen). 
Die combinatie zorgt voor een typisch woningdichtheid van 
ongeveer 45 woningen/ hectare (zo wordt dat uitgedrukt) voor de 
hele wijk. Holtenbroek 2 is ongeveer 50 woningen/ hectare en de 
Muziekwijk bijna 60 woningen/hectare. De nieuwe ontwikkeling 
sluit op deze woningdichtheden aan en past bij Holtenbroek. 
 
De dichtheid van een buurt of wijk wordt berekend inclusief de 
wegen, het openbaar groen en eventuele watergangen. In de 
Zwarte Waterzone wordt het ook op die manier berekend. Het 
Zwarte Water zelf doet niet mee, maar wel het groen en de havens 
tussen de bebouwing. Bij elkaar levert dit dus een dichtheid op die 
past bij Holtenbroek. Als we alleen de bebouwing meten zonder 
groen dan is de dichtheid heel hoog, maar dat zou ook gelden als 
we op dezelfde manier zouden meten in Holtenbroek. Het gaat dus 
om het totale beeld van bebouwde en onbebouwde delen en 
daarmee past de Zwarte Waterzone in Holtenbroek.    

 

65 hoe groot is het gebied wat 
bebouwd gaat worden met 
woningen en wat is de 
oppervlakte van het leisure 
deel? 
 

Het plangebied van de gehele jachthavens is ongeveer 7 hectare, 
gemeten vanaf de Twistvlietbrug tot en met jachthaven de Hanze 
(tot de witte villa). Dit hele gebied zit in de gebiedsontwikkeling. 
Het gebied waar woningen komen dat is, uitgezonderd de 
noordelijke jachthaven, ongeveer 5 hectare. Het plangebied van het 
leisuredeel is ongeveer 4 hectare groot. 
 

 

66 Wat is de maximale 
bouwhoogte? 
 

Bij Deltion wordt het gebouw elf lagen hoog. Bij Dijkzicht is het ook 
11 woonlagen op een parkeerlaag en 12 woonlagen op een 
parkeerlaag bij de Hanze. De hoogte in meters is bij Deltion is 
ongeveer 38 meter, bij Dijkzicht 35 meter en bij de Hanze ongeveer 
40 meter. 
 

Privé 
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67 E-mailadres 
 

Hartelijk dank voor uw e-mailadres  

68 de heer Holleman heeft het 
over: 'dichtheid hangt af 
van waar je meet.. hoe 
wordt het geboied 
gemeten en is dat 
overeenkomstig met 
holtenbroek nu (4-45 
woningen p. hectare)? 
 

Ja. We meten het plangebied overeenkomstig de regels die hier 
algemeen geldend voor zijn. In het geval van het gebied de 
jachthavens wordt gemeten tussen Twistvlietbrug en de witte villa, 
tussen het Zwartewater en het fietspad op de dijk (het fietspad zelf 
doet niet mee in de berekening). De dichtheid van een buurt of wijk 
wordt vaak berekend inclusief buurtontsluitingswegen, groen en 
water. Grote doorgaande wegen, een rivier, een stadspark of 
andere functies dan wonen, worden buiten beschouwing gelaten bij 
het berekenen van de dichtheid. 
 

 

69 dat is belangrijk voor de 
juiste dichtheid voor het 
gebied. 
 

Wij verwijzen u graag naar het antwoord bij nr 68.  
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70 wordt bij dit plan het 
zwartewater 
versmald/ingepolderd? 
Want het lijkt er op dat er 
onvoldoende ruimte is voor 
de bebouwing/park. 
 

Bij het toekomstig woongebied, de jachthavens, blijven de randen 
van de oevers gelijk. Bij het industriegebied blijft de kade bij Triferto 
ook gelijk. Bij de Botermanhaven komt er een nieuwe oever/dam 
om de nieuwe verenigingshaven te begrenzen. 
 
 

 

71 Hoe hoog gaan we de lucht 
in? Zowel het terrein 
tegenover Deltion alsook 
naast de Twistvlietbrug? 
 

Bij Deltion wordt de bebouwing elf lagen hoog. Bij Dijkzicht is het 11 
woonlagen op een parkeerlaag en 12 woonlagen op een 
parkeerlaag bij de Hanze. De hoogte in meters is bij Deltion is 
ongeveer 38 meter, bij Dijkzicht 35 meter en bij de Hanze ongeveer 
40 meter. 
 

 

72 Heel mooi project dit! 
Komen er ook woningen of 
kavels aan het water, met 
de mogelijkheid voor eigen 
aanleg van een boot(je)? Bij 
Kampen komt bijvoorbeeld 
een mooi waterrijk project 
met die mogelijkheden. En 
wat is ongeveer de termijn 
waarop een en ander 
gerealiseerd kan gaan 
worden? 
 

Leuk dat u enthousiast bent. Deze woningen komen er inderdaad. 
De bouw van de eerste woningen start naar verwachting in 2024.  

Privé 
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73 Wat wordt bedoeld met 
“wat de lucht ingaan” kan 
dat worden 
geconcretiseerd? 
 

Met de ‘de lucht in gaan’ wordt bedoeld hoe hoog een gebouw 
wordt. De hoogte is aangepast aan de stedenbouwkundige situatie 
en de bestaande hoogten in de omgeving. Er wordt gebouwd in 
gevarieerde hoogten van 2 lagen tot en met 12 tot 13 lagen. Deze 
laatstgenoemde hoogbouw willen wij bij de jachthavens toepassen 
op twee bijzondere plekken, namelijk de plek bij de Twistvlietbrug 
en de hoek van jachthaven de Hanze, vlak bij het voormalige 
theehuis. Bij het industriegebied vormt het hotel een hoogte-accent 
dat aansluit op de situatie en de hoogte van de Stradivariusflat. De 
hoogteaccenten zijn in lijn met de vastgestelde gebiedsvisie. 
 

 

74 Is onderzocht hoe groot de 
behoefte onder 
Holtenbroekers is om via 
de oever aan het water te 
kunnen komen? Er zijn zat 
bewoners die niet weten 
dat je nu ook al over de dijk 
kan wandelen 
 

Ja, dit was een van de nadrukkelijke wensen tijdens de 
Oeverateliers. Wij denken dat deze ontwikkeling kan bijdragen aan 
de ontdekking van het Zwarte Water (en de dijk) voor 
Holtenbroekers en andere Zwollenaren. Het doel is mensen te 
stimuleren te wandelen en te fietsen. De ontwikkeling is onderdeel 
van het verbeteren en vergroten van de recreatiemogelijkheden in 
Zwolle-Noord. 
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75 Is er al een plan voor "het 
hotel" b.v. hoogte in bouw 
en aanvoer gasten/ lees 
parkeren 
 

Hiervoor zijn nog geen uitgewerkte plannen. Dit wordt met een 
mogelijke hotelondernemer opgepakt. Voorwaarde is dat er altijd 
voldoende parkeergelegenheid beschikbaar is bij het hotel, zodat er 
niet in de wijk geparkeerd wordt.  

Privé 
chat 



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

76 Gebied niet volzetten met 
lampen, er is al veel te veel 
lichtvervuiling in de stad. 
Het mag best ergens 
donker zijn. 
 

Goede tip. Dit gaan we onderzoeken en nader inrichten in de 
uitwerking.   

Privé 
chat 

77 Voor de dieren in het 
gebied is juist licht niet 
goed. Hoor net dat het 
veilig moet zijn om er te 
fietsen, blijven er ook 
donkere gebieden voor de 
dieren? Wij vinden juist die 
donkere plekken fijn. 
 

Goede tip. Dit gaan we zeker met specialistische hulp (ecologen) 
onderzoeken in de uitwerking. 

Privé 
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78 In het gesprek loopt de 
ontwikkeling van het 
industrieterrein en van de 
woningen door elkaar 
heen. Er is volgens mij geen 
enkel bezwaar voor het 
industrieterrein, dat zit 
vooral bij de woningen.. 
 

Beide gebieden zijn onderdeel van één ontwikkeling en worden in 
samenhang meegenomen in het stedenbouwkundig ontwikkelplan. 
 
 

 

79 De informatie die 
bewoners gaven mbt de 
plannen. Op en 
aanmerkingen 
 

  

80 Wij zijn vorig jaar aan het 
zwarte water komen 
wonen (watervilla's) en zijn 
dus ook pas sinds kort op 
de hoogte van de de 
plannen aan de kant van 
Holterbroek. Is er gekeken 
naar de zon die in de 
ochtend op onze 
achtergevels schijnt? We 
willen zeker niet dat de 
ochtendzon verdwijnt 
achter de bebouwing aan 
de overkant van het zwarte 
water!  
 

Uw vraag is behandeld aan tafel tijdens de online 
informatiebijeenkomst. 
 
Middels schaduwberekeningen zullen we aantonen wat het effect 
van de bebouwing is op de bezonning aan de overkant. 
 
 

 

81 De keuzes worden 
ingegeven door waar de 
stad heen wil. Hou 
verhoudt zich dat tot wat 
de omwonenden willen? 

Als ontwikkelcombinatie werken wij het plan uit binnen de kaders 
van de vastgestelde gebiedsvisie. Tijdens de online 
informatiebijeenkomst hebben we laten we zien wat we gedaan 
hebben met de opmerkingen van omwonenden en 
belangstellenden. Op www.zwartewaterzone.nl vindt u deze 
weergave.  
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Hoe wordt hun inbreng 
gewogen? 
 

82 zijn de sheets, zoals de 
planning en de verwerkte 
onderdelen uit de inspraak 
ook te delen? 
 
mijn emailadres voor 
eventuele latere 
beantwoording:  
 

De planning staat hier binnenkort ook op. 

 

 

83 Stadsdijken is toch een 
project van het 
waterschap? het wordt 
steeds in relatie gebracht 
met de ontwikkeling van 
het gebied. hoe kan dat? 
 

De Stadsdijken is inderdaad een project van het Waterschap. 
Aangezien beide ontwikkelingen tegen elkaar aanliggen kennen 
beide projecten een verbinding. Het Waterschap en de 
ontwikkelcombinatie hebben afgesproken dat ze gezamenlijk kijken 
naar meekoppelkansen (hoe ze werk kunnen combineren) om 
zodoende ruimte en groen te besparen en geen dubbel werk uit te 
voeren.  
 

 

84 Wij hebben onze boot bij 
Hanze liggen. Het hek geeft 
ons de veiligheid dat we 
daar veilig liggen. Als er 
geen hekken meer zijn, is 
dit makkelijk voor 
criminaliteit. 
 

De jachthavens moeten worden opgeknapt en opnieuw ingericht. 
Een belangrijk thema binnen de Zwarte Waterzone is het openbaar 
maken van de oevers. Hoe dit zich verhoudt tot veiligheid van de 
boten in relatie tot criminaliteit zien wij als een ontwerpopgave. 
Hierin zoeken wij naar de juiste balans tussen openbaarheid en 
veiligheid.  Hier wordt later in het proces met u over gesproken. 

 

85 waarom kregen wij zo laat 
een uitnodiging voor deze 
avond? en vanmiddag 
moest er wederom gemaild 
worden over het 
inloggen/bijwonen 
 

De uitnodigingen zijn bij ons op vrijdag 5 maart de deur uit gegaan 
voor verzending. Helaas heeft het enige tijd geduurd voordat de 
uitnodigingen bij de omwonenden in de brievenbus lagen. We 
hebben de kijklink pas later aangemaakt, omdat we alle techniek 
goed wilden testen voor de online bijeenkomst. In de toekomst 
kunnen we wellicht inderdaad beter bij bevestiging van uw 
aanmelding direct de kijklink meesturen. Hartelijk dank voor de tip. 
 

 

86 Welke gebieden zijn nu wel 
in bezit van Bemog? 
 

De ontwikkelcombinatie (Bemog-BPD) zijn toekomstig eigenaar van 
alle betrokken percelen.  

 

87 wat zijn de 
toekomstplannen met de 
hoogbouw aan de 
palestrinalaan? 
 

Deze complexen zijn in bezit van Zwolse woningcorporaties. 
Hierover kunnen wij geen uitspraken doen. 

Privé 
chat 

89 wordt het project gasloos? 
is er stadsverwarming of 
wordt er eventueel met 
waterstof gewerkt. komen 
overal balkons?zijn er 
zonnepanelen .koken op 
inductie? is er een beroep 

Het project zal gasloos zijn en indien mogelijk zal er gebruik 
gemaakt worden van geothermie en zal het Zwarte Water als 
energiebron gebruikt worden. 
 
De overige vragen die u stelt zullen in een latere fase aan bod 
komen. Indien u zich aanmeld via de website 
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gedaan op bv energiefonds 
Gemeente Zwolle? kan de 
grondprijs nog omlaag? 
Welke doelgroep heeft 
men in gedachten. is er een 
huismeester , beheerder? 
Bemiddelen in overlast bv. 
is er intercom met beeld? zi 
er een standaard 
hangtoilet? is er keuze 
vrijheid.bv keuken, tegels 
etc. hoe zit het met de 
ventiilatie? ruik je niet de 
koolraapjes vd buren? hoe 
hoog is het aanrecht? is de 
woning geheel 
rolstoelgeschikt? Hoe 
liggen de appartemeneten 
Voor en achterkant 
gebouwd? is er een eigen 
kelder? heb je een eigen 
parkeerplek?is er 
uniformiteit in 
zonnewerende 
voorzieningen? 
 

www.zwartewaterzone.nl zult u op de hoogte gehouden worden 
van de verdere uitwerking van dit stedenbouwkundige programma. 
 

90 Er wordt aangegeven dat 
met ruim 200 bewoners de 
gebiedsvisie is vorm 
gegeven? Dat komt wat al 
te positief op mij over. 
Destijds heeft Bemog hun 
plannen gepresenteerd. 
Hier en daar kon in die al 
ver uitgewerkte plannen 
nog een kleine aanvulling 
gegeven worden. Ik hoor 
steeds dat eea in 
samenspraak wordt 
ontwikkeld. Die 
samenspraak is echt 
nagenoeg nihil. Wat is jullie 
definitief van 
samenspraak? 
 

Na de 2 Oeverateliers en 2 inloopbijeenkomsten in november en 
december 2019 zijn we aan de slag gegaan met de opmerkingen 
vanuit onder meer de buurt en de gemeente. Een belangrijk 
onderdeel daarvan was het doen van aanvullende onderzoeken. 
Dergelijke onderzoeken kosten veel tijd, bij de natuuronderzoeken 
is bijvoorbeeld rekening gehouden met het broedseizoen. Dit 
hadden we moeten laten horen, in plaats van de radiostilte die is 
opgetreden het afgelopen jaar. De informatiebijeenkomsten en 
Oeverateliers hebben een groot aantal aanpassingen aan de 
plannen opgeleverd. Deze worden verwerkt in het 
stedenbouwkundig ontwikkelplan. 
 
Hieronder geven we beknopt weer hoe de vervolgstappen qua 

participatie er in de Zwarte Waterzone uitzien: 

 Er komt een vast contactpersoon voor de buurt. Hij of zij 

wordt voor de omgeving het gezicht in de wijk, is zowel 

online als fysiek (zodra het weer kan in verband met Covid-

19) aanwezig en bereikbaar. Ook tijdens alle volgende 

participatiemomenten.  

 In de wijk spelen verschillende ontwikkelingen, denk aan de 

ontwikkelingen rondom de Zwarte Waterallee, de 

Stadsdijken, de nieuwbouw van Van der Capellen 

Scholengemeenschap, de energietransitie en de Zwarte 

Waterzone. De Zwarte Water Ontwikkelcombinatie wil in 

overleg met de gemeente onderzoeken welke 
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mogelijkheden er zijn voor een regelmatig terugkerende 

bijeenkomst, vergelijkbaar met het Spoorcafé. 

 In een van de volgende online informatiebijeenkomsten 

vertellen we de omgeving en belangstellenden meer over 

onder meer mobiliteit en natuur. Hierover zijn we nog met 

de gemeente in gesprek. 

 Na vaststelling van het stedenbouwkundig ontwikkelplan 

vragen we de omgeving, toekomstige bewoners en 

gebruikers mee te denken over een aantal zaken. Denk aan 

de inrichting van het openbare groen en wandelroutes. 

Maar ook de keuze voor architectuur, passend bij het 

stedenbouwkundig ontwikkelplan, bijvoorbeeld door een 

klankbordgroep samen te stellen.  

 Ook willen we in de toekomst samen met de huidige 

gebruikers van de jachthavens nadenken over hoe een 

moderne, vernieuwde jachthaven eruitziet. Daarnaast is er 

nog ruimte om na te denken over de invulling van het 

theehuis. 

 

91 LEENMAN MOET BLIJVEN!!! 
PRACHTIG 
 

De eigenaar van het Leenman-terrein gaat over de toekomst van 
zijn terrein. 

 

92 Worden er ook laagbouw 
woningen gemaakt? 
 

Jazeker, het woonprogramma bestaat uit ongeveer 20% 
grondgebonden woningen (laagbouw) en 80% gestapelde bouw 
(appartementen). 
 

 

93 Is onderzocht of er 
behoefte is aan extra 
hotelfunctie in Zwolle ? 
 

Ja, in de hotelvisie van de gemeente staat aangegeven dat er een 
hotel gerealiseerd kan worden. De Zwarte Waterzone is een van de 
aangewezen locaties.  

 

94 Is het nodig dat de bodem 
daar gesaneerd wordt, en 
hoe zal dat gebeuren? 
 

Op een aantal plekken moet gesaneerd worden. Privé 
chat 

95 Is het hotel waar steeds 
over wordt gesproken een 
vd Valk? En hoeverre is dit 
een welkome verfraaiing? 
 

Het hotel moet passen bij de Zwarte Waterzone en de hotelnota 
van de gemeente.  

 

96 Is er nagedacht over het 
uitzicht vanaf het Triferto 
terrein naar de lelijke gevel 
van Hornbach? 
 

Hornbach is geen onderdeel van dit project, dus daar hebben wij 
geen invloed op. We proberen het zicht op de Hornbach wel ‘af te 
leiden’. In het stedenbouwkundig plan maken we daarvoor een 
serie openbare ruimtes die als visuele stapstenen het zicht 
verkorten en niet gelijk focussen op de Hornbach. 
 

Privé 
chat 

97 zijn de sheets, zoals de 
planning en de verwerkte 
onderdelen uit de inspraak 
ook te delen? 
 

Het Schippersinternaat is geen eigendom van de 
ontwikkelcombinatie. 
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is er/ kan er gekeken 
worden naar het internaat 
als alternatieve plek voor 
de woontoren? zodat meer 
laagbouw kan worden 
ontwikkeld en het 
internaat een andere plek 
kan krijgen? Ik woon er zelf 
en het gebruik van het 
internaat is zeer beperkt. 
 

98 Is er al iets bekend over de 
aantallen en types 
woningen? 
 

In de Zwarte Waterzone komen ongeveer 280 woningen, zowel 
koop als huur. Er komen verschillende soorten woningen zoals: 
dijkwoningen, oeverwoningen, parkwoningen, havenwoningen, 
drijvende woningen en appartementen. U kunt hier een sociale 
huurwoning vinden, er komt vrijesectorhuur, middeldure koop en 
koop in het dure segment. De verdeling is 20% goedkoop, 50% 
middelduur en 30 % duur.  
 

 

99 komen er ook 
"gewone"huizen of 
voornamelijk 
appartementen? 
 

In het gebied van de jachthavens komen verschillende soorten 
woningen zoals: dijkwoningen, oeverwoningen, parkwoningen, 
havenwoningen, drijvende woningen. Deze zijn allemaal ‘gewoon’ 
in de zin dat ze op de grond staan. Er komen wel meer 
appartementen, maar hier is de variatie ook groot.  
 

 

100 Hoe wordt de verhouding 
hoogbouw/laagbouw in het 
havengebied? 
 

De impressies staan op de website, zodat u er rustig naar kunt 
kijken.  
Het woonprogramma bestaat uit ongeveer 20% grondgebonden 
woningen (laagbouw) en 80% gestapelde bouw (appartementen). 
 

 

101 Jaap legt het heel erg goed 
uit! 
 

Dank u!  

102 In de stadsvisie staat dat de 
bebouwing aan de rand van 
de wijken niet boven de 30 
meter mag komen en dan 
nog het liefst aflopend. 
 

De gebiedsvisie is vastgesteld (2018) vóórdat de Omgevingsvisie is 
behandeld (2020). De hoogteaccenten zoals in de gebiedsvisie zijn 
benoemd zijn daarmee uitgangspunt voor de ontwikkeling. Het 
klopt dat de Omgevingsvisie specifieke plekken aangeeft waar in 
Zwolle hoger gebouwd kan worden. “Ter oriëntatie in de stad en op 
markante plekken” is hierin een richtlijn. In de gebiedsvisie is reeds 
beargumenteerd en toegelicht waarom de 3 plekken in de 
Zwartewaterzone hieraan voldoen. In het stedenbouwkundig 
ontwikkelplan is dit nog verder uitgewerkt en verfijnd. Onder 
andere door de bouwhoogtes goed af te stemmen op de 
zichtbaarheid en de leefbaarheid en verblijfskwaliteit ter plaatse en 
omgeving voor mens en dier. 
 

 

103 Met hoeveel mensen uit de 
James Last flat is er dan 
gesproken? 
 

Om zoveel mogelijk mensen voor de verschillende 
participatiemomenten te bereiken hebben we de afgelopen jaren 
verschillende communicatiemiddelen ingezet, voor iedere 
bijeenkomst zijn meer dan 3000 huis-aan-huisbrieven verspreid, 
zowel in Holtenbroek als de rand van Stadshagen. Daarnaast zijn er 
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Ik denk dat dit niet bekend 
is onder een groot deel van 
de flat. Ik vraag me af of dit 
sleutelfiguren waren. 
 
Gezien de flat voor een 
groot deel uit bewoners 
bestaat die niet naar de 
oeverateliers zal komen. 
Maar het heeft eker 
invloed op de 
woonomgeving, 
 

persberichten verstuurd naar de lokale huis-aan-huiskranten, 
briefjes in het Engels opgehangen bij onder meer de James Last-flat, 
hebben we via de website en social media-kanalen van de 
gemeente gecommuniceerd en door de jaren heen hebben we een 
mailingbestand van honderden mensen opgebouwd die hebben 
deelgenomen aan de Oeverateliers, waaronder 500 
geïnteresseerden op www.zwartewaterzone.nl. Op deze manier 
hebben we geprobeerd jong en oud, Nederlandstalig en anderstalig 
via verschillende kanalen te bereiken. Op het 
participatieprocesschema op de website ziet u wat wanneer is 
gebeurd. 

104 Wanneer verwachten jullie 
te beginnen met 
huizenbouw? En worden er 
in fasen gebouwd? 
 

De bouw start naar verwachting in 2024. Er wordt inderdaad in 
fases gebouwd tussen 2024-2028. 

Privé 
chat 
 

105 Ik ben ook erg benieuwd 
naar de positie of rol van 
de Gemeente Zwolle naar 
Leenman. Het kan toch niet 
zo zijn dat we het er hier 
over hebben hoe het er 
straks mooi uit gaat zien 
terwijl Leenman daar een 
zooitje mag hebben. 
 

Het Leenman terrein is meegenomen in de gebiedsvisie. De heer 
Leenman kan hier ook mee aan de slag. De gemeente kan een 
eigenaar niet dwingen om een locatie te ontwikkelen. De gemeente 
is wel in gesprek met de heer Leenman. 

Privé 
chat 

106 hoeveel vierkante meter is 
volgens jullie het te 
bebouwen gebied??? 
 

Het plangebied van de gehele jachthavens is ongeveer 7 hectare, 
gemeten vanaf de Twistvlietbrug tot en met jachthaven de Hanze 
(tot de witte villa). Dit hele gebied zit in de gebiedsontwikkeling. 
Het gebied waar woningen komen, dat is uitgezonderd de 
noordelijke jachthaven, is ongeveer 5 hectare. Daar komen niet 
alleen woningen, maar ook openbare (groene) ruimte. Het 
plangebied van het leisuredeel is ongeveer 4 hectare groot. 
 

 

107 Wat betekent dit voor de 
druk op de wijk rondom 
verkeersveiligheid. 
 

Hier is onderzoek naar gedaan. De uitkomsten hiervan worden 
besproken met de gemeente. In een volgende online 
informatiebijeenkomst wordt hierover meer verteld.  

Privé 
chat 

108 Wat zijn de indicatieve 
verkoopprijzen V.O.N. voor 
middeldure en duren 
huizen? 
 

In de Zwarte Waterzone komen ongeveer 280 woningen, zowel 
koop als huur. Er komen appartementen en woningen met een 
buitenruimte. U kunt hier een sociale huurwoning vinden, er komt 
vrijesectorhuur, middeldure koop en koop in het dure segment. De 
verdeling is 20% goedkoop, 50% middelduur en 30 % duur.  
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109 Kunnen jullie nader 
verklaren op welke manier 
de biodiversiteit versterkt 
wordt door het bebouiwen 
van dit gebied? Wat voor 
flora en fauna verdwijnt en 
wat komt daar dan volgens 
jullie onderzoeken voor 
terug? 
 

Hiervoor zijn onderzoeken verricht. Deze worden later gedeeld. De 
natuurwaarden van het gebied zijn in kaart gebracht, maar ook de 
wettelijk beschermde en niet-beschermde diersoorten. In eerste 
instantie is het behoud van de beschermde soorten het wettelijk 
uitgangspunt. Versterken van de biodiversiteit kan door goed naar 
de leefomstandigheden van dieren en planten te kijken en daar 
naar te ontwerpen en bouwen. Hier is al veel kennis over en er zijn 
goede voorbeelden van te vinden hoe mens en dier prima samen 
kunnen leven. 

 

110 hoe denkt de millieuraad 
over de groeninvulling en 
wordt daar rekening meee 
gehouden. 
 

De milieuraad heeft naar zowel de gemeente als de 
ontwikkelcombinatie een brief gestuurd met daarin haar 
standpunten. Naar aanleiding van deze brief heeft de 
ontwikkelcombinatie de milieuraad uitgenodigd voor een wandeling 
over de dijk om zodoende de plannen toe te lichten.  
 
Op verzoek van de milieuraad is er vervolgens voor gekozen om 
specifiek onderzoek te doen. Niet alleen naar de beschermde 
soorten maar ook naar de niet beschermde soorten en hoe de 
biodiversiteit in het gebied versterkt kan worden binnen het gebied. 
 

 

111 Wanneer kunnen we 
inschrijven? 
 

Op zwartewaterzone.nl kunt u zich inschrijven als geïnteresseerde. 
U wordt dan door middel van e-mailnieuwsbrieven op de hoogte 
gehouden van de ontwikkelingen van dit nieuwbouwproject. Naar 
verwachting start de bouw in 2024. 
 

Privé 
chat 

112 Hoeveel woningen worden 
er gebouwd, wat voor soort 
woningen zijn dit en in 
welke prijsklasse?  
 

In de Zwarte Waterzone komen ongeveer 280 woningen, zowel 
koop als huur. Er komen verschillende soorten woningen zoals: 
dijkwoningen, oeverwoningen, parkwoningen, havenwoningen, 
drijvende woningen en appartementen. U kunt hier een sociale 
huurwoning vinden, er komt vrijesectorhuur, middeldure koop en 
koop in het dure segment. De verdeling is 20% goedkoop, 50% 
middelduur en 30 % duur. 
 

Privé 
chat 
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113 is er een voorrangregeling 
voor inwoners Holtenbroek 
 
 
 

Er komt een voorinschrijving voor inwoners van Holtenbroek. 
Bewoners uit Holtenbroek die graag een woning willen kopen in de 
Zwarte Waterzone komen daardoor hoger op de ranglijst te staan 
bij een toewijzing. Voorwaarde is wel dat de betreffende bewoner 
van Holtenbroek zich tijdig inschrijft. Nadat de 
voorinschrijvingsperiode is verlopen heeft eenieder evenveel kans 
om een woning te kopen en wordt er gekeken naar de langst 
ingeschrevene. Hoe deze voorinschrijving precies werkt en voor 
welke woningen deze regeling geldt wordt nog nader besloten.  

Privé 
chat 

114 Hoe zit het met de 
hoogbouw naast de 
Twistvlietbrug. Bij de 
jachthavens wordt eea 
verlaagd voor het zicht 
vanaf de James Last? 
Bewoners van de drive in 
woningen zitten lager en 
kunnen nergens oveheen 
kijken. 
 

Dank voor uw vraag, Wij komen hier graag later op terug. Mogen 
wij daarvoor uw mailadres ontvangen? 
 
De hoogte van het appartementengebouw naast de Twistvlietbrug 
is niet aangepast sinds december 2019. Die was en is nog steeds 11 
woonlagen op een parkeerlaag. Tussen de nieuwe bebouwing en de 
bestaande bebouwing aan de Klooienberglaan ligt een 
bosplantsoen van (gemiddeld) ongeveer 60 meter breed. Het 
bosplantsoen haalt veel zicht weg. Wanneer er geen blad aan de 
bomen zit dan zal de nieuwbouw door de bomen ‘gefilterd’ 
zichtbaar zijn. Daarbij in ogenschouw genomen dat de afstand 
tussen de bestaande en nieuwe bebouwing ongeveer 90 meter is.  
 

Privé 
chat 

115 Hoe gaat de 
verkeersstroom lopen 
richting de nieuwe huizen? 
Als er 200 of misschien wel 
300 woningen komen dan 
levert dat een grote nieuwe 
verkeersstroom op. 
Holtenbroek is slechts via 
(volgens mij) 2 wegen 
bereikbaar. Gaat dit via 
deze bestaande structuur 
plaatsvinden, of gaan de 
woningen via de 
Middelweg te bereiken 
zijn? 
 

Dank voor uw vraag, Wij komen hier graag later op terug. Mogen 
wij daarvoor uw mailadres ontvangen? 
 
Voor de verkeersafwikkeling van de twee deelgebieden 
(jachthavens en stadskade) is door een onafhankelijk bureau 
(RHDHV) onderzoek verricht. Deze onderzoeksresultaten liggen op 
dit moment ter goedkeuring bij de gemeente. Uw suggestie om het 
autoverkeer van de jachthavens te ontsluiten via de Middelweg, 
zullen wij in het onderzoek meenemen. 
 
 
 

Privé 
chat 

116 de dichtheid lijkt nog 
steeds heel hoog als ik de 
tekening bekijk, hoger dan 
de rest van Holtenbroek. 
Hoe hebben jullie die 
berekening gemaakt? 
 

Het gaat om de woningdichtheid in dit geval. Holtenbroek is geen 
typische buitenwijk met alleen rijtjeswoningen. Er is sprake van een 
mix van rijtjeswoningen en gestapelde woningen (appartementen). 
Die combinatie zorgt voor een typisch woningdichtheid van 
ongeveer 45 woningen/ hectare (zo wordt dat uitgedrukt) voor de 
hele wijk. Holtenbroek 2 is ongeveer 50 woningen/ hectare en de 
Muziekwijk bijna 60 woningen/hectare. De nieuwe ontwikkeling 
sluit op deze woningdichtheden aan en past bij Holtenbroek. 
 
De dichtheid van een buurt of wijk wordt berekend inclusief de 
wegen, het openbaar groen en eventuele watergangen. In de 
Zwarte Waterzone wordt het ook op die manier berekend. Het 
Zwarte Water zelf doet niet mee, maar wel het groen en de havens 
tussen de bebouwing. Bij elkaar levert dit dus een dichtheid op die 

Privé 
chat 
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past bij Holtenbroek. Als we alleen de bebouwing meten zonder 
groen dan is de dichtheid heel hoog, maar dat zou ook gelden als 
we op dezelfde manier zouden meten in Holtenbroek. Het gaat dus 
om het totale beeld van bebouwde en onbebouwde delen en 
daarmee past de Zwarte Waterzone in Holtenbroek.    
 

117 krijgen stadshagenaren van 
de overkant ook voorrang? 
postcode 8043 PE 
 

We willen graag de doorstroming in de wijk Holtenbroek op gang 
brengen, door extra woningen in de middeldure prijsklasse toe te 
voegen. Door mensen uit de wijk voorrang te geven, hopen wij 
ervoor te zorgen dat Holtenbroekers binnen de wijk kunnen 
verhuizen naar een volgende woning.  

 

118 Er zijn veel mensen die 
zorgen hebben over hoe 
hun geluid gehoord wordt. 
Kan daar ook nog op 
worden ingegaan?  
 

In de online informatiebijeenkomst hebben we verteld wat we 
hebben gedaan met de input uit onder meer de Oeverateliers in 
november en december 2019. Op www.zwartewaterzone.nl staan 
alle beelden.  

Privé 
chat 

119 Hoeveel vierkante meters 
aan woonruimte kan er 
verwacht worden ongeveer 
per prijssegmenten? 
 

Naar verwachting zijn de woningen in het goedkope segment 
tussen de 67 m² en 72 m², de woningen in het middensegment 
tussen de 90 m² en 105 m² en de woningen in het dure segment 
vanaf 135 m². 
 

Privé 
chat 

120 bij 280 woningen is de 
bouwdichtheid 11.200 
woningen per vierkante 
kilometer dit is net onder 
het kraanbolwerk. 
 

Zie antwoord bij vraag 64, 65 en 68 
De dichtheid van het Kraanbolwerk is minimaal 120 woningen per 
hectare. Dat is ruim twee keer zoveel als in de Zwartewaterzone. 
 

Privé 
chat 

121 Ik hoor 280 woningen, dan 
zie ik 250 auto's langs mijn 
deur, 2x per dag... dat ligt 
mijn grote zorg! AUB denk 
daar goed overna 
 

Middels mobiliteitsberekeningen zal aangetoond worden of de 
verkeerssituatie volstaat en of deze veilig is. Indien er aanpassingen 
gewenst zijn vanuit verkeersveiligheid zullen de verkeerskundigen 
deze aantoonbaar maken en zullen deze moeten worden 
uitgevoerd.  

 

122 Herstel: Hoeveel vierkante 
meters aan woonruimte 
per woning kan er 
verwacht worden per 
prijssegment? 
 

Naar verwachting zijn de woningen in het goedkope segment 
tussen de 67 m² en 72 m², de woningen in het middensegment 
tussen de 90 m² en 105 m² en de woningen in het dure segment 
vanaf 135 m². 
 
 

 

123 Is dit een vorm van 
participatie (voor o.a. de 
wijk) of een 
(huizen)verkooppraatje 
voor woningzoekenden? 
 

Met deze online informatiebijeenkomst willen wij u graag op de 
hoogte stellen van de stand van zaken en informeren over het 
vervolg.  

 

124 Wanneer start de bouw 
(verwachting)? 
 

Prognose is 2024  

125 geen rotterdamse 
woontorens, maar hoe 

In de Zwarte Waterzone wordt tot maximaal 12 woonlagen hoog 
gebouwd. Inclusief parkeerlaag is dat 13 lagen en dat is ongeveer 40 
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hoog wordt er precies 
gebouwd? 
 

meter. In Rotterdam wordt veel hoger gebouwd: tot 140 meter én 
nog hoger inmiddels. 

126 Kan er nog verticale 
vergroening worden 
toegevoegd aan de 
appartementencomplexen? 
 

Dit gaan wij zeker meewegen in de nadere planuitwerking.  

127 maar de hoogbouw neemt 
wel de zon weg Hoe gaat 
dat mbt mijn 
zonnnepanelen? 
 

In de Zwartewaterzone staat duurzaamheid hoog in het vaandel. 
Mede daardoor willen wij aansluiten op geothermie van de 
gemeente Zwolle, en wordt het zwarte water ingezet voor extra 
verwarming en verkoeling. Hierdoor is het plan minder afhankelijk 
van zonnepanelen. Bezonningsstudies laten zien dat zonnepanelen 
op huizen in de omgeving geen hinder ondervinden 

 

128 alleen holtenbroekers of 
ook mensen uit frankhuis 
aan andere akant van de 
brug 
 

We willen graag de doorstroming in de wijk Holtenbroek op gang 
brengen. Door mensen uit de wijk voorrang te geven, hopen wij 
ervoor te zorgen dat mensen doorstromen naar een hoger 
segment. Indien bewoners vanuit Holtenbroek geen gebruikmaken 
van deze voorinschrijving worden woningen automatisch 
toegewezen aan de dan als langst ingeschreven belangstellende. 
Hoe deze voorinschrijving precies werkt en voor welke woningen 
deze regeling geldt wordt nog nader besloten. 
 

 

129 Mooi uitzicht. :) In 
hoeverre hebben de 
bewoners van de huidige 
flats iets te zeggen over 
hun uitzicht? 
 

Bij de Oeverateliers hebben we veel input gekregen van 
buurtbewoners. Onder andere van mensen uit de James Lastflat. 
Hun zorgen waren dat een groot deel van de flat in de schaduw zou 
vallen..  
 
Het afgelopen jaar zijn we hiermee aan de slag gedaan en hebben 
we gekeken wat mogelijk is om aan deze wensen tegemoet te 
komen. In de online informatiebijeenkomst hebben we uitgelegd 
hoe deze input is verwerkt. 
 

 

130 hoor ik het goed: er is nog 
niet ontworpen??? 
 

Het is een stedenbouwkundig ontwikkelplanplan waarin de 
ruimtelijke kaders zijn gesteld, hoogte en positie van de woningen 
én de afmetingen van de openbare ruimte.  De architectuur moet 
nog uitgewerkt worden. Dit geldt ook voor de exacte inrichting van 
de openbare ruimte. 
 

 

131 Hoe ziet het er vanaf de 
HAsselterdijk uit. kijken 
jullie ook vanaf de 
Stadshagenkant bij deze 
ontwikkeling? 
 

Dat klopt, wij kijken ook vanaf de Stadshagenkant naar de 
ontwikkeling.  

 

132 Is er ook een 
bezonningsstudie voor de 
watervilla's aan de 
overzijde van het zwarte 
water?) 
 

Bij de indiening van het stedenbouwkundig ontwikkelplan worden 
er schaduwberekeningen bijgevoegd, zodat aan beide zijden van 
het water te zien is wat het effect van de bebouwing is. 

 



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

133 Enig idee wanneer het 
klaar moet zijn, zonder 
tegenslagen, er schijnen 
daar graafkuilders te liggen 
en munitie die niet is 
afgegaan. De planning zou 
2024 en lukt dat. 
 

Zonder tegenslagen verwachten wij in 2024 te kunnen starten met 
de bouw. 

 

134 wat is de website waar je je 
kan aanmelden als 
potentiele koper? 
 

www.zwartewaterzone.nl  

135 Hoe wordt er rekening 
gehouden met het 
toekomstbestendig veilig 
houden van het wonen 
buitendijks (i.v.m. 
mogelijke 
waterpeilstijging)? 
 

De woningen worden ontworpen op een waterveilige hoogte. 
Hierin zijn verwachte waterpeilstijgingen in meegenomen. Soms 
kan het gebied echter vol lopen met water. De veiligheid voor 
bewoners en gebruikers komt niet in het geding. Hier is wetgeving 
voor. 

 

136 Komen er ook huizen met 
slaap-/ badkamer op de 
begane grond? 
 

De appartementen beschikken over een gelijkvloerse plattegrond 
en zijn bereikbaar middels een lift. 

 

137 De koop is met voorrang 
voor de mensen uit 
Holtenbroek, maar in 
Stadshagen/Westenholte 
mag iedereen inschrijven 
zonder voorrang. Hoe 
wordt hier mee omgegaan? 
 

 We willen graag de doorstroming in de wijk Holtenbroek op gang 
brengen. Door mensen uit de wijk voorrang te geven, hopen wij 
ervoor te zorgen dat mensen doorstromen naar een hoger 
segment. Indien bewoners vanuit Holtenbroek geen gebruikmaken 
van deze voorinschrijving worden woningen automatisch 
toegewezen aan de dan als langst ingeschreven belangstellende. 
Hoe deze voorinschrijving precies werkt en voor welke woningen 
deze regeling geldt wordt nog nader besloten. 
 

 

138 Wat maakt dat de ene 
vraag wordt beantwoord 
en de andere vraag op later 
moment per mail 
beantwoord zal worden? 
Mag ik er vanuit gaan dat 
alle vragen (ook de 
kritische vragen) gedeeld 
gaan worden met anderen? 
 

Alle vragen worden beantwoord en geplaatst op 
www.zwartewaterzone.nl. Op dit moment werken wij hard met een 
aantal mensen om zoveel mogelijk vragen direct te beantwoorden. 
Helaas lukt het niet om alle vragen tijdens de online 
informatiebijeenkomst te beantwoorden.   

 

139 Er is nog niet ontworpen. 
Worden omwoonenden 
nog verder betrokken bij 
dit traject? is eerder 
voorgesteld. 
 

Dat klopt, het betreft hier een stedenbouwkundig 
ontwikkelplanplan over wat er ruimtelijk inpasbaar is in het gebied. 
In latere sessies krijgen omwonenden en belangstellenden de 
gelegenheid om mee te denken over onder andere de architectuur 
en de inrichting van het openbaar gebied. 

 



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

140 Wordt er niet alleen 
rekening gehouden met 
'nieuwe' biodiversiteit, 
maar ook met bestaande 
biodiversiteit? Worden 
bijvoorbeeld de uilen 
beschermd?  
 

Uiteraard, er is gekeken naar zowel de huidige als de toekomstige 
biodiversiteit. Een onderdeel hiervan zijn de wettelijke en niet-
wettelijk beschermde diersoorten. 

 

141 hebben alle woningen 
uitzicht op het zwarte 
water? 
 

Nee, helaas hebben niet alle woningen zicht op het Zwarte Water. 
Sommige woningen hebben uitzicht op de dijk en anderen weer op 
de haven. De buurt is echter wel zo ontworpen dat via de openbare 
ruimte het Zwarte Water snel in beeld is. 
 

 

142 Hi, Waar kan ik de 
inschrijflijst vinden van de 
woningen? de site werkt 
helaas niet. Hebben jullie al 
zicht op wanneer jullie 
starten met bouwen? 
Klinkt als een mooi 
plan!(woon in de flat voor 
klooienbergegedeelte) 
Email adres:  
 

Via de website www.zwartewaterzone.nl kunt u zich inschrijven 
voor de nieuwsbrief en wordt u op de hoogte gehouden over de 
verdere voortgang en inschrijfprocedure. Naar verwachting starten 
wij in 2024 met de bouw. 

 

143 Boeiend dat het gebied kan 
onderstromen, wel gaaf. 
Maar waar laat je al die 
auto's? Hoe voorkom je dat 
de bewoners de 
parkeerplekken in de 
bestaande wijk gaan 
bezetten? Ook al lijkt het 
nauwelijks voor te komen 
die overstroming, dit lijkt 
me toch wel heel goed om 
te weten 
 

Het klopt dat dit waarschijnlijk 1 keer in de 30 jaar zal gebeuren. We 
gaan samen met de gemeente opzoek naar een locatie waar de 
auto's niet tot last zijn voor andere inwoners. 

 

144 Worden er ook 
sedumdaken aangelegd en 
zonnepanelen op de 
daken? 
 

Er wordt gezocht naar een goede mix tussen biodiversiteit en 
duurzaamheid. Dit houdt in dat er een mix komt tussen groene 
daken, groene gevels en zonnepanelen. 

 

145 Tip: Buitendijks bouwen is 
spannend. Ik weet zeker 
dat er geld te halen is om 
enkele (10?) dure segment 
woningen op palen te 
plaatsen aan de andere 
zuidelijke) kant van de 
Twistvlietbrug. Hiermee 
kan de gemeente extra 

Hartelijk dank voor uw suggestie. Het gebied ten zuiden van de 
Twistvlietbrug is niet versteend en wordt door bewoners erg 
gewaardeerd om haar groene karakter. Daarnaast valt ook dit deel 
binnen de geluidscontour van industrieterrein Voorst. De gemeente 
heeft heldere afspraken met de ondernemersvereniging dat er in 
deze contour geen woningen gebouwd mogen worden. 

 

http://www.zwartewaterzone.nl/
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middelen verkrijgen (€ 
2.5M ?) voor aankoop 
Graansloot en Leemans 
terrein. Deze kunnen dan 
ook tot ontwikkeling 
gebracht worden. Fijn voor 
een mooie (en veiliger) 
fietsontsluiting en 
vStadshagen. Siemen 
Veenstra, stadshagen 
 

146 compliment over deze 
informatievoorziening en 
compliment voor de 
presentatrice en 
gesprekspartners. Het geeft 
goede informatie. 
 

Hartelijk dank voor het compliment. Wij doen ons uiterste best om 
eenieder te voorzien van de juiste informatie.  

 

147 In de brief stond 20:30, in 
de mail zie ik nu 19:30 
staan. En doordoor een uur 
gemist. kan ik e.e.a. 
terugkijken ? 
 

De brief is bij ons op vrijdag 5 maart de deur uit gegaan. Op 8 maart 
werd bekend gemaakt dat de avondklokmaatregel verlengd werd. 
Daarom is besloten om de informatiebijeenkomst een uur eerder te 
starten.  
Op de www.zwartewaterzone.nl kunt u de uitzending terugkijken. 

 

148 de schaduw komt in 
Holtenbroek toch... 
 

Dat klopt, de hoeveelheid schaduw verschilt per seizoen. In het 
voor- en najaar (wanneer de zon laag staat) zal er een beperkt 
gedeelte van de dag een slagschaduw van de gebouwen in 
Holtenbroek neerstrijken. Dit geldt overigens wanneer de zon ook 
echt zichtbaar is. Op bewolkte dagen is er geen schaduw zichtbaar. 
We hebben hier uitgebreid onderzoek naar gedaan en zullen deze 
bij de indiening van het SOP bij de gemeenteraad openbaar maken. 
 

 

149 Ik heb het niet over 
parkeren maar over de 
verkeersstroom, geluid, 
beweging, uitlaatgassen. 
 

Kunt u deze vraag specificeren  

150 's ochtends hebben we wel 
schaduw van de bebouwing 
van de overkant. dat zal 
meer worden. 's middags 
niet inderdaad. 
 

De zon zal zeker enige tijd verscholen zijn achter de contour van 
Holtenbroek. Er is geen vrijeveld situatie. Wij zullen voor beide 
zijden van het Zwarte Water schaduwberekeningen laten maken 
zodat iedereen kan zien wat het effect is. 

 

151 Waar zijn de 
noodparkeerlocaties 
gepland (collectief 
parkeren) 
 

Naar verwachting gebeurt dit slechts 1 keer in de 30 jaar. Er wordt 
onderzocht welke locatie het meest geschikt is en welke afspraken 
hierover gemaakt kunnen worden.  

 

152 In de uitnodiging voor deze 
avond staat “we willen u 
graag laten weten wat er 

Op de website https://www.nieuwbouw-
zwartewaterzone.nl/omwonenden  is terug te lezen en te kijken 
wat er gedaan is met de opgehaalde input uit de Oeverateliers die 
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gedaan is met uw input” Er 
worden absoluut vragen 
beantwoord maar de vraag, 
wat gebeurt met de input 
van de omwonenden is 
voor mij nog onhelder. Op 
welke wijze beïnvloedt de 
inbreng de plannen?  
 

eind 2019 gehouden zijn. Onderstaand al de situatie bij de 
jachthavens in het klein. Bovenin het beeld ziet u de vraag van 
omwonenden, onderin staat hoe hiermee omgegaan is in de 
aanpassing van het plan. 

.  

153 als je tussen de zinnen 
doorluistert, is het iedere 
nee, maar of ja 
maar/vermist 
 

Kunt u deze vraag specificeren?  

154 wat is een beetje de 
termijn dat de eerste 
woningen opgeleverd 
worden? 
 

Het is de prognose dat de bouw in 2024 start. Afhankelijk van de 
locatie van de woning wordt de eerste woning naar alle 
waarschijnlijkheid in 2025 opgeleverd. 

 

155 Beste lezer, ik heb een 
aantal vragen: Hoe ziet de 
planning van dit project 
eruit? Wat is de 
opleverdatum van de 
woningen? Zijn er nog 
procedures die gevolgd 
moeten worden en 
waardoor de planning uit 
kan lopen? Van de 20% 
sociale huur en goedkope 
koopwoningen, hoeveel 
procent is daar van 
koopwoningen? De uiterste 
prijs van de goedkopere 
woningen gaan tot 
210.000, vanaf welk bedrag 
beginnen deze? Ik sta al 
ingeschreven maar woon 
buiten Zwolle, maak ik dan 
wel kans? Ik hoor graag! 
Email: 
 

Op de website www.zwartewaterzone.nl is een beknopte weergave 
van de planning te vinden. Naar verwachting zullen de eerste 
woningen in 2025 worden opgeleverd. 
 
Na het vaststellen van het SOP zal er nog een 
bestemmingsplanprocedure en een procedure voor de 
omgevingsvergunning moeten worden doorlopen. 
 
Om aanspraak te maken op een sociale huurwoning dient u 
ingeschreven te staan bij DeltaWonen. De koopwoningen in het 
goedkope segment zijn nu gemaximaliseerd op €210.000,- v.o.n.  

 

http://www.zwartewaterzone.nl/
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156 Hallo, wat is de indicatie 
wanneer de woningen 
gebouwd gaan worden? 

Op de website www.zwartewaterzone.nl is een beknopte weergave 
van de planning te vinden. Naar verwachten zullen de eerste 
woningen in 2025 worden opgeleverd. 
 

 

157 Wanneer starten ze met 
bouwen? 
 

Op de website www.zwartewaterzone.nl is een beknopte weergave 
van de planning te vinden. Naar verwachting start de bouw in 2024 
worden de eerste woningen in 2025 opgeleverd. 
 

 

158 maar als ik daar aan de 
overkant van Scania kom te 
wonen heb ik dan wel last 
van geluid 
 

De woningen zijn gepositioneerd aan de noordzijde van de 
Twistvlietbrug. De stallingsplaats van Scania op de Kop van Voorst 
liggen ter hoogte van de Stadskade. 

 

159 Wanneer worden huizen 
dan opgeleverd? 
 

Op de website www.zwartewaterzone.nl is een beknopte weergave 
van de planning te vinden. Naar verwachting worden de eerste 
woningen in 2025 opgeleverd. 
 

 

160 Komen er ook laadpunten 
voor electrische auto's? 
 

Zeker, hoe deze uitgevoerd gaan worden gezien de overstroombare 
parkeerbak is nog een ontwerpopgave. 

 

161 Wordt er ook rekening 
gehouden met de directe 
overburen Hasselterdijk 
van af appartementen 
Twistvlietbrug/Waterliniest
raat qua zon(zowel zomer 
en winter),uitzicht op 
natuur,geluidsoverlast?Ko
men wij tegen hoogbouw 
aan te kijken tegenover 
appartementen 
Waterliniestraat? 
 

Uiteraard is er bij de planvorming rekening gehouden met de 
overkant van het water. Middels schaduwberekening zullen wij 
inzichtelijk maken wat het effect van de bebouwing is qua zon.  

 

162 Mag er gebouwd worden 
op grond van 
Waterschap??? 
 

Ja, met het Waterschap is een intentieverklaring gesloten om 
gezamenlijk tot een succesvolle- en integrale gebiedsontwikkeling 
te komen waarbij de projectdoelstellingen van de dijkverzwaring en 
de ontwikkelopgave elkaar versterken. 
 

 

163 komen er sciale 
huurwoningen of alleen 
maar koopwoningen? 
 

In de Zwarte Waterzone komen ongeveer 280 woningen, zowel 
koop als huur. Er komen appartementen en woningen met een 
buitenruimte. U kunt hier een sociale huurwoning vinden, er komt 
vrijesectorhuur, middeldure koop en koop in het dure segment. De 
verdeling is 20% goedkoop, 50% middelduur en 30 % duur. 
 

 

164 Wanneer denken jullie te 
starten met de bouw? 
 

Het is de prognose dat de bouw in 2024 start. Afhankelijk van de 
locatie van de woning wordt de eerste woning naar alle 
waarschijnlijkheid in 2025 opgeleverd. 
 

 

165 En wanneer zullen de 
huizen gebouwd worden? 
(dank alvast ) 

Het is de prognose dat de bouw in 2024 start. Afhankelijk van de 
locatie van de woning wordt de eerste woning naar alle 
waarschijnlijkheid in 2025 opgeleverd. 
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166 Compliment aan de 
gespreksleider. 
 

Dank voor het compliment. Wij geven het aan Marion door.  

167 Is het SOP voor ons in te 
zien?  
 

Bij indiening bij de gemeenteraad wordt het stedenbouwkundig 
ontwikkelplan openbaar en op de website 
www.zwartewaterzone.nl geplaatst. 
 

 

168 De nadruk ligt duidelijk bij 
het gebied van de huidige 
jachthavens. Wij hebben 
toch erg de behoefte dat er 
ook meer informatie komt 
qua invulling vanhet gebied 
Triverto. 
 

In de online informatiebijeenkomst zijn beide gebieden behandeld. 
Indien u nog aanvullende informatie wenst over de Stadskade kunt 
u uw vragen stellen via de website. 

 

169 En wanneer start de 
presale? 
 

Dit wordt bekend voordat de eerste woningen in verkoop gaan  

170 Ik heb gelezen dat Zwolle 
wat meer vaart mag maken 
van het Rijk om te bouwen. 
Wordt dit plan nu ook 
sneller gerealiseerd? 
 

Het klopt dat Zwolle een grote woningbouwopgave heeft. Echter 
zijn er wettelijke procedures en termijnen aan dergelijke opgaven 
gekoppeld, die doorlopen moeten worden. Hierdoor verwachten 
wij op zijn vroegst in 2024 te kunnen starten met de bouw  

 

171 Hoezo krijg je de otter niet 
terug? Die is daar al! 
 

Uit onderzoek is gebleken dat er geen vaste verblijfplaats van otters 
zijn binnen het plangebied. Het Zwarte Water wordt wel door de 
otter gebruikt als leefgebied. Als natuurversterkende maatregel kan 
met de inrichting van het plangebied rekening gehouden met 
behoeften van de otter, bijvoorbeeld in de vorm van routes of 
fourageerruimte. Dit moet verder uitgezocht worden met het 
inrichtingsplan. 

 

172 Vraag mbt 
onderzoeksresultaten is 
NIET mbt de 
uitwerking/verwerking/int
erpretatie van deze in het 
stedenbouwkundig plan, 
maar de 
milieu/onderzoeksresultate
n zelf, dus onbewerkt. 
Wanneer komen die voor 
ons beschikbaar? 
 

Bij indiening van het stedenbouwkundig ontwikkelplan aan de 
gemeenteraad worden de onderzoeken openbaar. 

 

173 vragen getracht te 
verwerken en de uitkomst 
is... 
 

We proberen alle vragen die gesteld worden, te beantwoorden. 
Deels is de inhoud van de informatiebijeenkomst tot stand 
gekomen door vragen die mensen voorafgaand hebben gesteld, 
deels doen we dat ook met deze lijst met vragen en antwoorden. 
Ook is een groot aantal vragen tijdens de online bijeenkomst in de 
chat beantwoord. Ook die vragen staan in dit overzicht opgenomen. 
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174 wordt de Willaertstraat de 
ontsluiting van het gebied 
Triverto? 
 

Hier kunnen wij helaas nog geen antwoord op geven. Op dit 
moment zijn we nog aan het onderzoeken hoe de Stadskade het 
beste ontsloten kan worden en wat voor gevolgen dit heeft op de 
omliggende kruispunten.  
 

 

175 Wij hebben belangstelling 
voor de koopwoningen. De 
richtprijzen van de 
goedkopere en middeldure 
woningen zijn vanavond 
genoemd, wat zullen de 
prijzen van de duurdere 
woningen zijn? En wanneer 
wordt er meer bekend 
gemaakt over de soorten 
woningen? 
 

In de Zwarte Waterzone komen ongeveer 280 woningen, zowel 
koop als huur. Er komen verschillende soorten woningen zoals: 
dijkwoningen, oeverwoningen, parkwoningen, havenwoningen, 
drijvende woningen en appartementen. U kunt hier een sociale 
huurwoning vinden, er komt vrijesectorhuur, middeldure koop en 
koop in het dure segment. De verdeling is 20% goedkoop, 50% 
middelduur en 30 % duur. 
 

 
 
 

 

176 Vraag 1: Hoeveel vierkante 
meters aan woonruimte 
per woning kan er 
verwacht worden per 
prijssegment? Vraag 2: 
Komen er ook laadpunten 
voor electrische auto's?  
 

Naar verwachting zijn de woningen in het goedkope segment 
tussen de 67 en 72 m², de woningen in het middensegment tussen 
de 90 en 105 m² en de woningen in het dure segment vanaf 135 m². 
 
We onderzoeken in een latere fase hoe we elektrisch laden mogelijk 
kunnen maken in relatie tot de overstroombare parkeerbak. 

 

177 ik wil wel betrokken zijn bij 
de inrichting van de 
jachthavens. 
 

Dat is goed om te horen. Zou u hiervoor willen aanmelden via de 
website? 

 

178 Gemeente dacht 9 
november toch anders over 
de participatie tot aan 
dan... 
 

Wij geven uw opmerking door aan de gemeente. 
 
 

 

179 Ik hoor echt zeggen “we 
zullen ze continue 
meenemen” hoe verhoudt 
zich dat tot die radiostilte?  
 

Na de 2 Oeverateliers en 2 inloopbijeenkomsten in november en 
december 2019 zijn we aan de slag gegaan met de opmerkingen 
vanuit onder meer de buurt en de gemeente. Een belangrijk 
onderdeel daarvan was het doen van aanvullende onderzoeken. 
Dergelijke onderzoeken kosten veel tijd, bij de natuuronderzoeken 
is bijvoorbeeld rekening gehouden met het broedseizoen. Dit 
hadden we moeten laten horen, in plaats van de radiostilte die is 
opgetreden het afgelopen jaar. De informatiebijeenkomsten en 
Oeverateliers hebben een groot aantal aanpassingen aan de 
plannen opgeleverd. Deze worden verwerkt in het 
stedenbouwkundig ontwikkelplan. 
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Vanaf dit moment (maart 2021) zullen we met regelmaat contact 
houden. 
 

180 Is er al bekend welke eisen 
er aan het bouwproces 
worden gesteld? ivm 
overlast voor Holtenbroek 
en optredende trillingen 
die ook een effect aan de 
overkant zullen hebben (via 
de bodem). worden daar 
ook onderzoeken naar 
gedaan en is dat een 
onderdeel van het 
stedenbouwkundigplan? 
 

Ten tijde van de bouw zal er een inspectie plaatsvinden bij 
omliggende bebouwing. Door niet te gaan heien maar te boren, zal 
er minder trilling ontstaan. 

 

181 Wanneer krijgen we te zien 
hoe de verkeersafhandeling 
er in de wijk uit gaat zien? 
Zodat we daar ook op 
kunnen reageren 
(participeren). 
 

Momenteel zijn de verkeerskundigen nog met elkaar in overleg wat 
de juiste afwikkeling van verkeer is en wat de meest veilige situatie 
oplevert voor de buurtbewoners. Deze onderzoeken zullen samen 
met het SOP openbaar gemaakt worden. 

 

182 Zie nota Anker aan de Raad 
 

Dank voor uw suggestie. 
 

 

183 Betekent dit dat er geen 
participatie plaats vindt in 
deze fase? 
 

Vervolgstappen 

 Hieronder geven we beknopt weer hoe de vervolgstappen qua 

participatie er in de Zwarte Waterzone uitzien: 

 Er komt een vast contactpersoon voor de buurt. Hij of zij 

wordt voor de omgeving het gezicht in de wijk, is zowel 

online als fysiek (zodra het weer kan in verband met Covid-

19) aanwezig en bereikbaar. Ook tijdens alle volgende 

participatiemomenten.  

 In de wijk spelen verschillende ontwikkelingen, denk aan de 

ontwikkelingen rondom de Zwarte Waterallee, de 

Stadsdijken, de nieuwbouw van Van der Capellen 

Scholengemeenschap, de energietransitie en de Zwarte 

Waterzone. De Zwarte Water Ontwikkelcombinatie wil in 

overleg met de gemeente onderzoeken welke 

mogelijkheden er zijn voor een regelmatig terugkerende 

bijeenkomst, vergelijkbaar met het Spoorcafé. 

 In een van de volgende online informatiebijeenkomsten 

vertellen we de omgeving en belangstellenden meer over 

onder meer mobiliteit en natuur. Hierover zijn we nog met 

de gemeente in gesprek. 

 Na vaststelling van het stedenbouwkundig ontwikkelplan 

vragen we de omgeving, toekomstige bewoners en 

gebruikers mee te denken over een aantal zaken. Denk aan 

de inrichting van het openbare groen en wandelroutes. 

Maar ook de keuze voor architectuur, passend bij het 
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stedenbouwkundig ontwikkelplan, bijvoorbeeld door een 

klankbordgroep samen te stellen.  

 Ook willen we in de toekomst samen met de huidige 

gebruikers van de jachthavens nadenken over hoe een 

moderne, vernieuwde jachthaven eruitziet. Daarnaast is er 

nog ruimte om na te denken over de invulling van het 

theehuis. 

 

184 In welk tijdsbestek zou dit 
gerealiseerd moeten 
worden? Wat is de 
inschatting momenteel 
over wanneer dit ongeveer 
gestart en/of afgerond zou 
zijn? 
 

Het is de prognose dat de bouw in 2024 zal starten. Afhankelijk van 
de locatie van de woning zal de eerste woning naar alle 
waarschijnlijkheid in 2025 worden opgeleverd. 
 
Wanneer de laatste woning opgeleverd zal worden is afhankelijk 
van de snelheid van de verkoop van de woningen. 

 

185 Ik kan mij voorstellen dat je 
bij het Hotel, vrij, langs het 
water kunt lopen. Hoe is 
dat bij de Jachthaven? 
 

Langs het hotel en de bebouwing aan de Stadskades (uitgezonderd 
bij de schiphuizen van het Zwols Watersport Centrum) zijn de kades 
openbaar toegankelijk en kunt u langs het water lopen. Ter hoogte 
van het Zwolse Watersportcentrum kun je via een schelpenpad over 
de dijk richting de Klooienberg wandelen. 
 
In het plangebied van de jachthavens is dat ook zo. Er wordt nog 
wel goed gekeken naar de situatie ter plaatse van de verschillende 
ligplaatsen in het noordelijke deel van de jachthaven.  
 

 

186 Wat kunnen omwonenden 
verwachten van de zo 
gewenste participatie? En 
wat is nu precies 
meegenomen?  
 

Tijdens de online informatiebijeenkomst hebben we laten we zien 
wat we gedaan hebben met de opmerkingen van omwonenden en 
belangstellenden. Van de eerste Oeverateliers tot de Oeverateliers 
in november en december 2019. 
 
De participatie is ook na vaststelling van het stedenbouwkundig 
ontwikkelplan niet ten einde. In het vervolgproces gaan we weer in 
gesprek met de buurt, toekomstige bewoners en andere 
betrokkenen want we willen graag met hen bespreken hoe zij de 
inrichting van het groen voor zich zien. Daarnaast willen we 
buurtbewoners, samen met de toekomstige bewoners, ook 
betrekken bij de keuze voor architectuur, bijvoorbeeld door een 
klankbordgroep te maken. Uiteraard passend bij het 
stedenbouwkundig ontwikkelplan. Ook willen we in de toekomst 
samen met de huidige gebruikers van de jachthavens nadenken 
over hoe een moderne, nieuwe jachthaven eruitziet. Daarnaast is 
er nog ruimte om na te denken over de invulling van het theehuis. 
 

 

186 mailadres t.b.v. 
beantwoording vraag: 
 

  

187 worden de presentaties 
ook meteen op de website 
gezet. 
 

De online informatiebijeenkomst is terug te kijken via 
www.zwartewaterzone.nl. Daar staan tevens alle beelden uit de 
uitzending. Klik hier voor alle beelden.  

 

http://www.zwartewaterzone.nl/
https://cms.bpd.nl/media/264840/zwarte-waterzone-presentatie-online-infosesie-18-3-2021.pdf?_ga=2.67675284.460209890.1616686424-1517867706.1605516393
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188 Het is me nog niet duidelijk 
geworden of gelijkvloers 
wonen er ook komt.... 
 

De appartementen zijn gelijkvloers en toegankelijk per lift. De 
grondgebonden woningen bestaan uit meerdere verdiepingen. 

 

189 Er wordt steeds maar 
gezegd dat mensen al mee 
hebben gepraat, maar wij 
zijn "pas" een jaar op de 
hoogte van dit plan. Graag 
willen wij nog zo veel 
mogeljk mee kunnen 
denken.  
 

Het participatietraject is in 2018 gestart met Oeverateliers voor de 
gebiedsvisie in samenwerking met de Gemeente Zwolle. Op basis 
van deze input is destijds de gebiedsvisie opgesteld en vastgesteld 
door de gemeenteraad van Zwolle.  
 
Het stedenbouwkundige traject aangaande de ontwikkelgebieden is 
gestart na vaststelling van de gebiedsvisie in 2019. 
 
De participatie is ook na vaststelling van het stedenbouwkundig 
ontwikkelplan niet ten einde. In het vervolgproces gaan we weer in 
gesprek met de buurt, toekomstige bewoners en andere 
betrokkenen want we willen graag met hen bespreken hoe zij de 
inrichting van het groen voor zich zien. Daarnaast willen we 
buurtbewoners, samen met de toekomstige bewoners, ook 
betrekken bij de keuze voor architectuur, bijvoorbeeld door een 
klankbordgroep te maken. Uiteraard passend bij het 
stedenbouwkundig ontwikkelplan. Ook willen we in de toekomst 
samen met de huidige gebruikers van de jachthavens nadenken 
over hoe een moderne, nieuwe jachthaven eruitziet. Daarnaast is 
er nog ruimte om na te denken over de invulling van het theehuis. 
 

 

190 Welke controle heb ik op 
de gestelde vragen? 
 

Alle vragen en antwoorden zijn terug te lezen op  
www.zwartewaterzone.nl. 

 

191 Waneer starten jullie met 
dit project 
 

Het is de prognose dat de bouw in 2024 zal starten. Afhankelijk van 
de locatie van de woning zal de eerste woning naar alle 
waarschijnlijkheid in 2025 worden opgeleverd. 
 
Wanneer de laatste woning opgeleverd zal worden is afhankelijk 
van de snelheid van de verkoop van de woningen. 
 

 

192 Voor interesse om te 
wonen/kopen is er een 
aanmeld optie op de 
website. Waar kunnen 
potentiele ondernemers 
terecht om hun interesse in 
de plannen kenbaar te 
maken? 
 

Wij zullen contact met u opnemen via uw mailadres.  

193 is dit een onderdeel van de 
verplichte partcipattie die 
nodig is in het kader van dit 
proces? Het is wel veel 
eenrichtingsverkeer zo en 
je kunt niet reageren op 

Via deze weg willen wij omwonenden en belangstellenden 
informeren wat er gedaan is met de input die is opgehaald bij de 
Oeverateliers. Indien er nog onduidelijkheden zijn, is er nu de 
gelegenheid om vragen te stellen via de chat en/of mail. 
 
We hebben er voor gekozen om de chat niet openbaar te maken. 
Op die manier ontstaat er geen schriftelijk apart gesprek in de chat 

 

http://www.zwartewaone.nl/
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reacties van anderen. 
Jammer. 
 

naast het mondelinge gesprek aan tafel. We hebben waar mogelijk 
vragen ingebracht aan tafel.  
 

194 Is er een planning 
beschikbaar voor de 
komene bijeenomsten? 
 

Indien u zich aanmeldt voor de nieuwsbrief, wordt u hiervan op de 
hoogte gehouden zodra deze planning vaststaat. Wij doen ons 
uiterste best om dit geruime tijd van tevoren kenbaar te maken. 

 

195 Complimenten, het was 
een prettige manier om 
geïnformeerd te worden 
 

Hartelijk dank voor uw compliment.  

196 Komen er ook laadpunten 
voor electrische auto's? 
 

Dat is wel de bedoeling. Dit is een ontwerpopgave voor de volgende 
fase aangezien de parkeerbak overstroombaar zal zijn. 

 

197 is er een mogelijkheid tot 
bezwaar op het 
stedenbouwkundig plan als 
je het er niet mee eens 
bent bijvoorbeeld 
 

Het vaststellen van het stedenbouwkundige plan zal gebeuren door 
de gemeenteraad van de gemeente Zwolle. Indien u opmerkingen 
hebt over dit stedenbouwkundige ontwikkelplan kunt u hierover 
een brief inzenden of inspreken ten tijde van de debatronde. 
 

 
 

198 Wijkverbetering dit! Ga zo 
door! 
 

Hartelijk dank voor uw opmerking! 
 

 

 
VRAGEN DIE VOORAFGAAND AAN DE ONLINE BIJEENKOMST OP 18 MAART PER MAIL ZIJN GESTELD 

 

199 Ik ben al van af 2017 
betrokken , in de plannen 
van Bemog en BPD in dit 
zwarte water gebied. 18-
03- 2021 heb ik naar de 
huidige stand van zaken 
gekeken en kwam tot de 
conclusie dat aan het water 
wonen nog steeds mijn 
voorkeur heeft. Zoals ik er 
nu zit , zou een water villa 
mijn voorkeur hebben, dus 
direct wonen aan het 
water. Mijn vraag is wat is 
ongeveer de doelstelling 
van het jaar dat jullie graag 
van start willen willen gaan 
met de bouw plannen in dit 
gebied. En is 2025 tot een 
realistisch jaar om er te 
gaan wonen. Tevens zou ik 
graag op de hoogte blijven 
als er verkoop komt van 
luxe app. aan het water in 
prijsklasse van 400.000 en 

Via de website www.zwartewaterzone.nl kunt u zich inschrijven 
voor de nieuwsbrief en wordt u op de hoogte gehouden over de 
verdere voortgang en inschrijfprocedure. Naar verwachting starten 
wij in 2024 met de bouw.  
 

 

http://www.zwartewaterzone.nl/
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meer. Graag ontvang ik een 
reactie over van uw kant. 
 

200 Tijdens de bijeenkomst is 
er gezegd dat mensen van 
holterbroek voorrang 
krijgen met de toewijzing. 
Hoe zit dit? 

Er komt een voorinschrijving voor inwoners van Holtenbroek. 
Bewoners uit Holtenbroek die graag een woning willen kopen in de 
Zwarte Waterzone komen daardoor hoger op de ranglijst te staan 
bij een toewijzing. Voorwaarde is wel dat de betreffende bewoner 
van Holtenbroek zich tijdig inschrijft. Nadat de 
voorinschrijvingsperiode is verlopen heeft eenieder evenveel kans 
om een woning te kopen en wordt er gekeken naar de langst 
ingeschrevene. Hoe deze voorinschrijving precies werkt en voor 
welke woningen deze regeling geldt wordt nog nader besloten. 
 

 

201 VRAAG 1 
De ontsluiting van het 
autoverkeer van 
Holterbroek, de 
muziekwijk, loopt geregeld 
vast rond spitstijd. Vooral 
als Deltion leeg loopt en 
bussen af en aan rijden. 
Soms moeten twee bussen 
de rotonde rond als 
keerpunt, waardoor alles 
vastloopt en je de wijk 
even niet uit/in kan met 
gemotoriseerd vervoer. 
  
Dit vormt ook een gevaar 
voor de hulpdiensten die 
de route Zwartewaterallee 
> Motzartlaan > 
Stadshagen gebruiken. 
  
Door het bijplaatsen van 
vele woningen zal de druk 
op de verkeersader zeker 
toenemen. 
  
Is het mogelijk om een 
andere verkeersader aan te 
leggen om het gebied van 
de havens, waar de meeste 
woningen komen, te 
ontsluiten? 
Als dat niet gebeurt, dan 
zien we een knelpunt 
ontstaan in het verkeer. 
Ook rond het 
winkelcentrum aan het 
Bachplein is het altijd druk. 

Voor de verkeersafwikkeling van de twee deelgebieden 
(jachthavens en stadskade) is door een onafhankelijk bureau 
(RHDHV) onderzoek verricht. Deze onderzoeksresultaten liggen op 
dit moment ter goedkeuring bij de gemeente.  
 
Uw suggestie om het autoverkeer van de jachthavens te ontsluiten 
via de Middelweg, zullen wij in het onderzoek meenemen.  
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De vele bussen i.c.m. 
schoolfietsers naar de vele 
scholen in de wijk, en het 
parkeren aan het Bachplein 
vormt nu al een gevaar. 
Door daar veel verkeer bij 
te krijgen verwachten wij 
een serieus probleem. 
  
Daarom het voorstel om de 
wijk van de huidige 
jachthavens via de 
Middelweg te ontsluiten. 
Dat zal het bestaande deel 
van Holtenbroek ontlasten. 
 

202 De ontsluiting van het 
autoverkeer van 
Holterbroek, de 
muziekwijk, loopt geregeld 
vast rond spitstijd. Vooral 
als Deltion leeg loopt en 
bussen af en aan rijden. 
Soms moeten twee bussen 
de rotonde rond als 
keerpunt, waardoor alles 
vastloopt en je de wijk 
even niet uit/in kan met 
gemotoriseerd vervoer. 
  
Dit vormt ook een gevaar 
voor de hulpdiensten die 
de route Zwartewaterallee 
> Motzartlaan > 
Stadshagen gebruiken. 
  
Door het bijplaatsen van 
vele woningen zal de druk 
op de verkeersader zeker 
toenemen. 
  
Is het mogelijk om een 
andere verkeersader aan te 
leggen om het gebied van 
de havens, waar de meeste 
woningen komen, te 
ontsluiten? 
Als dat niet gebeurt, dan 
zien we een knelpunt 
ontstaan in het verkeer. 

Voor de verkeersafwikkeling van de twee deelgebieden 
(jachthavens en stadskade) is door een onafhankelijk bureau 
(RHDHV) onderzoek verricht. Deze onderzoeksresultaten liggen op 
dit moment ter beoordeling bij de gemeente.  
 
Uw suggestie om het autoverkeer van de jachthavens te ontsluiten 
via de Middelweg, zullen wij in het onderzoek meenemen. 
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Ook rond het 
winkelcentrum aan het 
Bachplein is het altijd druk. 
De vele bussen i.c.m. 
schoolfietsers naar de vele 
scholen in de wijk, en het 
parkeren aan het Bachplein 
vormt nu al een gevaar. 
Door daar veel verkeer bij 
te krijgen verwachten wij 
een serieus probleem. 
  
Daarom het voorstel om de 
wijk van de huidige 
jachthavens via de 
Middelweg te ontsluiten. 
Dat zal het bestaande deel 
van Holtenbroek ontlasten. 
 

203 Daarbij krijgen we een 
tweede vraag m.b.t. het 
verkeer: 
Er zijn plannen voor 
nieuwbouw van woningen 
aan de Zwartewaterallee 
richting de Aa-landen. 
Dit houdt in dat de 
Zwartewaterallee belast 
gaat worden met meer 
verkeer. Houdt de 
gemeente en jullie als 
projectontwikkelaars van 
dit project ook rekening 
met de andere 
ontwikkelingsprojecten die 
gaande zijn die invloed 
hebben op de toename van 
het verkeer aan de 
Zwartewaterallee? 
 

Voor de verkeersafwikkeling van de twee deelgebieden 
(jachthavens en stadskade) is door een onafhankelijk bureau 
(RHDHV) onderzoek verricht. 
 
In het onderzoek is ook een integraal onderdeel toegevoegd, 
waarin de ontwikkeling Zwarte Waterzone en Zwarte Water allee 
samen zijn beschouwd.  
 
 Deze onderzoeksresultaten liggen op dit moment ter beoordeling 
bij de gemeente. 
 

 

204 Heeft het onderwerp 
cultureel erfgoed ook een 
plek in de 
ontwikkelingsplannen? 
(bijv. de Kraan bij de 
Leenman werf?) 
 

Het Leenman-terrein is nu geen onderdeel van deze 
herontwikkeling, dit cultureel erfgoed staat dan ook niet op ons 
terrein. We staan ervoor open om samen te werken. Cultureel 
erfgoed is zeker voor ons ook van waarde omdat het bij kan dragen 
aan prettige en waardevolle leefomgeving. 

 

205 Hoe wordt de 
natuurschade 
gecompenseerd? 
 

Er is op dit geen sprake van natuurschade, omdat er onder andere 
een aantal vervuilende locaties worden vervangen door nieuwe 
schone bebouwing. Daarbij is onze ambitie om natuurversterkend 
te bouwen. Hiervoor is door Ecogroen aanvullend onderzoek 
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gedaan. Met de aanbevelingen van Ecogroen willen wij naast de 
wettelijke vereisten extra ruimte geven aan flora en fauna.   
 

206 Zal de aanvoer van 
bouwmaterialen 
grotendeels over water 
geschieden? 
 

De aanvoer van bouwmaterialen over het water is onder meer 
tijdens het Oeveratelier in 2019 geopperd, vanwege stikstof en om 
de wijk minder te belasten qua bouwverkeer. Als we de bouwfase 
gaan voorbereiden, nemen we dit mee om te bekijken wat er 
mogelijk is. 
 

 

207 Dit plan richt zich op het 
duurdere woonsegment, 
waarbij huishoudens 
minimaal over een auto 
zullen beschikken. Worden 
er nieuwe wegen en 
parkeerplekken aangelegd 
om de sterk toenemende 
verkeersbewegingen aan te 
kunnen? Hoe wordt dit 
berekend? 
 

In de Zwarte Waterzone komen ongeveer 280 woningen, zowel 
koop als huur. Er komen appartementen en woningen met een 
buitenruimte. U kunt hier een sociale huurwoning vinden, er komt 
vrijesectorhuur, middeldure koop en koop in het dure segment. De 
verdeling is 20% goedkoop, 50% middelduur en 30 % duur.  
 
Voor het aantal parkeerplaatsen is een parkeerbehoefteonderzoek 

gedaan op woningtypeniveau. Hierin wordt onder andere gekeken 

naar het daadwerkelijke autobezit in Zwolle. De uitkomsten van dit 

onderzoek worden op dit moment besproken met de gemeente 

Zwolle.  

 

 

208 Ik hoop dat jullie al iets 
kunnen vertellen over de 
resultaten van de 
interessepeiling, de 
woningen die er worden 
gebouwd en de beoogde 
architectuur. 

In de Zwarte Waterzone komen ongeveer 280 woningen, zowel 
koop als huur. Er komen appartementen en woningen met een 
buitenruimte. De prijzen lopen uiteen. U kunt hier een sociale 
huurwoning vinden, er komt vrijesectorhuur, middeldure koop en 
koop in het dure segment. De verdeling is 20% goedkoop, 50% 
middelduur en 30 % duur. Daarnaast willen we buurtbewoners, 
samen met de toekomstige bewoners, ook betrekken bij de keuze 
voor architectuur, bijvoorbeeld door een klankbordgroep samen te 
stellen. 
 
Er heeft geen interessepeiling plaatsgevonden nog voor 
architectuur. Mocht u iets anders bedoelen, en nog behoefte 
hebben aan een toelichting, dan kunt u contact met ons opnemen. 
 

 

209 Worden de soort woningen 
en prijsindicaties ook al die 
avond besproken? 

In de Zwarte Waterzone komen ongeveer 280 woningen, zowel 
koop als huur. Er komen verschillende soorten woningen zoals: 
dijkwoningen, oeverwoningen, parkwoningen, havenwoningen, 
drijvende woningen en appartementen. U kunt hier een sociale 
huurwoning vinden, er komt vrijesectorhuur, middeldure koop en 
koop in het dure segment. De verdeling is 20% goedkoop, 50% 
middelduur en 30 % duur. 
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210 Zijn er ook plannen voor 
woontorens zoals in 
Rotterdam? 

Woontorens in Rotterdam hebben soms wel 40 verdiepingen. De 
hoogste toren daar is 215 meter. Daar is hier absoluut geen sprake 
van. Hier gaan we uit van maximaal 12 woonlagen. Dat is in lijn met 
de omliggende bebouwing en passend bij de gebiedsvisie. 
 

 

211 Wat is de huidige planning 
/ stand van zaken? Met 
name gericht op 
nieuwbouw; wanneer is de 
verwachting dat, indien het 
doorgang vindt, gestart 
gaat worden met de bouw? 
 

Op zwartewaterzone.nl kunt u zich inschrijven als geïnteresseerde. 
U wordt dan door middel van e-mailnieuwsbrieven op de hoogte 
gehouden van de ontwikkelingen van dit nieuwbouwproject. Naar 
verwachting start de bouw in 2024. 

 

212 Hoe ziet proces rondom 
toekenning van 
nieuwbouw woningen 
eruit? Wat kan ik doen in 
aanloop naar evt selectie / 
lotingsproces? 
 

Op zwartewaterzone.nl kunt u zich inschrijven als geïnteresseerde. 
U wordt dan door middel van e-mailnieuwsbrieven op de hoogte 
gehouden van de ontwikkelingen van dit nieuwbouwproject. 

 

213 Wat zijn de prijsklassen en 
soort woningen die 
gebouwd gaan worden? 

In de Zwarte Waterzone komen ongeveer 280 woningen, zowel 
koop als huur. Er komen verschillende soorten woningen zoals: 
dijkwoningen, oeverwoningen, parkwoningen, havenwoningen, 
drijvende woningen en appartementen. U kunt hier een sociale 
huurwoning vinden, er komt vrijesectorhuur, middeldure koop en 
koop in het dure segment. De verdeling is 20% goedkoop, 50% 
middelduur en 30 % duur. 
 

 
 

 

214 Ik woon wat verder de wijk 
in en hoorde enkele 
maanden geleden pas over 
deze plannen en ik wil daar 
nu ook meer over weten. 
Door de ophoging van de 
dijk gaat er al zoveel anders 
worden en nu komt er ook 
nog bebouwing bij. Ik vind 
belangrijk dat het geen 
woonrand voor de meer 
vermogenden wordt, de 
rand is altijd voor de 

In de Zwarte Waterzone komen ongeveer 280 woningen, zowel 
koop als huur. Er komen appartementen en woningen met een 
buitenruimte. De prijzen lopen uiteen. U kunt hier een sociale 
huurwoning vinden, er komt vrijesectorhuur, middeldure koop en 
koop in het dure segment. De verdeling is 20% goedkoop, 50% 
middelduur en 30 % duur. 
 
Voor de bouwhoogtes werken wij het plan uit binnen de kaders de 

vastgestelde gebiedsvisie. De uitleg en bijhorende kaarten vindt u 

terug op www.zwartewaterzone.nl en de toelichting in de online 

informatiebijeenkomst.  
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gewone man, het 
standaard gezin geweest, 
laten we dat zo houden. 
Verder alsjeblieft geen 
3plus woonlagen. 
 

215 Mocht u ook vragen 
beantwoorden hadden wij 
nog geen antwoord 
ontvangen op de vraag of 
dit een project was voor 
alleen appartementen of 
ook woonhuizen? 
 

In de Zwarte Waterzone komen ongeveer 280 woningen, zowel 
koop als huur. Er komen appartementen en woningen met een 
buitenruimte. De prijzen lopen uiteen. U kunt hier een sociale 
huurwoning vinden, er komt vrijesectorhuur, middeldure koop en 
koop in het dure segment. De verdeling is 20% goedkoop, 50% 
middelduur en 30 % duur. 
 

 

216 Ik ben vooral benieuwd 
naar de soort woningen die 
er zullen worden gebouwd 
en of er al en indicatie is 
van prijsklassen.   

In de Zwarte Waterzone komen ongeveer 280 woningen, zowel 
koop als huur. Er komen verschillende soorten woningen zoals: 
dijkwoningen, oeverwoningen, parkwoningen, havenwoningen, 
drijvende woningen en appartementen. U kunt hier een sociale 
huurwoning vinden, er komt vrijesectorhuur, middeldure koop en 
koop in het dure segment. De verdeling is 20% goedkoop, 50% 
middelduur en 30 % duur. 
 

 
 

 

217 Ik woon in Holtenbroek en 
ik heb een boot liggen bij 
jachthaven de Hanze. Wat 
betekent dit concreet voor 
mij? Gaat de jachthaven 
helemaal weg en zo ja per 
wanneer of komt er nog 
een nieuwe locatie voor 
boten terug? 

In de Zwarte Waterzone komt in de toekomst een nieuwe 
jachthaven, passend bij de toekomst van de recreatievaart in 
Zwolle. De jachthaven krijgt nagenoeg hetzelfde aantal ligplaatsen. 
De plannen voor de inrichting moeten nog gemaakt worden, dit 
gebeurt te zijner tijd met de eigenaar/exploitant en alle huurders 
van de jachthaven. Wilt u in de toekomst ook met ons meedenken 
over de invulling van de jachthaven? Geef het door via het 
contactformulier op www.zwartewaterzone.nl, dan houden we u op 
de hoogte. 
 

 

218 Wat is het toekomstplan 
voor de boten die nu een 
ligplaats bij de Hanze 
hebben. 

In de Zwarte Waterzone komt in de toekomst een nieuwe 
jachthaven, passend bij de toekomst van de recreatievaart in 
Zwolle. De jachthaven krijgt nagenoeg hetzelfde aantal ligplaatsen. 
De plannen voor de inrichting moeten nog gemaakt worden, dit 
gebeurt te zijner tijd met de eigenaar/exploitant en alle huurders 
van de jachthaven. Wilt u in de toekomst ook met ons meedenken 
over de invulling van de jachthaven? Geef het door via het 
contactformulier, dan houden we u op de hoogte. 
 

 



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

219 Wat is er gedaan met de 
feedback van omwonenden 
en gemeente tot nu toe? 
 

Tijdens de informatiebijeenkomst laten we zien wat we gedaan 
hebben met de opmerkingen van omwonenden. Van de eerste 
Oeverateliers tot de Oeverateliers in november en december 2019. 
  
De participatie is ook na vaststelling van het stedenbouwkundig 
ontwikkelplan niet ten einde. In het vervolgproces gaan we weer in 
gesprek met de buurt, toekomstige bewoners en andere 
betrokkenen want we willen graag met hen bespreken hoe zij de 
inrichting van het groen voor zich zien. Daarnaast willen we 
buurtbewoners, samen met de toekomstige bewoners, ook 
betrekken bij de keuze voor architectuur, bijvoorbeeld door een 
klankbordgroep te maken. Uiteraard passend bij het 
stedenbouwkundig ontwikkelplan. Ook willen we in de toekomst 
samen met de huidige gebruikers van de jachthavens nadenken 
over hoe een moderne, nieuwe jachthaven eruitziet. Daarnaast is 
er nog ruimte om na te denken over de invulling van het theehuis. 
 

 

220 Wat is er uit onderzoeken 
rondom effecten op 
flora/fauna, 
verkeersdrukte, 
schaduwval, etc gekomen 
en wat wordt hiermee 
gedaan? 

Er wordt nog aan het stedenbouwkundig ontwikkelplan gewerkt. In 
2020 hebben we onder meer aanvullende onderzoeken gedaan. We 
hebben nog niet op alle vraagstukken een antwoord voor de 
invulling van de Zwarte Waterzone. In een volgende 
informatiebijeenkomst vertellen we meer over onder meer 
mobiliteit en natuur. 
 
Als het stedenbouwkundig ontwikkelplan wordt ingediend bij de 
gemeenteraad sturen we ook alle onderzoeken mee en die zijn dan 
openbaar.  
 

 

221 Wat verstaat Bemog onder 
participatie en hoe geeft 
Bemog gehoor aan de 
opdracht van de gemeente 
om de participatie met 
omwonenden beter vorm 
te geven? 

Het is een uitgebreid traject geweest met veel participatie. 
Vanaf 2017 tot en met 2019. Er zijn participatiebijeenkomsten, 
onder de naam Oeverateliers, georganiseerd, Inloopavonden 
gehouden, maar daarnaast ook tal van 1-op-1gesprekken en 
wandelingen.  
  
Om zoveel mogelijk mensen hiervoor te bereiken hebben we 
verschillende communicatiemiddelen ingezet. In 2019 stelde de 
gemeenteraad de gebiedsvisie vast. Dat zijn we gaan uitwerken in 
een stedenbouwkundig ontwikkelplan en dat hebben we besproken 
met de buurt tijdens twee bijeenkomsten in november, waar 
mensen konden reageren op het eerste concept. In december 2019 
hebben we weer 2 avonden georganiseerd om een terugkoppeling 
te geven op de aanpassingen. Ook toen hebben we veel feedback 
gegeven. We kregen veel reacties van de buurt en ook tijdens de 
gesprekken met de gemeente. Op basis van die opmerkingen zijn 
we het plan in 2020 gaan aanpassen, en aanvullende onderzoeken 
gaan doen. 
 
Er komt een vast contactpersoon voor de buurt. Hij of zij wordt 
voor de omgeving het gezicht in de wijk, is zowel online als fysiek 
(zodra het weer kan in verband met Covid-19) aanwezig en 
bereikbaar. Ook tijdens alle volgende participatiemomenten. 
 

 



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

26 maart 2021  

Nieuwsbericht na informatiebijeenkomst herontwikkeling  

 

Onderwerp :   Nieuwsbericht na online informatiebijeenkomst 18 maart 
Datum :   26-03-2021 
Doelgroepen :  Breed (omwonenden, belanghebbenden en geïnteresseerden) 

Vragen en antwoorden van online bijeenkomst 18 maart 

Op donderdag 18 maart was er een online informatiebijeenkomst over de herontwikkeling van de 
Zwarte Waterzone. Hierin werd u bijgepraat over de aanpassingen van de plannen naar aanleiding 
van de participatiebijeenkomsten eind 2019. Tijdens de sessie werden er circa 200 vragen gesteld in 
de chat. Deze chat was niet openbaar, om ervoor te zorgen dat de aandacht bij het gesprek aan tafel 
bleef. 
 
Vanuit de chat zijn er vragen ingebracht aan tafel bij de sprekers. Het chatteam heeft die avond zoveel 
mogelijk vragen beantwoord. Door de hoeveelheid vragen kon het chatteam niet iedereen tijdens de 
bijeenkomst beantwoorden, omdat we alle antwoorden zorgvuldig willen geven. Alle vragen die 
rondom 18 maart gesteld zijn, zijn beantwoord en terug te lezen in de vraag en antwoord op de 
website. 
 
Zo is het is voor iedereen mogelijk om de vragen, inclusief de antwoorden, te lezen. Dat is ook verteld 
tijdens de online bijeenkomst. Alle vragen staan hier op volgorde van binnenkomst. De antwoorden 
zijn per vraag opgenomen. 
 
Onderaan zijn ook de vragen toegevoegd die voorafgaand aan de sessie en in de dagen erna gesteld 
zijn. Vragen die we de afgelopen dagen hebben ontvangen, worden nog beantwoord en aan het 
document toegevoegd. 
 
Klik hier om naar de vragen en antwoorden te gaan.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://cms.bpd.nl/media/265250/vragen-en-antwoorden-online-informatiebijeenkomst-18-maart-2021-herontwikkeling-zwarte-waterzone.pdf?_ga=2.17966841.118537330.1620646526-1360624547.1620646526


 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

23-04-2021  

Ondernemersvereniging Voorst  

 

Onderwerp :  Zwarte Waterzone  
Datum :  23 april 2021 
Aanwezig :  Vertegenwoordiging bestuur Ondernemersvereniging Voorst, Gerard van Dooremolen 

(ambassadeur Zwarte Waterzone), Henri van Nieuwenhuizen (Zwarte Water 

Ontwikkelcombinatie B.V.) Johan Lindeboom (Zwarte Water Ontwikkelcombinatie 

B.V.) 

 
In april 2021 is er een gesprek geweest tussen de ondernemersvereniging Voorst en 
vertegenwoordigers van de Zwarte Waterzone. Tijdens dit gesprek, dat plaats vond bij O. de Leeuw 
Groep, zijn naar aanleiding van het georganiseerde webinar enkele vragen beantwoord met 
betrekking tot geluidscontouren en milieucontouren.   
 
Zoals voorheen gemeld zullen er geen woningen binnen de geluidscontour van Voorst gebouwd zullen 
worden. De woningen zullen ten noorden van de Twistvlietbrug gepositioneerd worden. De 
geluidscontour reikt tot het zuidelijke deel van deze brug. Door niet geluidsgevoelige functies te 
combineren met jachthavens, zal er geen aantasting van de geluidscontour plaatsvinden.  
 
De adviseur van de ontwikkelcombinatie heeft aangegeven dat er, wanneer de begrenzing van het 
industrieterrein wordt verlegd doordat de industriële werkzaamheden van Triferto worden beëindigd, er 
geluidsruimte vrijkomt. Die geluidruimte is te verdelen aan de bedrijven op het dan verkleinde 
industrieterrein Voorst. Daartoe beschikt de gemeente Zwolle/Omgevingsdienst IJsselland over het 
zonebeheersinstrument, teneinde de vrijkomende geluidruimte te verdelen teneinde te borgen dat 
voldaan wordt aan de grenswaarden op woningen in de geluidzone en op de geluidzone.  
 
Afgesproken is dat de geluidsdeskundige vanuit de ondernemersvereniging rechtstreeks contact 
opneemt met de adviseur van de ontwikkelcombinatie om te kijken wat de mogelijkheden zijn voor de 
bedrijven op Voorst. 
 
De ondernemersvereniging staat positief tegen de ontwikkeling van de Zwarte Waterzone. Zeker als 
dit ook nog eens gunstige effecten kan hebben ten opzichte van de huidige situatie.  

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

 

30-04-2021  

Gespreksverslag Fietsersbond Zwolle  

 

Onderwerp :  Zwarte Waterzone  
Datum :  30 april 2021 
Aanwezig :  Vertegenwoordiging Fietsersbond Zwolle, Johan Lindeboom (Zwarte Water 

Ontwikkelcombinatie B.V.) 

 
Eind april 2021 is er een gesprek geweest tussen de Fietsersbond Zwolle en vertegenwoordiger van 
de Zwarte Waterzone. Tijdens dit gesprek is het concept-SOP besproken en zijn nuttige tips 
opgehaald voor de verdere planuitwerking.  Hieronder de belangrijkste aanbevelingen kuit dit overleg; 
 

- Let goed op de toegankelijkheid van het bewoners-fietsparkeren. Zorg dat deze goed 
toegankelijk zijn voor alle type fietsen dus ook bakfietsen. 

- Een goede fietsenstalling heeft een goede doorloop. Dit wil zeggen dat er weinig drempels en 
deuren zijn op weg naar de plek waar je je fiets parkeert.  

- Zorg voor ontvlechting geen gecombineerde ingang voor fietsers en auto’s.  
- Efficiënt is een centrale fietsenstalling die afgesloten is en beveiligd met camerabewaking. 
- Voorbeeld van hoe het nietmoet is de inpandige fietsparkeeroplossing in het 

appartementencomplex de Katwolder in de Kamperpoort.  
- Voorvorkklemmen ivp voorwielklemmen  
- Het is mooi dat bijna de gehele dijk vrij is van autoverkeer in de toekomst. Door de 

ontwikkeling zal er meer fietsverkeer op de dijk ontstaan. Hou hier rekening mee bij de aanleg. 
- Het fietsverkeer vanaf de kant van Hornbach neemt nu de kortste route, door het openbaar 

gebied, bij Leenman. Het zou mooi zijn als hiervoor in de toekomst een oplossing zou komen. 
- Denk bij de inrichting van het openbaar gebied dat er ook ruimte is om de fiets, kinderwagen 

of scootmobiel te stallen bij bijvoorbeeld een bankje. 
 
De Fietsersbond staat positief tegen de ontwikkeling van de Zwarte Waterzone en blijft in het vervolg 
graag betrokken bij de verdere uitontwikkeling.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

 

4-5-2021  

Uitnodiging online informatiebijeenkomsten mei  

 

Onderwerp :   Uitnodiging (huis-aan-huis en via een digitale mailing) 
Datum :   4-5 
Doelgroepen :    Breed (omwonenden, stakeholders en geïnteresseerden) 

 

Uitnodiging online informatiesessies  
herontwikkeling Zwarte Waterzone 
 
Aan de bewoners van dit adres 
 
Zwolle, 4 mei 2021 
 
Geachte heer, mevrouw,  
 
Zoals al aangekondigd in maart, organiseren wij een aantal informatiemomenten om u bij te praten 
over de stand van zaken rondom de herontwikkeling van de Zwarte Waterzone. De herontwikkeling 
beslaat twee locaties: een deel van het industrieterrein aan de Industrieweg (voormalige Triferto-
locatie) en de (voormalige) jachthavens aan de Holtenbroekerdijk. 
 
Tot en met 2019 heeft een groot aantal omwonenden en andere betrokkenen meegedacht over de 
planvorming en herontwikkeling. Gedurende 2020 is deze input verwerkt en is er aanvullend 
onderzoek gedaan. Tijdens een eerdere online informatiebijeenkomst in maart hebben we laten weten 
hoe de input van betrokkenen is verwerkt, en wat het huidige plan is (terugkijken is mogelijk via 
www.zwartewaterzone.nl, klik op ‘omwonenden’). Toen waren we ‘Verkeer & mobiliteit’ en ‘Natuur & 
biodiversiteit’ nog aan het uitwerken. Nu zijn we zover dat we u graag verder willen bijpraten.  
De twee informatiemomenten vinden plaats op: 
 

 Dinsdag 18 mei om 19.30 uur: Verkeer & mobiliteit 

 Donderdag 20 mei om 19.30 uur: Natuur & biodiversiteit  
 
Tijdens de bijeenkomsten zullen de ontwikkelaars van de Ontwikkelcombinatie Zwarte Waterzone en 
experts toelichting geven op hoe de input van betrokkenen en de onderzoeksresultaten verwerkt zijn.  
 
De sessies zijn bedoeld voor een ieder die is geïnteresseerd in de toekomstige plannen voor het 
gebied van de jachthavens en het industrieterrein aan de Industrieweg. Tijdens de sessies is er 
gelegenheid om vragen te stellen en zorgen of wensen te delen. Wij blijven u op de hoogte houden 
over de laatste ontwikkelingen.  
 
Aanmelden voor de online informatiebijeenkomst 
Helaas is het door de coronamaatregelen nog niet mogelijk om fysieke bijeenkomsten te houden. 
Daarom bieden wij u de mogelijkheid om online deel te nemen. Aanmelden kan via 
www.zwartewaterzone.nl, klik op ‘omwonenden’. U ontvangt op de dag van uitzending een kijklink 
van ons. U kunt de bijeenkomst thuis op uw eigen laptop of computer volgen. Schikt dit tijdstip u niet, 
dan kunt u later terugkijken. Als u geen internet heeft om online te kunnen kijken, neemt u dan contact 
op via 038-4254460.  
 
Mocht u voorafgaand een specifieke vraag of reactie hebben, dan kunt u deze bij uw aanmelding 
doorgeven. Graag zien wij u op 18 en/of 20 mei. 
 
Met vriendelijke groet,  
mede namens de gemeente Zwolle 
 
Zwarte Water Ontwikkelcombinatie 

http://www.zwartewaterzone.nl/
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Plattegrond van de twee te herontwikkelen gebieden van Zwarte Waterzone  
De gebieden waar het om gaat zijn blauw omcirkeld. Bovenaan de locatie van de 
(voormalige) jachthavens, onderaan het industrieterrein waar voorheen Triferto gehuisvest 
was.  

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

20 mei 2021  

Terugkijklink online bijeenkomst  

 

Onderwerp :   Terugkijklink online bijeenkomsten 
Datum :   20 mei 2021 

 

Twee verdiepende online informatiebijeenkomsten 

Aanvullend op de online informatiebijeenkomst van 18 maart, waren er twee verdiepende sessies over 

specifieke thema’s in mei. Hier werd een terugkoppeling gegeven aan betrokkenen over hoe hun input 

én de resultaten van onderzoeken zijn verwerkt in het stedenbouwkundig ontwikkelplan. 

 

 Op 18 mei was er een sessie over verkeer en mobiliteit. Klik hier om deze terug te kijken.  

 Op 20 mei was er een sessie over natuur en biodiversiteit. Klik hier om deze terug te kijken. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://vimeo.com/555570749/a61c633d2a
https://vimeo.com/555571531/de4181e34d


 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

 

20 mei 2021  

Gespreksverslag VARO 

 

Onderwerp :  Zwarte Waterzone  
Datum :  20 mei 2021 
Aanwezig :  P. Hovestadt, H. van Nieuwenhuizen en E. Borninkhof 

 
Op 20 mei hebben de heren Hovestadt, Van Nieuwenhuizen en Borninkhof elkaar gesproken over de 

ontwikkeling van de Zwarte Waterzone. Tevens betrof het een kennismaking met dhr. Van 

Nieuwenhuizen als projectleider en dhr. Borninkhof vanuit de rol als omgevingsmanager, beiden van 

de Zwarte Waterzone Ontwikkelcombinatie.  

Naast de kennismaking geeft verteld dhr. Hovestadt welke bedrijfsactiviteiten Varo heeft, en dhr. Van 

Nieuwenhuizen geeft een presentatie van de gebiedsontwikkeling, met name gericht op de 

ontwikkeling van het gebied aan de overzijde van Varo.  

In dit verslag worden de belangrijkste gesprekspunten weergegeven. 

 De ontwikkelcombinatie heeft op andere momenten aan de bedrijfsvereniging informatie 

gegeven over de plannen van de ontwikkelcombinatie met de Zwarte Waterzone. Echter, 

omdat Varo geen onderdeel meer van de bedrijfsvereniging uitmaakt, is ervoor gekozen om 

hierover apart met dhr. Hovestadt over in gesprek te gaan;  

 In het gesprek wordt door dhr. Van Nieuwenhuizen aangegeven dat de ontwikkeling van de 

Zwarte Waterzone geen effect heeft op het bestemmingsplan van het gebied van Varo, en 

daarmee ook niet op de gebruiksmogelijkheden;  

 Tevens is aangegeven dat niet verwacht wordt dat de ontwikkeling belemmeringen voor de 

aanlegmogelijkheden voor de schepen op zal leveren; 

 In het geval van een calamiteit (scenario uitstroom gevaarlijke stof of tankbrand) zal Varo zicht 

richten op het eigen terrein. De communicatie en eventuele alarmering richting de nieuwbouw 

van de Zwarte Waterzone is een verantwoordelijkheid van de gemeente die deze 

verantwoordelijkheid vanuit verlengd lokaal bestuur bij de Veiligheidsregio IJsselland belegd 

heeft; 

 Voor Varo is het van belang dat de nieuwe gebruikers van de Zwarte Waterzone zich bewust 

zijn van de bedrijfsactiviteiten van Varo. Dhr. Hovestadt geeft aan dat in het verleden aan 

nieuwe inwoners aan de overzijde onjuiste informatie vertrekt is over (bijvoorbeeld) het een 

mogelijk vertrek van Varo. Dit bleek onjuist. Dhr. Hovestadt vraagt daarom extra aandacht 

voor een goede informatievoorziening richting de nieuwe gebruikers van de Zwarte 

Waterzone. 

Afspraken: 

 Toe is gezegd dat Varo het SOP toegestuurd krijgt wanneer deze door het college van de 

gemeente naar de gemeenteraad wordt gestuurd. 

 Toe is gezegd dat Varo in het geval van vragen altijd bij de heren Van Nieuwenhuizen of 

Borninkhof terecht kan. 

 In een later stadium van de ontwikkeling zal een vervolggesprek plaats vinden. 

 

 



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

 

20-05-2021  

Gespreksverslag Schippersinternaat  

 

Onderwerp :  Zwarte Waterzone  
Datum :  20 mei 2021 
Aanwezig :  Mevr. XXX van Prinses Margriet Internaat &  Mevr. XXX van Prinses Margriet 

Internaat, Johan Lindeboom (Zwarte Water Ontwikkelcombinatie B.V.), Emanuel 

Borninkhof (Antea Group) 

 
In 2021 is er een gesprek geweest tussen het Prinses Margriet Internaat, de omgevingsmanager en 
vertegenwoordiger van de Zwarte Waterzone. Aangezien de ontwikkelcombinatie binnenkort het SOP 
aan het college en de gemeenteraad zal aanbieden, is er aan het Prinses Margriet Internaat gevraagd 
of er nog onduidelijkheden zijn ten aanzien van de Zwarte Waterzone. Hieronder een opsomming van 
de hoofdpunten uit dit gesprek; 
 

- Gezien de nieuwe samenstelling in het overleg schets Johan het eerdere verloop van de 
gesprekken. Mevr. XXX geeft aan dat zij nu het contactpersoon is voor het internaat. Mevr. 
XXX geeft aan dat zij de online bijeenkomsten hebben gevolgd van de Zwarte Waterzone. 

- Er wordt gesteld dat het nieuwe ontwerp van de Stadsdijken een hele verbetering is voor het 
Internaat t.o.v. de eerste ontwerpen waarbij er een deel van de pipingberm over het 
speelterrein zou vallen. 

- Emanuel is iet later en stelt zich voor als omgevingsmanager en duidt zijn rol en functie 
binnen de ontwikkeling.  

- Mevr. XXX zegt dat ze kan begrijpen dat de Zwarte Waterzone een aanwinst is voor de 
omgeving. 

- Het Internaat vraagt zich af wat de afstand is van de bebouwing t.o.v. het internaat. Johan 
geeft aan dat dit circa 90 meter is gemeten vanuit het hoogteaccent. 

- Johan geeft aan dat er in het vervolgtraject rekening gehouden zal worden met de privacy van 
het internaat door de woningen niet rechtstreeks bij het internaat naar binnen te laten kijken. 
Daarnaast zullen de bomen, die behouden blijven worden, al veel privacy geven. 

- Johan laat de schaduwberekeningen zien voor het havengedeelte. Aangezien er veel bomen 
dicht op het terrein van het Internaat staan, zullen deze voor de meeste slagschaduw zorgen 
op het internaat.  

- Rondom het internaat is het in de avond donker waardoor dit als onveilig wordt ervaren. Door 
de ontwikkeling zullen er meer ogen op dit gebied zijn waardoor het sociaal-veiliger zal 
worden. 

- Er wordt door Johan verklaard hoeveel woningen er in het gebied komen (circa 280) en 
hoeveel verkeersbewegingen en parkeerdruk zich met dit meebrengt. Daarnaast wordt 
uitgelegd dat de oprit naar de dijk aangepast moet worden en het autoverkeer in de toekomst 
van de dijk zal verdwijnen. 

 
Het internaat staat positief tegenover de ontwikkeling van de Zwarte Waterzone en is blij dat er meer 
reuring in het gebied komt. Zodra het SOP openbaar zal worden, zal deze gedeeld worden met het 
internaat. 
 

 

 

 

 

 

 



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

 

20-05-2021  

Gespreksverslag Deltion College Zwolle  

 

Onderwerp :  Zwarte Waterzone  
Datum :  20 mei 2021 
Aanwezig :  Dhr. XXX van Deltion College, Johan Lindeboom (Zwarte Water Ontwikkelcombinatie 

B.V.), Emanuel Borninkhof (Antea Group) 

 
In 2021 is er een gesprek geweest tussen Deltion College Zwolle, de omgevingsmanager en 
vertegenwoordiger van de Zwarte Waterzone. Aangezien de ontwikkelcombinatie binnenkort het SOP 
aan het college en de gemeenteraad zal aanbieden, is er aan Deltion gevraagd of er nog 
onduidelijkheden zijn ten aanzien van de Zwarte Waterzone. Hieronder een opsomming van de 
hoofdpunten uit dit gesprek; 
 

- Emanuel stelt zich voor als omgevingsmanager en duidt zijn rol en functie binnen de 
ontwikkeling. De heer XXX van Deltion geeft aan dat hij in het verleden ook heeft 
samengewerkt met een omgevingsmanager en dat dit destijds een succes was.  

- Deltion is goed op de hoogte van de ontwikkelingen aan de Zwarte Waterzone. Daarnaast is 
er contact geweest tussen Deltion, de Zwarte Waterzone en de Zwarte Waterallee en zit een 
vertegenwoordiger van Deltion in het Wijkoverleg over alle lopende ontwikkelingen in de wijk. 

- Deltion geeft aan dat er een gesprek is geweest tussen Deltion en enkele wethouders uit 
Zwolle waarin Deltion heeft aangegeven dat er veel bouwplannen zijn rondom Deltion. 

- Deltion geeft aan bezig te zijn met deelmobiliteit voor zowel scholieren als haar personeel. 
Binnenkort staat er een afspraak ingepland met de projectleidster van de Zwarte Waterzone 
en de Zwarte Waterallee. Hierbij gaat men op locatie kijken naar de kansen voor bijvoorbeeld 
deelmobiliteit.  

- Voordat er dieper op dit mobiliteitsconcept in zal worden gegaan, zal Deltion eerst haar 
nieuwe Huisvestingsplan opgesteld willen hebben. De verwachting is dat dit in het vierde 
kwartaal van dit jaar zal gebeuren. 

 
Na vaststelling van het SOP zal verder in overleg getreden worden met Deltion over het vervolg. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Participatielogboek Zwarte Waterzone te Zwolle 

 

06-07-2021  

Mailing en nieuwsbericht met q&a informatiebijeenkomsten  

 

Onderwerp :  Mailing met verwijzing naar q&a  
Datum :  6 juli 2021 
Doelgroepen: Deelnemers informatiebijeenkomsten 

 

Geachte heer/mevrouw,  
  
De online informatiebijeenkomsten in mei zijn door een grote groep mensen met veel betrokkenheid 
gevolgd. Hartelijk dank daarvoor.  
  
U ontvangt van ons bij deze de vragen die tijdens de bijeenkomst zijn gesteld in de chat. Met de 
antwoorden uiteraard.  
 
Klik hier om de vragen en antwoorden van de online bijeenkomst over VERKEER EN MOBILITEIT te 
lezen. U kunt de online bijeenkomst terugkijken via deze link: VERKEER EN MOBILITEIT.  
 
Klik hier om de vragen en antwoorden van de online bijeenkomst over NATUUR EN BIODIVERSITEIT 
te lezen. U kunt de online bijeenkomst terugkijken via deze link: NATUUR EN BIODIVERSITEIT. 
 
U kunt ook de algemene informatiebijeenkomst van 18 maart nog terugkijken. Daarin wordt algemeen 
teruggekoppeld hoe de input van betrokkenen is verwerkt in het plan. 
Voor algemene informatie verwijzen we u naar de website van Zwarte Waterzone. Als u klikt op ‘Ga 
naar omgeving en omwonenden Zwarte Waterzone’ vindt u informatie over de planvorming en het 
participatieproces.  
  
Met vriendelijke groet, 
 
Stefan van Dijk (BEMOG) en Frans Holleman (BPD) 
Zwarte Water Ontwikkelcombinatie 
 

 

 

 

 

 

 

 

https://bit.ly/3AwBlJY
https://bit.ly/2TyfIrw
https://bit.ly/3qNuUxH
https://bit.ly/3g88hiD
https://bit.ly/38VNQlX
https://www.nieuwbouw-zwartewaterzone.nl/omwonenden

